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Peterle je napadel Rupla
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Boks sredi 
Celja

Podjetje za servis in trgo
vino
posredovanje 
— svetovanje

Telet, servis: (063) 37-501 Telef- 
,-fax. za trgovino: (063) 34-624

MARIBORSKA 116 V CELJU

Delovni čas od ponedeljka do petka 
od 6.30 do 15. ure.

SPEKTAKEL: 
ZATAJILI SO LE 
GLEDALCI

Tihotapci
rumenega
blaga

RAZKRITJA: 
VODIČI PREKO 
MEJE BAJNO 
SLUŽIJO

OD KO UKA DO LEIMDAVE ZA UOL SLO VENSKEGA KRIŽA
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FOTOREPORTAŽA

Knjn
1990:________________
letos bodo prizori enaki, le turistov ne bo na slikah

MED NAMI

Modre čelade 
proti besnilu_______

Kakor se sliši abotno, pa vendar se je na nek način minuli 
vikend v Plitvicah simbolno prikazala vsa Jugoslavija: hrvaška in 
»posrbljena« hrvaška policija, zvezna armada, italijanski turisti in 
iz neznanih meteoroloških razlogov v Plitvicah zapadli »sloven
ski« sneg. Slednji je bil ponekod močno poškropljen s krvjo. 
Basta, so rekli Italijani, in prestrašeni zbežali domov. Zapik. 
moramo reči mi, in izreči jasno obtožnico.

Ko je hrvaško ministrstvo za notranje zadeve hotelo v »okupi
ranih Plitvicah« vzpostaviti red, so pripadnike policijskih enot 
napadli teroristi »samostojne srbske pokrajine na Hrvaškem«. 
Kdo in kaj je hrvaške Srbe iz Kninske krajine spravil tako daleč, 
da s kroglami in tromblonskimi minami napadajo policijo »svoje 
nekdanje republike«? Zadeve so jasne. Velikosrbska politika, ki 
bajno cveti na gnojnici Miloševičevih in dela armadnih generalov 
igric, je obrodila žalostne sadove. Le tem in nikakor ne sicer 
dokazanemu oboroževanju hrvaške policije, še manj pa kakšnim 
drugim političnim ukrepom drugod po Jugoslaviji, gre pripisati 
krivdo za nekaj mrtvih, veliko ranjenih in dobrih dvajset milijo
nov zaskrbljenih, če že ne prestrašenih, državljanov jugoslovan
skih republik. Za takšno vodenje politike in dolgotrajno dvigova
nje nacionalistične vročičnosti med podložniki so nekoč politi
kom celo sodili. Seveda ne na Balkanu. Tu so jim vedno sodili za 
minorne zadeve, za naglavne grehe nikoli.

Milan Kučan ima seveda prav. Poizkušati je treba vse, da bi 
probleme reševali s političnimi dogovori. Ker pa je očitno, da 
velikosrbstvo na njih vnaprej izgublja vse možnosti, bo s provo
kacijami, ki pričenjajo dobivati vse bolj krvave posledice, še 
naprej nadaljevalo.

Balkansko besnilo bi morda znale pozdraviti le modre čelade. 
Ker jih v Jugoslavijo zagotovo ne bo, bi sicer lahko zamahnili 
z roko in rekli, da naj se Slovenija pač čimprej odcepi in pozabi to 
balkansko krčmo. Pa to ne bi bilo dobro. Konec koncev se nam 
lahko po osvojitvi polovice Hrvaške Srbija vsede na bregove 
Kolpe. Zato je treba od slovenskih oblasti terjati ukrepanje. 
Politično. Energično. Ne morda ZA Jugoslavijo, temveč za mir 
in zakonitost na ozemlju Jugoslavije. Morda tako, kot smo se 
znali včasih potegniti za kakšne siromake v daljnem Afganistanu. 
Sicer je pa plitviški narodni park pod zaščito UNESCO, 
fondacije OZN.

©[yjiT© i
Telefax: 063/24-115

K_ _ _ _ _ .kSv^LlUl! računalnlAiinženiringdo.o.

Petrovče 231, 63301 Petrovče 
Telefon: 063/26-220 

063/25-121 
Telefax: 063/24-115

— osebni računalniki AT 286, AT 386, AT 486 
— prenosni (lap - top) računalniki PHILIPS, EPSON, 

SAMSUNG
- tiskalniki EPSON, NEC, Hewlett Packard

— ploterji ROLAND, Hewlett Packard 
- mreže NOWEL RPTI

- telefaksi CANON, PANASONIC z a-testom
— knjigovodski programski paketi za obrtnike in podjetja

V Poslovni prostor in servis: Levec 56

N0VAD0BA
Nova doba - izdaja podjetje Preše d.o.o., tiska Družbeno 
podjetje Delo - Tisk časopisov in revij, p.o. • Naslov 
uredništva: Celje - knežje mesto, Aškerčeva 15, tel. (063) 
27-606, 25-331 • Glavni urednik Srečko Šrot, odgovorni 
urednik Brane Piano • Cena 17 din, mesečna naročnina 
65 din • Žiro račun pri celjski SDK št. 50700-603-31455 
• Oproščeno prometnega davka po pristojnem sklepu 
republiškega sekretariata za informiranje • Izhaja ob sre
dah • Rokopisov ne vračamo

INTERVJU

Dr. Vekoslav Grmič

IZPADI

Himmler prišel, Katje ni blizu 
Peterle je napadel Rupla 
Ljudje na oblasti 
Žuntar se ne da 
Gnojnica v kristalni čaši 
Tolar proti denariču 
Oblast jih je slišala

KRIMINAL

Grubeličev prijatelj goljuf 
Tihotapci rumenega blaga

STOPITE NA TRDNA TLA!
UGODNA PONUDBA V PRODAJALNI »KLINKER«
- SIPOREX 1419,60 din/m3
- POROLIT 6 7,70 din/kom
- POROLIT 8 8,60 din/kom
- POROLIT 12 8,60 din/kom
- CEMENT 72,60 din za vrečo
- STREŠNA OPEKA KIKINDA 6,16din
- MODULARNI BLOK 8,84din
- NOSILCI od’52,80-79,20dinza m’
- POLNILA 10,10din
- STEKLENE PRIZME ' 29,25din
- BAKRENI ŽLEBOVI 195,50dinza m’

- NIVEDUR po tovarniških cenah
- PARKET LAMELNI IN KLASIČNI

po ugodnih cenah

- do 30.03. KLINKER PLOŠČICE PO TOVARNIŠKIH CENAH

ZGORAJ NAVEDENE CENE SO BREZ PROMETNEGA 
DAVKA IN VELJAJO DO RAZPRODAJE ZALOG 
PRODAJALNA JE ODPRTA OD 7.00 do 18.00 ure in ob 
SOBOTAH od 7.00 do 12.ure

STOPITE NA TRDNA TLA!

M

Tel. (063) 33-421

Ljubečna Celje
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STAVA 
TISOČLETJA

FOTOREPORTAŽA

1 FOTOREPORTAŽA

| Spomladi 
1 cvetijo 
I razne rožice

Slovenci od Karantanije sem nismo bili tako blizu svoje (samostojne) države kot §$ 
Sfc sedaj. Toda, ali se bodo politiki premislili (ustrašili), bo posegla vmes JLA ali kdo SK 
^ drugi?

^ Naša nagradna akcija »Stava tisočletja« temelji na domnevi, da se bo Slovenija 
^ vendarle osamosvojila. ^

Med prispelimi odgovori bomo vsak teden izžrebali tri (ali več) nagrade.
Zmagovalca, ki bo pravilno napovedal datum osamosvojitve, čaka lepa nagrada,

^ ki pa naj zaenkrat ostane presenečenje. Če bo pravilnih odgovorov več, bomo 
Sfc nagrajenca izžrebali, če ne bo nihče pravilno odgovoril, dobi nagrado tisti, ki bo 
saj najbližji. Če bo tudi teh več, bomo žrebali med njimi.
%̂ Nagradna akcija Nove dobe »Stava tisočletja« bo trajala do 15. maja letos.

^ 1
I ! Stavni listič tisočletjaI«S I Priimek in ime.........................................................................

!i
SS ' naslov..........................................................................................

I '
I 1^ I

I 1. Kdaj bo Slovenija mednarodno priznana kol samostojna država.

^ (dan, mesec, leto)
W | 2. Kdaj bo Slovenija formalno razglasila samostojnost in neodvisnost?

I

A,

(dan, mesec, leto)

i (dan, mesec, leto)
w j 3. Katera tuja država bo prva priznala samostojno Slovenijo?

1________
j Kupon pošljite na naslov: Nova doba, Aškerčeva 15, 63.000 Celje

^ I - knežje mesto S pripisom »Stava tisočletja«.

I ~
im

Med stavnimi listki, ki so prišli v našo redakcijo do ponedeljka, 1. aprila, je žreb 
razdelil nagrade:

— Janez Novak Strma pot 4a, Koper dobi zlato nagrado, darilo Zlatarstva Milan 
Gajšek iz Šentjurja

- Rado Kuhar, Kosovelova 55, Radovljica, dobi potovalno budilko 
(Slovenijaturist)

- Franci Verdev, Šmartno v Rožni dolini 39/a pa dobi zaboj mingralne vode, 
darilo Zdravilišča Rogaška Slatina

Med stavnimi listki, ki bodo prišli v uredništvo do'ponedeljka, 8. aprila, bomo 
izžrebali prav tako tri nagrade:

- zlat prstan, nagrada zlatarja in juvelirja Edija Tajnška iz Rogaške Slatine.
— čutara, darilo Slovenijaturista
— ročna masaža v Zdravilišču Rogaška Slatina

Kup stavnih listkov v naši redakciji se hitro debeli, optimistov pa je, neodločnosti 
nekaterih slovenskih politikov navkljub, vedno več. 65% vseh, ki so stavili, meni, da bo 
Slovenija samostojna že pred koncem junija letos in le 20% meni, da bo politična 
negotovost (ki politikom kar prav pride, saj ubogo ljudstvo zaposluje, da ne razmišlja, 
kako iz dneva v dan slabše živi) trajala še vse letošnje leto.

Še najmanj zaupa slovenskim politikom in njihovim obljubam o samostojnosti bralec 
iz Celja, ki meni, da bo »Slovenija samostojna 30. 2. tisočdevetstolevega leta, ko bo Sava 
tekla iz Beograda na Triglav, Slovenijo pa bo prva priznala Kraljevina Culukafrija.«

Sicer pa, v tistih resnih stavah, Slovenci še vedno najbolj zaupamo Avstriji (kaj čemo, 
spomini na rajnko Avstroogrsko so še živi). Večina meni, da bo prav Avstrija tista, ki bo 
prva priznala slovensko samostojnost, takoj za njo je Nemčija, glasove pa so dobili še 
Švicarji, Madžari in Italijani.
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Didacta - ad acta
PRANJE umazanega perila in pisanje utopičnih zgodbic prepuš

čam samozvanemu pisatelju, bralcem NOVE DOBE pa na osnovi 
predloženih argumentov (fotokopije v Uredništvu) nudim možnost, 
da po svoji vesti in razumu ocenijo vloge posameznih organizatorjev 
DIDACTE 91!

- Iz fotokopije dopisa od 9. 11./90 s podpisanim g. Zalokarjem na 
memorandumu firme CARANTANIA iz Lj. je razvidno, da on 
sprejema mojo ponudbo za izvedbo DIDACTE 91 po ceni 11.700 
DEM na 45 plačanih mest. 2 prosti mesti. 2 x nočitev zajtrk, prevoz, 
spremstvo. Na kraju dopisa PS: Cena aranžmana je poslovna skriv
nost!

- Sledi Zalokarjev dopis št. 1, kjer obvešča šole o DIDACTE 
opisan je program iz moje ponudbe, po ceni 300 DEM ter prija vnica 
šolam na moj naslov. Hkrati mene obvešča, zakaj omenjena cena . .

- Z dopisom št. 2 (med tem je bilo še nekaj dopisov brez posebne 
vsebine) »razmišlja« o možnosti pocenitve moje ponudbe na račun 
kvalitete: uporabo dijaških domov, na 3 avtobusih po 1 vodič, na dva 
avtobusa 3 vozniki... (po mojem obisku Kolna v jan. 91 sem te 
kapacitete odločno zavrnila in izvršila 90% namestitev v hotelih 
z radiom, TWC, TV, bife, zajtrk, 5% hotelov v starem delu Kolna 
brez TV, večinoma TWC, mali del pa TH-voda, le eno skupino sem 
po predhodni odobritvi obeh ravnateljev namestila v mladinski hotel 
s TH-voda v sobah, ker se je istočasno v Kolnu odvijal mednarodni 
železninarski sejem in so bile celo vse privatne sobe polne)

- Z enim od dopisov (označen s 3) g. Zalogar med ostalim 
obvešča šole »da je zanje najel« dvorano za SPOZNAVNI VEČER 
z glasbo in prigrizkom, da je povabil Mešani Komorni pevski zbor iz 
Celja (40 oseb), da je najel VIDEO-snemalca ter, da bi rad zadržal 
obljubo o plačilu VSTOPNICE za udeležence (mimogrede: 1 mesec 
sem se trudila, da sem končno uspela dobiti dvorano za 1100-1200 
oseb v KONGRESNEM CENTRU sejmišča, tik pred odhodom pa 
so mi odobrili popust na vstopnino, vse z namenom, da mu korektno 
pomagam)

- Približno 10 dni pred odhodom je bilo stanje prijavljenih 1200 
oseb, od tega cca. 200 povabljenih (po Z. evidenci) s strani g. 
Zalokarja.

- 18.02/91 sem analizirala finančno stanje in s priloženim izpi
skom prispelih nakazil pismeno posredovala g. Zalokarju. Zaskrblju
joče je bilo dejstvo, da je bilo 9 dni pred odhodom okrog 50% 
DIDACTE neplačano, nakazila so bila sicer v toku, vendar je bilo

^ ,,olr1r>ia\r^nio c črvin mi rvncrvfvčitf*\Z x/nlnrpi/ania nncrhpi DJI Kf'fTI

poudarila 2 stvari:
1. da moramo pred potovanjem šole obvestiti, da zaradi nedelovanja 
deviznega trga devize oz. odkupa deviznih pravic moramo za vplač
nike od januarja 91 zaračunati tečajno razliko 400 din na devizni del
aranžmana;

2. da tudi v primeru, da vse šole vse vplačajo do odhoda (že 
vnaprej nemogoče, ker so nekatere šole obročno plačevale) ostane 
razlika cca. 40.000 DEM (za tedaj še 1200 oseb) za VEČERJO in 
VSTOPNINO, ki jo je g. Zalokar šolam v več dopisih obljubil. Na 
osnovi tega je g. Zalokar zaprosil MERCATOR-TURIST iz Lj. za ta 
znesek in jim ponudil sponzorstvo. Dan pred potovanjem, 26. 02./91 
sem se osebno oglasila pri g. Zalokarju in ga prosila, da si uredi vsaj 
25.000 DEM (število prijavljenih je padlo na 1080. dosegla sem 
znižano vstopnino, kar je tudi obljubil!

— Dne 27. 02./91 je tri ure pred ODHODOM na D1DACTO 
prispel na moj dom TELEGRAM, ki ga prilagam.
33578 - l>c 
3356<* 2 le 
V25
* vransko 63/61 27 1010

c/
alenk a k lemer. 
cesta v debro 14 
(6327G) Laško

1. dvorano In ansarrbel nepreklicno stornirati . sole niso za skupno 
srečanje - predvsem tisti Iz koblenza . 2. dogovorjeno Je , da 
udeleženci večerji In vstopnino plačajo sami . 3. potujem le kot 
gost - vidimo se v u Imu . 4. v mojem imenu se bo z vami pogovsrjal 
p. bukovac

P. zalokar

col 14 ( 6 3 27 0) laško 1. 2. 3. 4.

Kljub »šoku« sem rahlo upala, da na poti najdeva REŠITEV.
Ves čas poti se me je g. Zalokar izogibal, »potoval je kot potnik«, 

med tem ko sem sama stala iz oči v oči s 1038 potniki (za 37 postelj 
v Kolnu plačala »penale« zaradi neudeležbe mirila vodiče, nameščala 
grupe ter se borila z lastnikom hotela, ki ni priznal nakazila iz YU, 
medtem ko so ostali hotelirji enaka dokazila brez težav akceptirali) 
tudi ob 7. uri na dan obiska SEJMA se g. Zalokarju ni zdelo 
potrebno, da bi se vprašal, kaj je z ljudmi! Sama sem na račun 
razumevanja IZLETNIKOVIH šoferjev in VODIČEV, ki so me 
delno kreditirali s cestninami in delnim izplačilom DNEVNIC porav
nala stroške za VSTOPNINO (razen treh od 19-tih busov, ki sojo 
v glavnem že dobili povrnjeno!) Prav tako smo izvedli »DRUŽABNI 
VEČER« s prigrizkom, 3 avtobusi pa so na svojo željo večerjali 
v hotelu (dodatni stroški so znesi cca 32.000 DEM. Jaz osebno na tej 
poti nisem nikomur poklanjala poslovnih daril, niti bila obkrožena 
s sošolci in osebnimi prijatelji ali mojimi POVABLJENCI, kljub 
temu pa sem iz reagiranja v toku in po DIDACTI razbrala, da so vse 
srednje šole in velika večina OŠ, udeleženke DIDACTE 91 razu
mele, da sem kot človek in PROFESIONALNI TURISTIČNI 
DELAVEC, storila vse, kar je bilo v dani situaciji možno! Kljub 
neprijetnim dogodkom, se je DIDACTA realizirala z vsebino iz 
KONČNEGA OBVESTILA O POTOVANJU!

- g. MAKARENKO, ki se je po potovanju, ko je bil samo še 
potnik, nenadoma prelevil v »ANGELA VARUHA« slovenskih 
pedagoških delavcev, pa bo NA PRISTOJNEM MESTU moral 
DOKUMENTIRATI vse svoje bolj ali manj UMAZANE, vsekakor 
pa LAŽNE OBTOŽBE!

AtFNIČA KT FMFN l aško

Igre na srečo 
ali...?

Tudi jaz sem bil naiven in sem 
se po prepričevanju prijateljev 
napotil v sosednjo Avstrijo po 
srečo za 3.500 DEM. Lepo so nas 
sprejeli v eni nabito polni dvora
ni v Leibnitzu in do tukaj je bilo 
vse lepo in prav.

Po zagotovilu vodje igre, se 
igra ne pretrga in denar začne 
prihajati igralcu že v roku 14 dni. 
Toda to ni res. Minili so že trije 
meseci, o denarju pa ne duha ne 
sluha. Vem pa, da se moja veja ni 
pretrgala.

Ali je na pohodu spet nova 
goljufija?

IVAN HORVAT.
Celje

MAGAJNA IŠČE PRAVICO

Izključen 
v nasprotju 
s statutom
PREDSEDSTVU SDSS! 
PREDLOG ZA RAZREŠITEV 
PREDSEDNIKA NADZOR
NEGA ODBORA SDSS! 

Spoštovani člani predsedstva! 
Obveščam vas, da moja pritož

ba, ki sem jo naslovil na nadzorni 
odbor 30. novembra, vse do da
nes v tem organu še ni bila obrav
navana.

Pritožba, kakor veste, se je na
našala na vprašanje kršitve po
stopka izključitve iz članstva 
v SDSS. 11. januarja sem sicer 
dobil odgovor tako imenovanega 
nadzornega odbora, naknadno 
pa sem zvedel, da je v imenu 
odbora odgovor napisal kar sam 
predsednik Tit Turnšek, ne da bi 
člane odbora obvestil o moji pri
tožbi in sklical nadzorni odbor. 
Sum. da je g. Turnšek zlorabil 
svoj položaj, se mi je porodil že 
ob branju odgovora. Napisan je 
bil verjetno v naglici (brez ustrez
ne obrazložitve) po tem, ko sem 
drugič telefoniral na sedež stran
ke in obvestil sekretarja stranke, 
koliko časa je že minilo od moje 
vloge na nadzorni odbor. Dodat
no sem podvomil v verodostoj
nost dopisa zaradi tega, ker bi 
odgovoru sploh ni bil naveden 
datum seje in ni bila evidentirana 
navzočnost članov, poleg tega pa 
je bilo pismo opremljeno iz d. o. 
»KOMPAS«. Da ne bi iz suma že 
delal trditve, sem to preveril pri 
članih nadzornega odbora. Go 
spod Ivan Vivod je moj sum sa
mo še potrdil. Za mojo pritožbo 
ni vedel, prav tako ni dobil nika
kršnega vabila za sejo nadzornega 
odbora.

Kakor se spomnite, sem se 
v zvezi z statutarnimi zapleti in 
mojo pritožbo obrnil na vse člane 
predsedstva, o zadevi pa sem ob
vestil tudi predsedika predstavni
škega sveta. Seznanjen sem bil, 
da ste na predsedstvu obravnava
li mojo vlogo, za kar se vam zah
valjujem. Obenem pa vas ponov
no obveščam, da nadzorni odbor 
še vedno ni opravil svojega dela.

Glede na to, da je od moje 
vloge na nadzorni odbor minilo 
že več kot tri mesece in pol in vse 
do danes nisem dobil od njega 
odgovora, smatram, da je po
trebno g. Tita Turnška razrešiti 
funkcije predsednika odbora (se
veda po veljavnem postopku in 
ne tako kot mene), saj je on ne
posredno odgovoren, da se moja 
vloga ni obravnavala. Se huje pa 
je to, da je v imenu nadzornega 
odbora sam napisal pismo in zlo
rabil svoja pooblastila. S tem je 
moj predlog dodatno utemeljen.

Morda bo kdo rekel, le kaj 
zapletam stvari, saj nimam mož
nosti, da bi se moja pritožba na 
izključitev iz članstva obrnila me
ni v prid.

Praktično enotne reakcije na 
Celjski konferenci tako razmi
šljanje potrjujejo. Verjetno gla
sovalno telo ne bo, tudi po moji 
pritožbi, za 100% spremenilo 
svojega mnenja. Pa vseeno me
nim, da bo marsikdo na stvari 
gledal tudi drugače, posebno ko 
bom odgovoril na mnoge netoč
nosti in pavšalne obsodbe ter 
osvetlil zadeve še iz drugega zor
nega kota.

Sicer pa ali ni žalostno, da mo
ram opravičiti zahteve, ki mi po 
statutu pravzaprav pripadajo.

Ne bom dolgovezil in se po
navljal, saj sem vprejšnih dopisih 
zadeve že pojasnil. Pritožbo na 
izključitev iz članstva bom uve
ljavljal! (Da ne bo novih nespo
razumov, do razrešitve moje pri
tožbe se ne bom vpisal v drugo 
stranko).

Resno pa dvomim, da bomo 
lahko statutarne zaplete ustrezno 
rešili, če bo nadzorni odbor še 
naprej vodil g. Tit Turnšek. Res
no me tudi skrbi za kredibilnost 
stranke kot take, če ne bo reagi
rala ob tako hudih zlorabah poo
blastil.

Pa-še to?
Do neke mere razumem, da 

me ob obletnici ustanovitve 
stranke sploh niste omenili, če
prav sem bil njen soustanovitelj. 
Odstavljene je potrebno čimprej
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umakniti v pozabo. Nič novega, 
to so znane stvari.

Če si že nisem »zaslužil« 
omembe v vašem glasilu, pa 
upam, da si »zaslužim«, da se 
moje vloge po tem, ko sem 
v stranki delal dve leti. sploh 
obravnavajo.

Lep pozdrav!
ANDREJ MAGAJNA 

Ljubljana, 
25. 3. 1991

Sklep
Ustavno sodišče Republike 

Slovenije je v postopku za oceno 
ustavnosti in zakonitosti odloka 
Skupščine občine Žalec o zazi
dalnem načrtu Novo Celje na seji 
dne 28. 2. 1991

sklenilo:
Skupščini občine Žalec se do

loči rok do 30. 6. 1991. vkaterem 
naj sama odpravi nezakonitost 
odloka o zazidalnem načrtu No
vo Celje (Uradni list SRS, št. 15/ 
89)

Obrazložitev
V povezavi s pobudo Društva 

za varstvo okolja Celje je ustavno 
sodišče s sklepom št. U-I-38/89- 
15 dne 22. 11. 1990začelo posto
pek za oceno ustavnosti in zako
nitosti v izreku tega sklepa nave
denega občinskega odloka.

Dne 14. 2. 1991 je pooblaščeni 
predstavnik Skupščine občine 
Žalec ustavnemu sodišču pisme
no predlagal, da naj preloži odlo
čanje o zadevi, ker si pristojni 
občinski organi prizadevajo še 
med ustavnosodnim postopkom 
odpraviti neustavnost oziroma 
nezakonitosti izpodbijanega ob
činskega odloka. Zato je ustavno 
sodišče na podlagi 21. člena za
kona o postopku pred Ustavnim 
sodiščem SR Slovenije (Uradni 
list SRS, št. 39/74 in 28/76) skle
nilo. kot je razvidno iz izreka 
tega sklepa.

Po poteku roka. ki je določen 
v izreku tega sklepa, bo ustavno 
sodišče na podlagi 22. člena za
kona o postopku pred Ustavnim 
sodiščem SR Slovenije odločilo 
o ustavitvi oziroma nadaljevanju 
postopka.

JANKO ČESNIK.
, Ustavno sodišče 

Republike Slovenije.
28. 2. 1991

Privilegijska
listina

Mi, Friderik, po milosti božji 
grof Celjski: Ortenburški in Za
gorski. ban v slavonskih pokraji
nah. pripoznamo za nas, za naše 
dediče in potomce in javno raz
glašamo s tem pismom vsem ti
stim, ki ga bodo videli ali slišali 
brati, da so prišli k nam naši zve
sti občinski možje in so nas po
nižno moledovali in prosili, da bi 
jim takšne milosti in svoboščine, 
s katerimi so bila druga mesta na 
Štajerskem oblagodarjena in ob
darovana. milostno dali in jim 
tudi nekatere pravice dodelili, ki 
so pozneje pravzaprav po odstav
kih naštete in so jih do tega časa 
brez omembe vrednih pritožb 
uporabljali ter katere bi torej od
slej naprej hoteli milostno imeti 
za popolnoma običajne pravice.

Torej smo mi uslišali taiste na
še celjske občane, ki so nas 
vztrajno in ponižno moledovali 
in prosili, in smo nje in vse njiho
ve potomce, meščane taistega 
našega mesta, s tem in tudi v pri
čakovanju. da bo taisto naše me
sto Celje torej v bodočih časih pri 
ljudstvu in premoženju in tudi 
s hišami toliko bolj pridobivalo, 
popolnoma osvobodili in jih tudi 
v vsej zavesti delamo svobodne 
s tem pismom v tolikšni meri. da 
bodo vse milosti, svoboščine in 
pravice uživali in jih taisti morejo 
in morajo rabiti tako. kakor je 
bila dana milost in svoboščine 
drugim mestom na Štajerskem.

In mi dajemo, postavljamo in 
menimo tudi. da se njim v vseh 
njihovih potomcih od nas. naših 
dedičev in potomcev torej odslej 
v tem nobene novotarije, zmote 
in ovire ne smejo več zgoditi in so 
vse lokavosti in pridržki odprav
ljeni.

Mi smo jim tudi obmestje za 
taisto naše mesto dali. vedoč 
v moči tega pisma, ki se začenja 
pri mostu čez Ložnico, na tej 
strani zverinjaka, od tod mimo

loke do hostc. na pol poti do Sv. 
Duha in od tam do hriba Golov
ca. kjer stoje vislice, in od tod 
nato spet navzdol do Hudinje in 
čez potok Voglajno, ki je mejnik 
plemičev, in od taistega kamna 
prav do križa, ki stoji na jahaški 
poti na Gornje Celje, in od tod 
dalje ob Savinji do dvorca, ki je 
bil nekdaj Pruckhlerjeva lastni
na, in nato spet čez Savinjo do 
Mladega studenca in tod prek vi
nogradov navzdol do Lisce, do 
dvorca, imenovanega Pobrežje, 
ki je bil nekoč lastnina Konrada 
Sauraureja. in tako odslej narav
nost spet čez Savinjo do gori ime
novanega mostu. In v taistih me
jah in mejnikih naj sleherni mest
ni sodnik, ki ga bomo mi. naši 
dediči in potomci ali naš oprav- 
nik poslov postavili, vse zadeve 
izvršuje, v čemer ga ne sme nihče 
od nas, naših deželskih sodnikov 
ali drugih naših oskrbnikov moti
ti niti ovirati.

Nadalje smo jim tudi milost iz
kazali. da jim ni treba nam niti 
našim dedičem in potomcem več 
od njihovih gostilnic odslej nobe
nih davčnih denarjev dajati in 
odrajtovati. temveč naj bodo po
polnoma oproščeni, da bodo od
slej svoje vino brez teh dajatev 
davčnih denarjev točiti in razpe
čevati mogli.

Tudi naj bodo oni torej vna
prej vsake tlake, ki so jo bili do
slej nam dolžni in obvezani dela
ti. popolnoma oproščeni, ker 
smo jo jih oprostili zavoljo tega. 
da bodo mogli svoje hiše odslej 
zložnejše tesati in zidati, k čemur 
so se tudi zaobljubili in nam ob
ljubili, vendar morajo biti pokor
ni za mestno obzidje, ki smo ga 
začeli zidati s tlako, ki je sem in 
tja napovedana, dokler ne bo tai
sto mestno obzidje popolnoma 
dozidano.

Tudi smo milostno dovolili, da 
ne bomo odslej več zahtevali, da 
bi nam morali dvorsko vino daja
ti, držati pa morajo svoje gorske 
pravice, na to naj naš opravnik 
pač dobro gleda, da ne bodo 
v tem mudili, temveč morajo te 
gorske pravice držati in izpolnje
vati.

Potem ko so se taisti zgoraj 
imenovani naši meščani pritožili, 
da je večji del hiš v mestu, za 
katere menijo, da so svobodne in 
nočejo biti pritegnjene v skupno 
prizadetost, postavljamo in ure
jamo, da naj tisti, ki menijo, da 
so njihove hiše svobodne in se ne 
bavijo z- nikakršno trgovino in 
obrtnijo v taistih svojih hišah, 
imajo takšne naše svoboščine, ki 
so jih dobili od nas in naših pred
nikov in jih uživajo: kateri pa 
v svojih hišah gostilnico, trgovino 
in obrtnijo hočejo imeti, taisti pa 
morajo biti z našimi meščani 
v vseh rečeh enaki, ker je tako 
pravično in imajo tudi v drugih 
mestih take pravice in navade 
brez pridržkov.

Mi smo tudi taistim omenje
nim meščanom in njihovim po
tomcem našo hišo, kjer so stano
vali naši vojščaki, ki stoji na trgu 
in ki je bila lastnina rajncega 
Henrika Erlauerja, podelili za 
rotovž in ga prepustili, zatorej pa 
ga bodo prezidali in ga rabili za 
svoj rotovž in ga uporabljati mo
gli in morali brez naših in vseh 
naših dedičev in potomcev mot- 
njav in ovir, brez pridržkov, ven
dar v takšni meri, da bodo oni 
nam pustili izbiro, kjer je spravlje
no orožje, in nimajo tam nobene
ga opravka, ker smo si pač to 
pridržali.

V potrdilo tega pisma zapeča
teno z našim visečim pečatom, ki 
je bil obešen po Kristusovem roj
stvu štirinajststotnega leta in na
to v enainpetdesetem letu. na ne
deljo Judica v postu.

FRIDERIK II., 
Celje, 11. 4. 1451

Jožetu 
Volfandu 
na rob

Ko se je Jože Volfand odločil, 
da v prispevku »čigavi so novi
narju (NT&RC 28. 3. t. I.) celj
sko javnost pouči o tem, kako 
mora biti urejen medijski pro
stor, v zaključku poudarja, da 
mora imeti medije v rokah jav
nost. Kot zelo zelo majhen del te 
javnosti si sicer ne želi medijev 
»imeti« v rokah, želim si le toliko

»javnosti«, da bi preko teh medi
jev lahko izrazil tudi svoje pogle
de na Volfandov pouk.

Ostal bi kar pri primeru, ki ga 
uporablja Volfand - poročanju 
iz slovenske skupščine. Kdor ne 
pozna ozadja in sklepa o dogaja
njih v skupščini, po tem kar vidi 
na TV, dobi vtis. da v skupščini 
kaj tehtnega pove le peščica po
slancev kot Školč, Šetinc - mlaj
ši, Ribičič - mlajši in Zlobec
— mlajši. Če ne bi bilo prvega, bi 
lahko začel verjeti, da smo zaradi 
kakega dednega bremena obve
zani poslušati »globokoumne« ti
rade kar iz ene v drugo generaci
jo. Da. to le ni vtis naključnega 
gledalca, kaže tudi analiza »Vari
ante« (Prispevek Alenke Puhar). 
Pri tem gre le za količinski pri
kaz, ki »fines«, kako se posamez
ne izjave postavljajo v kontekst, 
niti ne upošteva.

Če je Volfand novinarski avto- 
didakt in ne ve kako mora izglo
dati pluralistični medijski pro
stor, mu priporočam, da si v ča
sopisni prodajalni kupi »Suedde- 
utsche Zeitung« in »Frankfurter 
Allgemine« in pogleda, kako je 
v obeh časopisih - z brezhibno 
novinarsko profesionalnostjo
— istim dogodkom dan različen 
poudarek. Ko ga pot zanese tja, 
kjer je »Evropa že zdaj«, pa lah
ko tak pomožni pouk dobi tudi 
ob gledanju ARD in ZDE.

Ko se bo tako informiran vrnil 
za pisalno mizo, bo lahko spoz
nal, da je med usmerjenim ti
skom v Beogradu in našimi »sa
mostojnimi« časopisi res razlika. 
Ob tem ko Politika et Comp. 
opravljajo svoje »poslanstvo« 
z brutalno primitivnostjo, gre 
Delu, Dnevniku & Comp prizna
ti. da podobno politiko opravlja
jo veliko bolj lisičje in domiselno
— ob isti tendenci. Ob tem ko je 
v Beogradu pluralizem enostav
no pohojen, imamo pri nas izved
bo za naivne.

Demokracija ne reže glav in ne 
preganja ljudi, a zahteva določe
no civilizacijsko omiko. Ta pa 
narekuje, da tisti, ki je storil kaj 
nespodobnega to uvidi sam in 
vzame klubuk. Volfand, kot bivši 
soudeleženec celjske »koordina
cije«, soodgovorne za vse tiste 
napake, ki so izničile celjsko go
spodarstvo in družbo, se nonša- 
lantno pojavlja kot moderator 
celjskih večerov. Računa s po
zabljivostjo Celjanovo ali pa je to 
le aroganca? Zanimivo bi bilo na 
enem od takih večerov prebrati 
članek, ki ga je Volfand napisal 
ob gonji proti Spomenki Hribar, 
v času ko je v »depoju« ležal 
Kocbekov zbornik in ga povpra
šati kam je to razvrstiti. V po
glavje etike, profesionalnosti, ali 
kam drugam ? Ali je po njegovem

to pomagalo, da v Sloveniji ni 
bilo tankov? V Evropi kamor ba
je hočemo - se po takih »zaslu
gah« vzame v roke pokrivalo, ne 
pa moderatorskega mikrofona.

Za zaključek bi Volfandu 
predlagal, da svoje »ekspertno« 
mnenje o pluralnosti medijev 
v bodoče prihrani za koga druge
ga. Tako neumni in pozablji"i. 
kot misli Volfand. Celjani nismo. 
Vsaj pojme profesionalnost in 
neusmerjenost dobro razlikuje
mo - že dolgo.

IVO JAKOP, 
Celje

Raje bi delali, 
kot da pišemo 
po časopisih!

To misel v različnih niansah 
ponuja zadnje čase na svojih jav
nih nastopih g. Ivan PEVEC iz 
Slatine. Ker g. Pevec ni kdorkoli, 
ampak je predsednik najštevil
nejše politične stranke v Šentjur
ju, poleg tega pa tudi predsednik 
DPZ občinske skupščine, njego
vega izziva ne morem preslišati!

Pisanje po časopisih torej ni le 
nedelo, temveč delu še celo ško
duje! Če se piše o domačih zaga
tah, je pa sploh problematično in 
škodljivo. Očitno je pravo le de
lo, kjer se »Švica«, ob krampu in 
motiki!

Časi se res spreminjajo: včasih 
niso bila kaj prida cenjena fizična 
dela, danes je to doletelo miselne 
napore!

Toda v Šentjurju se kombinira 
še naprej: tisti, ki piše, ne dela, 
ali vsaj slabo dela. In predsednik, 
ki piše - ne dela; če pa ne dela, 
ga ne rabimo? Torej je treba uki
niti še preostalo polovico pred
sednika skupščine in denar pora
biti za plačane strokovnjake, ki 
bodo Šentjur potegnili naprej! 
Ugibam, lahko bi ukinili kar celo 
skupščino, prihranili bi še več, pa 
še nesporazumov med skupščin
sko in izvršno oblastjo bi se izog
nili! To rabimo?

G. Pevcu in še nekaterim, ki 
razmišljajo podobno, bi rad po
vedal, da delam in »švicam« 
v pravem in prenesenem pomenu 
bolj, kot sem kdajkoli v življenju! 
Trudim se — napravim pa morda 
res ne dovolj! Toda sledim nače
lom, ki sem jih ponujal kot vred
note na predvolilnih zborovanjih 
- in hvaležen bi bil svojim DE- 
MOS-ovim sopotnikom, če bi se 
češče na svoje poslanstvo spom
nili tudi oni!

FRANC KOVAČ, 
predsednik SO ŠENTJUR

C \ o

Lepo js biti močan, ampak močnejši od moči je humor.
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KDO ŠE VERJAME V SKUPNO 
JUGOSLAVIJO?

Škoda časa in 
denarja

SR BO GO

TSKA MAK SL

Kdor verjame, da se je v tem času še mogoče dogovoriti 
kaj o skupni Jugoslaviji, mu ni pomoči.

Srbija in Črna gora, edini, vztrajata pri federaciji, ki je ni 
več in ki je že dolgo ni bilo, saj Miloševič jasno pravi, da je 
jugoslovanska ustava iz leta 1974 »defektna«. To je sicer 
treba razumeti, da je defektna takrat, kadar srbskemu vodu 
to odgovarja.

Zelo jasno je Miloševič tudi dejal, da priznava srbsko 
Krajino sredi suverene Hrvaške. Hkrati je tudi jasno pove
dal, da so Srbi Kosovo porihtali po ustavni poti. Pri tem ga 
seveda malo briga, pravzaprav nič, da so prvo ustavno 
spremembo porihtali s tanki na kosovskih ulicah. Ves čas 
pa seveda imajo tri ljudi v zveznem predsedstvu.

Tudman je bil jasen, manj Izetbegovič in Gligorov. Pa 
vseeno, postaja mogoče, da dobimo Srbogotsko in Maksi, 
pri čemer gre to takole: SRbija, BO sna in HerceGO 
vina. Črna Go ra, HrvaTSKA, MAKedonija, SLovenija. 
No, Maksi bo lahko tudi razdružen, če ne bo Makedonija 
utopljena v Srbogotskoi Ostane tako le Slovenija, ki zmore 
biti zase. Kaj torej čakati?

Odločitev skupščine RS, da odcepitve še ne bo, ničesar 
ne spremeni. Navsezadnje pa: Ko so predsednike vprašali, 
kako bodo rihtali delavske plače in je Miloševič celo rekel 
»malo morgen«.- to je stvar delavcev, ni bilo tehtnega 
odgovora, tudi slovenskega ne. Takšno srečanje kot je bilo 
v Brozovi vili Dalmacija v Splitu, pa ves blišč, pa poleti 
z reaktivci, pa stotine varnostnikov, je zagotovo tudi pre
drago. Ne vem če bodo Jugoslovani, razkošno sestankova
nje svojih šefov še naprej gledali. Na vrsti so torej ukrepi za 
razdružitev in hkrati za takojšnjo zaustavitev gospodar
skega propadanja.

Kri na 
Plitvicah

MUoševičeva podpora srbski Krajini na splitski tiskovni 
konferenci je bila učinkovita. Krajina' si je z lastno policijo 
skušala prisvojiti Plitvice. Prišlo je do prvega organizira
nega spopada srbske in hrvaške policije. Padle so prve 
žrtve. Kot že prej, se je kot edini reševalec pojavila JLA. 
Čisti nesmisel, saj so Hrvati Plitvice že ukrotili. Predsed
stvo SFRJ je spet odigralo podporo Miloševiču. Srbski 
apetiti so se takoj razširili. Odcepila se je občina Glina in se 
priključila Krajini. Odcepilo se je tudi dva ducata KS 
v občini Sisak in se priključilo Glini.

Žalostni, resnično žalostni rezultati splitskega dogovora 
»gospode iz reaktivcev.« Kakorkoli se že čudno sliši, 
Tudmana lahko rešijo le Hrvati in Vojvodina, če sprejmejo 
lastno avtonomijo in organizirajo svojo policijo, če Albanci 
na Kosovu (tudi ti imajo po Miloševičevi logiki pravico 
živeti v eni državi) ustanovijo lastno policijo pa Mulsimani 
v Sandžaku. Bosna je tako v bistvu obkoljena. Dani so vsi 
pogoji za državljansko vojno, za začasni veliki triumf JLA, 
Joviča in Miloševiča. Bo gospod Župančič v RS le dopustil 
razpravo o pospešenem odhodu Slovenije iz jugoslovanske 
blaznosti?

PREDSEDNIK NEZADOVOLJEN S SVOJIM MINISTROM

Peterle napadel Rupla
Še pred kratkim je slovenski zunanji minister dr. Dimitrij 

Rupel v intervjuju za beograjsko revijo Duga na novinarkino 
trditev, da je slišati precej pripomb na njegovo delo in nanj 
osebno, precej samozavestno odgovoril, da ga kar tako pač ne 
morejo zamenjati, saj je med drugim tudi predsednik Demokra
tične stranke Slovenije. Nekateri najnovejši dogodki kažejo na 
to, da je bil Rupel očitno nekoliko preveč samozavesten in da se 
mu stolček v resnici vse bolj maje.

Sredi marca je Lojze Peterle 
na eni od sej republiške vlade 
ostro napadel ministra Rupla 
in Republiški sekretariat za 
mednarodne odnose. Peterle je 
namreč pred koncem seje člane 
IS obvestil, da je skrajno neza
dovoljen z delom ministra Ru
pla in njegovega sekretariata. 
Rupla na tej seji ni bilo, pred
sednik Peterle pa mu je očital, 
da se je njegov sekretariat pre
malo angažiral v zvezi z obi
skom slovenske vladne delega
cije v Parizu. Slovenska vlada 
je zaradi precejšnje zadržanosti 
Pariza v zvezi z osamosvaja
njem Slovenije že dalj časa na
črtovala obisk pri francoskih 
političnih veljakih, organizirali 
pa naj bi ga s pomočjo Evgena 
Bavčarja, slovenskega umetni
ka, ki živi in dela v Parizu.

Organizacija je očitno pote
kala po dveh kanalih: enega je 
vzpostavil Peterletev kabinet, 
drugega Ruplov sekretariat.

koordinacije pa očitno ni bilo. 
Zato je Peterle Ruplu očital, 
da potekajo priprave prepoča
si, preko različnih ljudi, da ni 
hotel sodelovati z Bavčarjem in 
da izrablja svoj položaj zuna
njega ministra za promoviranje 
svoje stranke v tujini, saj je Ru
pel v pismu enemu od franco
skih politikov predlagal, da bi 
se pogovarjala tudi kot pred
stavnika dveh strank. Peterle je 
še potožil, da takšne nepravil
nosti zunanjega ministrstva 
mečejo slabo luč na celotno 
slovensko vlado in na njega kot 
predsednika osebno. Na koncu 
pa se je tako razburil, da je 
pred svojimi ministri izjavil, da 
prekinja vsako sodelovanje 
s sekretariatom za mednarod
no sodelovanje.

Ker Dimitrija Rupla na seji 
ni bilo, svojemu predsedniku ni 
mogel oporekati, zato pa ie že 
takoj naslednji dan pripravil šti
ri strani dolgo pismo, ki ga je

Lojze Peterle: v razburjenju je napovedal prekinitev sodelovanja 
z Ruplovim ministrstvom.

poslal Milanu Kučanu, France
tu Bučarju, Lojzetu Peterletu, 
Jožetu Pučniku in vsem mini
strom v vladi. V pismu zavrača 
vse Peterletove očitke in nato 
zelo natančno kronološko po
jasni, kako so potekale pripra
ve na obisk v Franciji in kaj vse 
je v tej zvezi storil njegov se
kretariat. K pismu so priložene 
tudi fotokopije vseh pisem, ki 
jih je njegov sekretariat poslal 
na naslove nekaterih franco
skih politikov s prošnjo za spre
jem slovenske delegacije. Pi
smo so v francoskem jeziku, 
priložena pa je tudi slovenska 
verzija pisma, ki ga je Peterle 
pisal Raymondu Barru. Na 
koncu Rupel piše, da upa, da 
so bile Peterletove besede 
o prenehanju sodelovanja 
z njegovim sekretariatom izre
čene v naglici.

Karkoli si kdo že misli o Di
mitriju Ruplu in njegovih poto
vanjih po svetu, pa se ob takš
nem ravnanju Lojzeta Peterle
ta le lahko zamisli. Nekateri 
Peterletovi ministri so doslej 
počeli že veliko večje neslano
sti in posredno slovenski vladi 
naredili veliko večjo škodo, pa 
jih Peterle ni nikoli tako javno 
karal, ali vsaj ne takrat, ko so 
bili odsotni s seje. Ali se z mini
strom Ruplom ni mogel tega 
zmeniti na štiri oči? Marsikate

ri Demosov veljak je že dajal 
izjave, ki so začudile vsaj pol 
Slovenije, pa se Peterletu še ni 
nikoli zdelo potrebno, da bi za
to povzdignil svoj glas. Tudi 
očitki, da Rupel izrablja polo
žaj zunanjega ministra za pro
mocijo svoje stranke, so smeš
ni. Prav krščanski demokrati, 
katerih predsednik je Peterle, 
se radi pohvalijo, da so jim šte
vilna politična vrata v tujini od
prta ravno zaradi strankarske 
pripadnosti. Tudi Peterle je že 
nekajkrat potoval v tujino kot 
predsednik svoje stranke, ki je 
istočasno tudi predsednik vla
de. Očitek Ruplu o izkorišča
nju svojega položaja v vladi je 
smešen tudi z vidika 27 milijo
nov dinarjev, ki naj bi jih vlada 
iz proračuna namenila za »plu
ralizacijo medijev«, v resnici pa 
za četrti slovenski dnevnik, ki 
ga bodo ustanovili slovenski 
krščanski demokrati.

Vse to kaže na dejstvo, da so 
tudi odnosi v slovenski vladi 
skrajno zaostreni in da je neza
dovoljstvo očitno zajelo tudi 
politične strukture, ne le na
vadne državljane. Peterle in 
Rupel sta spor kasneje menda 
zgladila, priprave na obisk 
v Parizu, ki bo konec aprila, 
potekajo dalje, kljub vsemu pa 
je slišati, da Rupel tja ne name
rava odpotovati.

Dimitrij Rupel: zavrača vse predsednikove očitke.

SKRIVNOSTNI POPKI SVETOVNEGA KONGRESA

Se bo slovenstvo sestavilo?

Spomenka Hribar, predsednica 
svetovnega slovenskega kon
gresa, konferenca za Slovenijo

Prejšni teden seje v Poljčah, 
v Demosovi »trdnjavi« sestal 
iniciativni odbor za ustanovitev 
svetovnega slovenskega kon
gresa. Prišli so z vsega sveta. 
Sestanek žal ni bil za javnost, 
pa tudi sporočila ni bilo, pred
sednik odbora gospod Bojan 
Brezigar /Trst/, pa je odklonil 
kakršnokoli izjavo.

Pogovor je tekel o tem, 
kakšna organizacija bo svetov
ni slovenski kongres /osnutek 
statuta/, kakšen bo program in 
kakšen bo scenarij v juniju, po
sebej pa zadnje dni junija, ko 
bo zasedanje v Ljubljani, vod
stvo pa se bo, novo izvoljeno, 
sestalo v Celju.

Uspeli smo izvedeti, da je 
osnovni namen svetovnega slo
venskega kongresa doseči, da 
se Slovenci po vsem svetu čuti
mo kot posebna svojska skup
nost ali, kot pravijo naši 
v Miinchnu, gre za preobliko
vanje vseh Slovencev za Slo
venstvo. Svetovni kongres bo 
vzpodbujal narodne in gospo
darske, znanstvene, kulturne 
in druge vezi. prizadeval si bo 
za popolno uresničenje samo
stojne in suverene države slo
venskega naroda, države, ki bo 
temeljila na človekovih pravi
cah in državljanskih svobošči
nah in jih bo tudi varovala. Slo
vensko vprašanje je treba inter
nacionalizirati.

Več bo vprašanj, kakšen bo 
statut. Eno je dogovorjeno: 
Slovenci po svetu in doma bo
do v kongresu zastopani pol 
pol. Kako bodo volili, kje bodo 
sedeži, stalni ali začasni, kako 
bo urejen odnos organizacije 
do gospodarskih zadev, bodo 
še tekle razprave. Konferenc 
bo šest: za Slovenijo, za zamej
stvo, za Evropo, za Severno 
Ameriko, za Južno Ameriko, 
za Avstralijo. Simbol kongresa 
bo knežji kamen z Gospe Sve
te. Slovenski znak je hlebec 
kruha z zemljevidom in palico, 
ki kaže, kje je naša mala de
žela.

O tem, kako bo potekal kon
gres v Ljubljani in Celju, bomo
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ZA POŠTENO DELO POŠTENO PLAČILO

Oblast jih je 
slišala

Kar je res, je res! Toliko pi
krih. kritičnih in sočnih na ra
čun slovenske vlade in nasploh 
oblasti, kakor smo jih slišali na 
delavskem protestnem shodu 
na Trgu osvoboditve v centru 
Maribora, na katerem se je 
zbralo okoli 10 tisoč nezado
voljnih delavcev in delavk iz 
vseh podravskih občin, že dol
go (ali pa še sploh ne) nismo 
slišali. Se bolj res pa je, da že 
dolgo nismo videli toliko žalo
sti, negotovosti in obupa 
v očeh ljudi, kakor na tem pro
testnem shodu, ki so ga kot 
opozorilo oblastem in še pose
bej slovenski in mariborski vla
di organizirali podravski Svo
bodni sindikati.

Na protestni shod v center

podpredsednik podravskih 
Svobodnih sindikatov Franc 
Štelcer — govoril je mirno in 
preudarno, prav nič »mitingar- 
sko«. Delavci ne pristajamo na 
to, da bomo z bedo in revščino 
sami nosili breme kriznih raz
mer, je dejal in dodal, da de
lavci prav tako ne pristajajo na 
položaj, ki je bil za delavce 
značilen v »zgodnjem kapitali
zmu«. Po njegovih besedah de
lavci tudi ne pristajajo na to, da 
bi jih razlastili vsega, kar so 
z muko in odpovedovanjem 
ustvarili. Delu so odvzeli 
oblast, je dejal Štelcer, ne bo
mo pa dopustili, da bi mu odv
zeli še čast.

Za mikrofonom so se nato 
zvrstili predstavniki sindikatov

Maribora so prihajali delavci iz kovinske in tekstilne industrije 
industrijskih četrti peš, organi- ter gradbeništva, pa predstav- 
zirano in s transparenti, na ka
terih je pisalo »Za pošteno delo 
pošteno plačilo«, »Kje so volil
ne obljube?«, »Hočemo dostoj
no življenje«, »Družbeno pre- 
možnje je tudi last delavcev«,
»Gospodje — kakšna bo pri
hodnost otrok?« in podobno.
Tih in prej žalosten kot razbo- 
rit protestni pohod 'v center 
mesta je na ulicah in z oken 
opazovalo na tisoče Mariborča
nov, ki jih je mnoge »delavska 
usoda« ganila do solza.

Delavske zahteve
Okoli 10.000 delavcev, ki so se zbrali na protestnem 

shodu v Mariboru, terja od slovenske vlade in oblasti, da se 
bolj posvetijo reševanju gospodarskih problemov ter tež
kemu socialnemu položaju delavcev. Prav tako terjajo 
povišanje minimalnega z zakonom določenega osebnega 
dohodka na 3500 dinarjev ter, da država zagotovi izplačilo 
tega minimalnega osebnega dohodka vsem tistim zaposle
nim delavcem, ki jim njihova podjetja do 18. v mesecu ne 
morejo izplačati plač. Od slovenske valde terjajo takšne 
pogoje gospodarjenja, v katerih bo mogoče uresničevati 
kolektivne pogodbe, zahtevajo pa tudi socialno varnost za 
zaposlene in brezposelne. Delavci terjajo, da se jim prizna 
delež, ki so ga prispevali k družbenemu premoženju - tako 
k izgradnji družbenih podjetij kot družbenih stanovanj.

Od mariborske vlade pa delavci terjajo ukinitev partici
pacije za zdravstvene storitve in uvedbo solidarnosti na 
področju zdravstva.

Zbranim delavcem na Trgu 
svobode je najprej spregovoril

niki občinskih sindikatov iz Po
dravja in Pomurja, pa sindikal
ni predstavniki iz posameznih 
tovarn. Vsem — od vlade do 
opozicije zamerijo, da se pre
malo ukvarjajo z gospodar
stvom in delavskimi problemi. 
Kdor pa je dodobra prisluhnil 
govornikom in opazoval apla
vze in reakcije ter opazke zbra
nih, je najbrž uspel za dokaj 
ostrimi in kritičnimi besedami 
ljudi opaziti njihovo globoko 
razočaranje. Zdelo se je, kakor 
da ljudje ne verjamejo nikomur 
več in da tudi ne vedo več v kaj 
in komu bi verjeli. Že dolgo se

namreč za svoje preživetje in 
preživetje svojih družin borijo 
zgolj s svojimi rokami...

In ravno to je tisto, zaradi 
česar so delavci v Mariboru ta
ko podobni delavcem v drugih 
starih industrijskih središčih, ki 
se v vseh teh dolgih letih krize 
niso mogli zanesti na nikogar 
drugega kot samo na lastne si
le. Protestni shod v Mariboru 
so pozdravili in se z njim soli- 
dalizirali delavci iz Pomurja, 
Koroške, podoben shod pa bi 
lahko bil v kateremkoli sloven
skem starem industrijskem sre
dišču - od Raven in Celja do 
Kranja in Jesenic. Ali nimajo

še poročali. Upamo, da bomo 
izvedeli kaj več, kajti celjska 
predstavnika nista člana glav
nega inciativnega odbora in se
veda nista sodelovala pri delu, 
niti kot poslušalca /o statutu in 
programu/, saj jima predsednik 
Brezigar tega ni dovolil.

Vsekakor bo nadaljnje se
stavljanje slovenstva, ki ga še 
vedno bremenijo vojne, upori, 
preganjanje drugače mislečih, 
drugače verujočih, vsakdanji 
boj za suverenost - težavno. 
Popki so čvrsti, žal preveč 
skrivnostni. Upamo in želimo, 
da se bodo razcveteli, da bosta 
Ljubljana in Celje konec junija 
gostila resnični cvet svetovnega 
slovenstva.

ta slovenska mesta nekaj skup
nega z Gdanskom, Pitsbur- 
gom, Leipzigom ...?

Tako kakor so znani proble
mi starih industrijskih središč 
v Sloveniji tako je znana tudi 
zgodba, ki so jo pripovedovali 
delavci na protestnem shodu; 
Maribor je veliko prispeval 
k izgradnji vse Slovenije in Ju
goslavije, sedaj, ko je njegova 
industrija iztrošena, pa so mu 
vsi obrnili hrbet. Ne razume
mo, zakaj vlada ne ukrepa in- 
prepušča gospodarstva stihiji? 
Delavci trdo delajo, drugi pa 
lepo živijo in bogatijo. Sloven
ska vlada se premalo ukvarja 
z gospodarskimi problemi: naj
prej je delila fotelje in štela ko
sti, za »žive duše« pa ji je 
zmanjkalo časa; kupuje orožje 
v času, ko je naš naj večji so
vražnik revščina, v Evropo nas 
vodi kot suvereno državo. Pri
vatizacija in lastninjenje bosta 
pol stoletja, kjer si bo peščica 
bogatih prilastila vse. delavci 
pa bodo gola delovna sila - da 
to ljudi ne motivira, vedo že 
v vseh kapitalističnih državah. 
Oblast pripravlja tak zakon 
o javnem obveščanju in vreči 
takšne pritiske na novinarstvo, 
da tega sploh ne bodo objavili, 
kar mi tu danes govorimo ...

Potem, ko so delavci sami 
sebi, javnosti in oblasti poveda
li kar jim leži na duši in srcu, so 
poslali še pismo s svojimi zah
tevami predsedniku slovenske
ga parlamenta dr. Francetu 
Bučarju ter mariborski mestni 
vladi. Kdo ve, ali zato, ker mi
slijo, da bodo uspeli ali zato, da 
ohranijo upanje, brez katerega 
je stiska še težja.«

UspeJo mim je dobili kalkulacije. Tolar velja v Avstriji, 
kjer so ga skovali, torej proizvodna cena, 800 šilingov. Na 
meji je tolar vreden 1.821 šilingov. Slovenski kongres dobi 
200 šilingov, rabat za tiste, ki ga prodajajo je 450 šilingov. 
V prodaj, je po X500 šilingov (cena pred jugoslovansko 
devalvacijo). Kot rečeno, je te dni naprodaj po 5.900 
dinarjev.

Tolar nima vseh ustreznih omak! Kakšen je. teče zdaj 
uradna analiza, naročil jo je slovenski finančni minister

* Šjgrjsšzjsi c^n/Jivz. 'tv”""lss rsr T/r
Triglav, kot varuh in simbol slovenstva m slovenske države

Tolar proti 
»denariču«

Igre s slovenskim tolarjem še trajajo. Spet se je pojavila 
reklama zanje, povečala pa se je cena. Zdaj tolar velja 
SMO dinarjev. Kot smo pisali, gre za tolar, skovan v čast 
slovenski državi in obl. zasedanju Svetovnega slovenskega 
kongresa v Ljubljani in Celju zadnje dni junija letos. To je

- *— •/*. a —

No. to »zlata vredna«, pa ime tolar, pa oznake na tolarju 
so tisto, kar opozarja na previdnost. Ekskluzivni veletrgo
vec Eurotrade Ljubljana. Miklošičeva 38. piše, daje tolar 
kovan v zlatu m srebru Notranji medaljon je premera 25

pomeni pa naj katedralo slovenske svobode, kakor jo je

V teh dneh bo na trgu šc en nov kovanec v srebru in
zlatu. Gre za celjski »denarič«. To je bil srebrnik Ulrika 11.. 
celjskega kneza) kije pni kot edini dobil leta 1436 kovno 
pravico in je to doslej edini pravi slovenski denar. (Med 
vojno je posebne bone, kot denar, izdala tedanja rojevajoča 
se oblast v na.,, deželi, i

Kovanec je skovan iz zlata čistine 900 m teže 5 gramov, 
morda bo celo 6, manj, okoli 3 grame pa bo srebra čistine 
999. Na eni strani je kopija originalnega denariča celjskih 
knezov in napis Kovnica državnih knezov Celjskih 
1436-1456. Na drugi strani je medaljon obdan z lipovimi 
h>n. simboli slovenskih tabrovin nap,,, Knežje me sto 1991. 
L svetovnemu slovenskemu kongresu.

Kovanec je proizvod Zlatarne Celje, strokovno so poma
gati v Narodnem muzeju v Ljubljani, sodelovala pa je tudi 
podružnica Svetovnega slovenskega kongresa v Celju. 
Denarič ima vse predpisane oznake, veljal pa bo približno 
3. 000 dinarjev, po osnovnem izračunu 1 gram zlata je 500

Sssssssg
tolarju - za nekatere je sporno tudi samo ime. saj »diši« po 
avstroogrski črno-rumeno monarhifji - bi moral veljati 
v prosti prodaji okoli 10.000 dinarjev. (To je najbrž tudi 
razlog, da se zanj zanima slovenski finančni minister, ki je

” pr™"° •’***’
Kakorkoli že. o tolarju bo še precej prelitega črnila, žal 

najbrž v slabem pomenu, o denariču pa kaj takega ne 
moremo trditi, niti namigovati ne. Za prvega lahko že zdaj 
rečemo, da pomeni hud madež za slovenstvo in slovenski 
kongres, drugi pa bo enemu in drugemu zagotovo v čast. 
Čas bi torej bil. da se v vse bolj samostojni državi Sloveniji 
naučimo ceniti lastno znanje in delo m nehamo malikovati 
vse. kar je tuje, pa čeprav gre za prijateljsko A vstrijo.

1PETROL S
z vami na poti |
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IZ REGIJ

Škofja Loka: Škofjeloška vlada je dodatno podražila že prej 
najvišje stanarine v Sloveniji. Februarja je povprečna stanarina 
za kvadratni meter znašala 12,70, vŠkofji Loki pa 28,15 dinarjev, 
sedaj pa bo še za 9'odstotkov višja.

Kranj: V novem šolskem letu bo iskalo šolo 3.034 učencev na 
Gorenjskem. K sreči bo za 22 razredov večja ponudba.

Begunje: Stečajna ekipa Elana zagotavlja, da vesti o velikih 
nadomestilih niso resnične. Šele po štirih mesecih so dobili prve 
honorarje, vendar le v skupni višini 36 tisoč in ne 50 tisoč DEM, 
kolikor jim je odobrilo sodišče.

Škofja Loka: Škofjeloška vlada se je odločila, da tovarne LTH 
iz Vincarij ne bodo selili. Začasno bo ostala v centru mesta, saj bi 
selitev stala 70 milijonov DEM. ki jih nimajo.

Tržič: Predstavniki Demosa so zahtevali, naj SO Tržič za 
lokalno radijsko postajo določi novega ustanovitelja. Pred časom 
je tako predlagala že bivša SZDL. .

Radovljica: Radovljiška občina je izrazito turistična s Triglav
skim narodnim parkom, Bledom in Bohinjem, vendar v njej še 
vedno niso organizirali zeleni nobene usmeritve.

Tržič: Na trgu svobode v Tržiču bodo uredili razdelilnico hrane 
za brezposelne in druge potrebne.

Ljubljana: V Sloveniji smo pred dnevi dobili novo politično 
stranko - Slovensko nacionalo stranko, ki jo vodi Zmago Je
linčič.

Rogaška Slatina: V Rogaški izbirajo mestno vodstvo. Zaradi 
enakega števila glasov morajo volitve na dveh mestih ponoviti.

Maribor: Mariborski vodovod je največjim dolžnikom poslal 
obvestilo, da jim bo zaprl vodovodne ventile, če v desetih dneh 
ne bodo poravnali svojih dolgov.

Krško: Koroški demonstranti so že drugič zaprli pot k jedrski 
elektrarni. Pridružila se jim je tudi zunajparlamentarna opozicija 
Slovenije. Najbolj razgreti so morali k sodniku za prekrške.

Ljubno ob Savinji: Obljube Ljubencem so ostale samo 
obljube. Republiškega denarja za gradnjo mostu ni od nikoder, 
imajo le 3,2 milijona dinarjev, ki jih je zbralo Delo.

Straža pri Novem mestu: Podjetje Novi ambienti je pred 
stečajem, v velikih težavah pa so tudi druga podjetja, ki jih je 
ustanovil Novoles.

Ljubljana: Adria Airways bo po novem v Londonu pristajala 
na letališču Heathrow, pripravljajo pa tudi dvoletni angažma 
v Vietnamu in iščejo nove trge.

Murska Sobota: Živinorejsko-veterinarski zavod v Murski 
Soboti uvaja sistem merjenja vsebnosti dušika v zemlji, da bi 
izboljšali podtalnico.

Maribor: Delavci Kostroja so stavkali, vzrok pa so bili neizpla
čani osebni dohodki.

Koper: Stečajni senat Temeljnega sodiša v Kopru je sklenil, da 
bo koprskemu Finorju prodal Tomos v stečaju. Kupnina bo med 
10 in 110 milijoni dinarjev.

Maribor: Nezadovoljen z odnosom republike do mariborskega 
zdravstva je direktor mariborske bolnišnice Tone Kranjc napove
dal svoj odstop.

Maribor: Minister Izidor Rejc se je vendarle odločil za pogovor 
v mariborski Metalni.

Lendava: V vladi so rekli da za posodobitev rafinerije, komite 
za energetiko pa od lendavske Nafte zahteva, naj derivati ustre
zajo predpisom ES.

Slovenj Gradec: Staro mestno jedro Slovenj Gradca je na poti 
k prenovi. Načrt za ta svojevrsten podvig bo v celoti izdelan do 
konca leta 1991, zajel pa bo blizu sto dvajset objektov.

Celje: Celjani bodo dobili nadvse uporaben zgoščevalni stroj. 
Komunalci bodo že poleti upravljali z mobilno čistilno napravo 
z 80-odstotnim učinkom.

Šmarje pri Jelšah: Šmarčani razmišljajo o novem občinskem 
glasilu.

Lendava: Kmetijska zadruga Lenty na Madžarskem je Lendav- 
čanom ponudila v zakup nekaj sto hektarjev polj na njihovi strani 
državne meje.

Maribor: Našli so možnost za rešitev Metalne. To mariborsko 
podjetje bo obstalo pri življenju, če se bodo upniki odločili 
spremeniti terjatve v delnice.

Radenci: Moravske toplice dolgujejo Radenski mnogo 
denarja. Skupni dolgovi znašajo 19 milijonov nemških mark, 
v Moravcih pa so znova prosili za odlog dolga.

Slovenj Gradec: Posojil za plače pri Koroški banki že lep čas 
ne poznajo. Koroška podjetja svoje likvidnostne težave vse bolj 
rešujejo s prodajo svojih inozemskih terjatev banki.

Velenje: Lokalni časopis in radio sta ogrožena. Ta mesec 
velenjski odborniki še vedno ne bodo sprejeli občinskega prora
čuna.

Smlednik: Lazarinijem bodo vrnili graščino. Odločba
o zaplembi je postala nična, s tem pa se strinja tudi republiška 
vlada.

Velenje: Prvi mož Gorenja bo Mitja Jenko. Hermana Rigel
nika bo zamenjal ta teden.

Celje: Zavarovanje proti poplavi bo poslej dražje. Na račun 
lanske škode je zavarovalnica plačala več kot 157 milijonov din.

Kočevje: Delegati občinske skupščine Kočevje so za manda
tarja občinskega izvršnega sveta izvolili Alojza Petka, dipl. prav
nika.

Ljutomer: Ormoška tovarna sladkorja je določila razmerje 
s pšenico in ceno sladkorja. Razmerje bo 1 proti 4.

Celje: Železarna Štore je dobila posojilo za plače.

NOVA^fD03A

išče AKVIZITERJE
Interesenti naj se oglasijo v uredništvo Nove do
be v Aškerčevi 15 v Celju

PRIZADEVANJA KRANJČANOV

Gospodinja
s spričevalom______ _

Odbornik Franc Čebulj iz KS Velesovo je bil v kranjskem 
parlamentu jezen: »To je opozicijski proračun!« Kljub temu so 
predlog proračuna mirno sprejeli, saj je minister za finance Jože 
Javornik obiskal v pripravi vse delegatske klube in je izvršni svet 
upošteval vse pripombe. Med tistimi redkimi, kijih niso, je bilo 
zavzemanje Franca Čebulja (SSDS), da bi dali denar za obnovo 
starega samostana v sosednji vasi Adergas, kjer naj bi ustanovili 
srednjo gospodinjsko šolo.

Seveda to niti malo ne pomeni, da kranjska občina odstopa od 
zavzemanja za to šolo. Predsednik IS Vladimir Mohorič je to 
zagotavljal pred mikrofonom kar dvakrat. Povedal je, da so dali 
pobudo za ustanovitev šole republiki, ki pa se doslej o tem še ni 
izrekla. V tako kratkem času ni mogoče ustanoviti nove šole 
v našem srednjem izobraževanju, saj so potrebni vsebina, pro
gram ... Predsednik je prepričeval Franca Čebulja v resnost 
namere tudi s tem, da je opozoril, da je prišla iniciativa za šolo 
s strani občinskega izvršnega sveta. Dejal je, da bodo naredili 
v naslednjem letu vse, da šola bo.

Verjetno se bo marsikdo vprašal, kaj pomeni nenadoma zavze
manje za gospodinjsko šolo. V resnici gre za šolo, ki je predvsem 
slovenskim krščanskim družinam zelo poznana. Pravzaprav gre 
za dve takšni šoli, ki sta na avstrijskem Koroškem. Po zagotovilu 
predsednika Mohoriča naj bi njih predstavljala slovenska dekleta 
celo večino.

Če priznamo ali ne, nekaj drži. Na eni strani je že doslej precej 
deklet iskalo takšno izobrazbo, čeprav pri nas ni bila priznana. 
Druga plat govori v prid takšni šoli tudi zato, ker so nas vedno 
bolj polna usta govorjenja o usmerjevanju v čisto okolje in 
turizem, to pa je šola, ki da (kmečkemu) dekletu vse potrebno 
znanje.

Seveda obstajajo tudi protiargumenti. Ne proti šoli, ampak 
zakaj ravno v Adergasu. Adergas je od prometnih zvez odrezana 
vasica, kjer ni niti malo možnosti drugačnega kot internatskega 
oziroma samostanskega šolanja. Ob tem se nujno postavi vpraša
nje, če so res vsa dekleta navdušena nad samostanskim načinom 
izobraževanja? Naj država (so)finansira šolo samo za vernike? 
Res jih je veliko, vendar bodo le morali ostati enakopravni 
državljani.

Brez dvoma bo želelo dobiti znanje diplomirane gospodinje 
tudi marsikatero drugo dekle,-ki si ne želi samostanske vzgoje. 
Tudi na takšnih kmetijah imajo ali pa bi želeli imeti kmečki 
turizem, tudi takšne družine razmišljajo o gostilni, restavraciji, 
hotelu. Zaradi tega je treba prisluhniti tudi drugim možnim 
lokacijam.

Med nasprotniki financiranja srednje šole iz občinskega prora
čuna so bili tudi takšni, ki želijo odkrivati že odkriti smodnik. 
Tako je odbornik Slapar (predstavnik šol) opozarjal, da pri 
gospodinjski šoli ne gre »za nobeno novi odkritje«, da jih imajo 
že v Avstriji. Kaj naj rečemo na to? Hvala bogu, da jih že imajo! 
S svojimi lastnimi odkritji, tistimi najboljšimi in izjemnimi na 
svetu, smo menda ja že plačali dovolj visoko ceno!?

V KRANJSKI SKUPŠČINI

Boj se danajcev________
Tudi v kranjski skupščini velja tisti rek: Boj se danajcev, 

četudi prinašajo darove.
Na zadnji seji vseh treh zborov so vsi prisotni pred začetkom 

dobili velikonočne pirhe in natisnjeno čestitko. Veseli velikonočni 
prazniki. Podpisalo jo je 16 opozicijskih poslancev. Sam sprejem 
občinskega proračuna je tekel v velikonočnem duhu, mirno ih 
spravljivo, da pa rek velja, se je pokazalo pri delegatskih po
budah.

Delegati Liberalno demokratske stranke (tudi predsednik nji
hovega delegatskega kluba Rastko Tepina je bil med podpisniki 
dobrih velikonočnih želja) so predlagali glasovanje o zaupnici 
večinskemu županu dipl. ing. Vitomirju Grosu. V skrbi za čim 
večjo pompoznost svojih dejanj so pred dnevi celo sklicali 
tiskovno konferenco in to vnaprej napovedali. Ob njihovi 
tiskovni konferenci je bilo zanimivo, da so se v nasprotju z napa
danim predsednikom republiške skupščine dr. Francetom 
Bučarjem, ki napoveduje diferenciacijo novinarjev v skupščini, 
zadeve lotiti bolj konkretno. Na svojo tiskovno konferenco so 
poklicali samo s svoje strani izbrane novinarje in so tako odstavili 
nekatere dolgoletne dopisnike republiških sredstev informiranja.

In končni rezultat? V skupščini jih nihče ni vzel resno. En zbor 
je glasoval proti pobudi, drugi pa so vstali in odšli. Morda 
v bližnjo restavracijo, tako kot odborniki LDS na prejšnji seji, na 
gašenje žeje? ________________ _

SEVNIŠKI PRESTIŽI

Privoščijo si tajnice
Petkova seja sevniške skupščine bo zgodovinska še po nečem. 

Županski kandidat in koordinator koalicije Demos-LDS in absol
vent obramboslovja je presenetil vse, razen svoje koalicije (ti so 
o tem govorili na svojem klubu), da se dotacije starim in novim 
strankam zniža nekako za četrtino, denar pa nameni za podjetni
štvo!

In odborniki oz. delegati so spet glasovali. Domala vsi, kar 21, 
za Julijev predlog, socialisti in kakšen zadrt prenovitelj pa ne. 
Zakaj vodja kluba socialistov inž. Albin Ješelnik je pred tem 
vstal in nesramežljivo dejal, da so oni proti temu predlogu, sicer 
si še tajnice ne bodo mogli privoščiti. Julij je kajpak odgovoril, da 
se nekateri pač ne znajo organizirati niti tako kot koalicija, ki je 
pač zaposlila, kar je. No, tega sam ni mogel povedati dalje, 
resnica pa je taka, da je pet novih strank zaposlila preko študent
skega servisa prav njega, v strankah delajo voluntersko, znaten 
prispevek so dali poplavljencem, kupili kakšen računalnik in fax. 
Po zaslugi socialistov in le nekaj prenoviteljev imajo sedaj celo 
več denarja vsaj do rebalansa, v javnosti pa dajanje takih pobud 
menda še tudi nekaj šteje. Zakaj v vsesplošni draginji se namreč, 
vidi, kdo so »prijatelji ljudstva«, bi v drugačnih časih zapisal 
kakšen marksist.

JE SEVNIŠKA SKUPŠČINA BOLNA?

Doktorji in dacarji_____
Poslanec in občinski odbornik sevniške koalicije Demos-LDS 

dr. Cveto Gradišar je tukajšnji oblasti trd sogovornik. Na voli
tvah je dva protikandidata za republiški zbor občin zgovorno 
porazil (dobil je več glasov kot oba skupaj), govori dostikrat 
v aforizmih in prenesenih pomenih, sploh pa nemalo sprašuje, 
predvsem pa skuša najti stik z volilci. Se vedno upa, da se lahko 
tudi republiško politiko kroji od spodaj navzgor.

Na predzadnji seji občinske skupščine Sevnica je najprej nasto
pil z dokaj posplošeno razpravo o družbenih dejavnostih, po 
nekaj replikah pa usekal o nemoralnosti zdravnikov sevniškega 
zdravstvenega doma, ki da naj bi, ker da je videl papir, nesli 
domov med 50 do 60 starimi milijardami. Po Sevnici in še kje je 
završalo. Prvi sklic odbora za zdrastvo, za katerega smo novinarji 
izvedeli, je bil preklican, češ, da se o sklicu še dogovarjajo. Do 
njega je prišlo, kajpak za zaprtimi vrati čez en teden. Sam 
občinski izvršni svet se je kljub proračunski razpravi podobno kot 
občinska skupščina minuli petek dlje mučil s tem vprašanjem 
tako, da je to postalo nekaka osrednja točka. V posebnem 
stališču sevniške vlade obsojajo neargumentiran nastop poslanca 
Gradišarja in vračajo žogico, češ, da je sevniškim doktorjem 
moralno zelo škodil in terjajo domanti.

Na petkovi seji sevniške skupščine se je kljub zasedanju repu
bliške skupščine nekaj po enajsti uri pojavil dr. Cveto Gradišar. 
Mirno je poslušal izvajanja predsednika IS Marjana Kurnika, in 
- domala ko je izgledalo da je razprav že konec — še sam vzdignil 
roko. Zopet je povedal nekaj klenih, priznal, da se je bil zmotil 
v navedbi številke 60 milijard, da pa na Ljubljanski banki in SDK 
stoji tista o 50 milijardah, seveda starih, celotnih prejemkov, ne 
zgolj OD!

To je bilo seveda nezaslišano. Koliko številk o plačah sevniških 
doktorjev je bilo vrženo v sevniško kulturno dvorano, ve samo 
skupščinski magnetofon. Povprečna plača v sevniškem zdravstve
nem domu znaša bojda 27.900 dinarjev, prave uboge pare pa da 
so ti doktorji, ki tezgarijo v treh domovih ostarelih; v loškem za 
vsega 2.400 dinarjev, na Impoljci 3.747 in Sevnici, tik zdravstve
nega doma za vsega 1.550 dinarjev. V metežu teh besed je samo 
županja Breda Mijovič opazila, da je dr. Gradišar zapustil skupš
čino. Nemudoma se je nato pojavil izza govorniškega odra dr. 
Jurij Pesjak in vztrajal, da že odsotni doktor pokaže domnevno 
višje plače črno na belem s papirjem in na kraju zagrozil, če se 
zadeva ne konča na tej seji, nikoli več ne prestopi praga te 
skupščine ter še sam zapustil skupščino! Skupščina je zatem 
poskušala z glasovanjem in še požugala novinarjem z zahtevo 
objave demantija, ki ga pa zavoljo odhodov ni bilo mogoče 
preveriti. Če bi dr. Cveto Gradišar ostal na skupščini, bi v skladu 
s poslovnikom terjal najprej glasovanje o svojem predlogu. Tako 
pa je županja prenoviteljica skušala pomagati socialistom. Dr. 
Gradišar je, preden je odšel, terjal neodvisno skupščinsko komi
sijo, pribil pa tudi, da se ve. kdo je bil vsa leta na top listi 
sevniških dacarjev. Sam ima od tega režima le otroke in star VW. 
Tudi če je sevniška vlada z vsemi papirji o doktorskih plačah 
(sploh pa komisija, kjer imajo večino doktorji) hotela kaj doka
zati, bi morala vsaj odškrniti za javnost sejo komisije. Sedaj pa, 
tudi če so mislili pošteno, verjame le malokdo. Tik pred koncem 
seje je na sevniško skupščino privihral kmet s seje zadružnikov in 
veterinarjev in zahteval, da se vzame posel in ime še veterinarju. 
Kaj naj za facit napiše uboga novinarska para? Da, kot je bil 
zapisal že pred desetletji nestor dolenjskih novinarjev Tone 
Gošnik: »Sevniški odborniki nikarte mlatiti prazne slame!« — ali 
pa bodo kar z glasovanji jemali enkrat plače, drugič pa še kravam 
ne bodo privoščili osemenjevalca. Da bomo novinarji na koncu le 
lahko zapisali kakšno pozitivno vest, zapišimo, da so oni s spiska 
brezposelnih v sklopu takoimenovanih javnih del že pometli vse 
sevniške ulice, naj torej začno še nad Nikovim bifejem, kjer 
običajno seje skupščina.

PTT ZA NARODOV BLAGOR

Svetlo temni časi 
za poštarje________

V zadnjem petletju se je obseg storitev tudi na območju 
celjskega PTT podjetja povečal, manj je bilo le telegrafskih 
storitev. Torej je tudi pri nas vse več zanimanja za sodobnejše, 
telekomunikacijske poštne storitve.

Čeprav od lani nova slovenska oblast kaže razumevanje za 
razvoj in posodabljanja poštnih uslug, je zadnja 307odstotna 
podražitev telefonskega impulza (od tega 20 odstotkov za repu
bliški proračun) bolj medvedja usluga razvoju slovenske pošte. 
Tako vsaj meni direktor celjskega PTT podjetja, Janez Gril.

Ob tem, ko smo po številu telefonov v Sloveniji še vedno na 
repu evropskih držav, tudi splošna gospodarska situacija ne 
vpliva vzpodbudno na dograjevanje omrežja. Zato so tudi 
poštarji prisiljeni ob ceni 7 tisoč dinarjev za telefonski priključek 
interesentom zaračuvanati tudi obvezen kredit v znesku 10 tisoč 
dinarjev. Povrhu, kot pravi Boris Kresnik, zadolžen za telekomu
nikacije, je ob širjenju telefonskega omrežja treba tudi zamenja
vati staro tehnologijo za digitalno. Denarja je torej vedno manj 
od želja - tako poštarskih kot čakajočih na telefonski priključek.

Sicer pa PTT podjetja, med njimi tudi omenjeno območno, 
nudijo vse več sodobnih uslug. Med njimi naj omenimo vsaj 
Mobitel, telefonsko radijsko omrežje mobilnih telefonov, ki naj 
bi zaživela septembra, Jupak, javno omrežje za prenos podatkov. 
Paging sistem za osebni klic...

Seveda na Celjskem poštarji nudijo svoje klasične usluge. 
Z dostavljalci pošte, teh je kar 220, pokrivajo, okoli 300 knr 
regije in 252 tisoč naslovnikov. Uspeli so modernizirati tudi 
veliko svojih poštnih izpostav, s tem pa naj bi tudi nadaljevali.

Pa še nekaj številk. Na območju regije je danes dobrih 40 tisoč 
telefonskih priključkov, samo letos pa naj bi jih bilo še pet tisoč 
več. To naj bi dosegli z modernizacijami obstoječih central in 
seveda širjenjem razvoda telefonskega omrežja.
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Gnojnica v kristalni čaši
Prebivalci Gorenjske se kopljejo v gnojnici. Dobesedno tako 

velja za tiste, ki poleti stopijo v katero od nekdanjih bistrih 
»hčera planin«. Reke nameč direktno sprejemajo fekalije in vse 
industrijske dodatke, ki sodijo v sklop modernega življenja.

Če se prebivalci kranjske ob
čine temu še lahko izognejo in 
se poleti hladijo doma pod tu
šem, se obeta Ljubljančanom 
precej bolj neprijazna usoda.' 
Pod Sorškim poljem je največji 
rezervat podtalne pitne vode 
v Sloveniji, vendar teče po tem 
polju Sava, ki predstavlja s svo
jim pritokom Kokro zbirališče 
gnojnic iz vseh koncev kranjske 
(in tudi ostalih gorenjskih) ob
čine. Stanje je takšno, da v bo
dočnosti Ljubljančan ne bo 
mogel seči po čaši pitne vode, 
če ne bo šla predhodno preko 
zelo natančnih filtrov. Tudi 
v tem primeru bo lahko segel le 
po časi kristalno čiste gnojnice.

Po vodi plava
Reka Kokra je na Gorenj

skem naj večji Savin pritok. 
Slovi tudi po tem, da tvori v sa
mem kranjskem centru čudovit 
30 metrov globok kanjon, kar 
je nekaj edinstvenega na svetu. 
Žal ni vse zlato kar se sveti. 
Sledimo ugotovitvam dipl. ing. 
Bernarde Podlipnik, vodje 
službe za varstvo okolja pri Za
vodu za socialno medicino in 
higieno Gorenjske.

Začne se v Preddvoru. Tu se 
izliva v Kokro potok Bistrica, 
ki je bogat odplak iz Hotela 
Bor in Doma oskrbovancev.

Odplake so sanitarno fekalne
ga značaja »oplemenitene« 
z maščobami in detergenti.

Nov dodatek Kokri je Gol- 
nišnica. V njej so fekalije večje
ga dela Golnika in okolice. Od
plake iz Inštituta za pljučne bo
lezni na Golniku, so sicer pre
čiščene, vendar je njihova bi
ološka čistilna naprava potreb
na rekonstrukcije, saj izvidi ka
žejo, da so učinki čiščenja sla
bi. Golnišnici dajo svoje tudi 
izcedne vode iz občinske depo
nije odpadkov v Tenetišah.

Tretji dodatek Kokri je po
tok Rupovščica. V njem so fe
kalije iz Rupe in odpadne vode 
iz Gradbinčevega obrata, ki jih 
sicer predtem prečistijo v lokal
ni čistilni napravi.

Direktno poskrbijo za kata
strofo Kokre odplake iz večih 
podjetij: Jelovica Preddvor,
Oljarica Britof, IBI Kranj, Je
lovica Kranj, IKOS Kranj, Sa
va Kranj — obrat 4. Gre za 
precej nekontrolirano izliva
nje, saj ni zadostnih podatkov, 
če čiščenje teh odplak zadošča 
ali ne.

Povodje Kokre je sicer izred
no bogato različnih kanalov po 
katerih se zlivajo sanitarno fe
kalne odplake naselij na obeh 
bregovih reke vse od Britofa 
do izliva v Savo. Gre za približ

no deset kanalov in tudi zbiral
ni kanal s katerim so povezali 
industrijsko cono Primskovo in 
naselje. Gre za odplake Go
renjskega tiska, Alpetourjeve- 
ga Remonta, Creine, Cestnega 
podjetja Kranj, KOP Kranj, 
Surovine in drugih.

Največja slovenska 
greznica

Sava je brez dvoma največja 
slovenska greznica. Spisek nje
nih onesnaževalcev je predolg 
za objavo. Ostajamo v kranjski 
občini.

Prvi zalogaj onesnaženja do
bi s pritokom Dupeljšica ob va
si Okroglo in skupnim kanalom 
GZ 7, kjer so združene odpla
ke nakeljskega področja (Gal- 
vana Rendulič v Dupljah, as
faltna baza Naklo, Surovina 
Naklo, Exoterm, galvanizerji 
v Naklem . ..)

Kranjski industrijski bazen 
(Tekstilindus, tovarne Iskre 
Kibernetike, Zvezda) ima spe
ljanih del svojih odplak na cen
tralno čistilno napravo, ostali 
del pa direktno spušča v Savo. 
Problematične so tudi ostale 
tovarne industrijskega bazena, 
ki po neustreznih čistilnih po
stopkih spuščajo svoje odplake 
direktno v Savo (Planika, 
Klavnica, Dinos, Mlekarna, 
IKOS).

V Iskri Telekom je proble
matično čiščenje galvanskih 
odplak, ker so presežene koli

čine bakra v odplakah. Imajo 
večje število lovilcev olj, ki pa 
so stari tudi do 15 let in večino
ma slabo vzdrževani. Zato ob
staja velika nevarnost, da pri
dejo ostanki naftnih derivatov 
do podtalnice.

Kranjsko polje je podobno 
ogroženo kot Sorško. Na tem 
področju je veliko manjših de
lavnic in podjetij z različno teh
nologijo (galvanizerji, predelo
valci kovin in podobno). Njiho
vo obratovanje je praktično 
brez kontrole. Med večje ones
naževalce področja sodita tudi 
Aerodrom Brnik (manipulirajo 
z veliko količino snovi za kate
re velja poseben tretma) ter 
smučarski center na Krvavcu.

Razpršenost turističnih ob
jektov na Krvavcu je na eni 
strani povzročila več žarišč fe
kalnega onesnaževanja, ki so 
težko obvladljive, ki sojo zgra
dili na Kriški planini ob nasta
nitvenem centru. Bernarda 
Podlipnik pravi, da dosedanji 
podatki kažejo, da ne služi svo
jemu namenu. Zato obstaja 
možnost, da bo večja količina 
fekalij odtekala proti dolini (po 
Lukenjskem grabnu v potok 
Pšata in nato v Kamniško Bi
strico). Ob takšnem pretakanju 
fekalij lahko pride tudi do 
onesnaženja pitne vode ...

Opisali smo del stvarnosti, ki 
žal potrjuje skrb tistih, ki se 
bojijo, da si bomo kmalu na
zdravljali čisto gnojnico v kri
stalni čaši.

HRASTNIŠKI GRADBINCI ŠTRAJRAJO

Brezobzirna oblast_____
V hrastniškem gradbenem podjetju je 230 zaposlenih stavko 

napovedovalo že pred tedni. Končno so zaposlenimi popustili 
živci in 25. marca so prišli na delo in po vseh gradbiščih ostali 
križem rok. Pred stavko so imenovali stavkovni odbor in o zahte
vah seznanili vse zaposlene. 70 delavcev je že od novega leta na 
čakanju, precej delavcev je že v teh mesecih izkoristilo letne 
dopuste zaradi pomanjkanja del.

Stavkajoči zahtevajo izplači
lo osebnih dohodkov za mesec 
februar in predlog reorganiza
cije podjetja. Ta predlog jim 
vodstvo obljublja že nekaj ča
sa, vendar delavci ne verjame
mo nikomur več. Janez Med
vešek, predsednik svobodnega 
sindikata gradbenih delavcev 
pravi, da so gradbeništvo dobe
sedno razprodali, da so v času 
razdruževanja izgubili premo
ženje, avtopark, razformirali 
skupne službe, skratka, če bo 
šlo še tako naprej, bo hrastni- 
škim gradbincem ostala le lo
pata v roki. Delavci, ki stavka
jo, so molčeči, zagrenjeni, pre
puščeni sami sebi. Nihče se za
radi njih ne vzemirja, nihče od 
vodilnih in vodstvenih delavcev 
jih prvi dan stavke sploh ni obi
skal. Direktor je vzel celo do
pust, ker je imel doma težave

Cinkarna je med Celjani in 
okoličani slabo zapisana, ute
meljeno pa tudi neutemeljeno 
ji očitajo vse grehe onesnaževa
nja v celjski kotlini, deponije, 
odlagališča, mrtve vode. zato
rej ni čudno, da so razprave 
o njej vselej žolčne in hudo kri
tične. Poslance sedanje celjske 
skupščine pa še posebej jezi, 
ker jih v celjski Cinkarni po
stavljajo pred izvršena dejstva 
in od njih, ko so stvari že na
pravljene. zahtevajo blagoslov. 
Razlogov, da so na zasedanju 
zborov v petek zavrnili zazidal
na načrta stare in nove Cinkar-

zaradi zdravja svojih otrok. 
Stavkajči pravijo, da vse razu
mejo, da so celo pripravljeni 
poprijeti za delo in delati brez 
izplačila osebnih dohodkov do 
začetka maja. Solidarnosti in 
pripravljenosti med zaposleni
mi je precej, toda nihče jim od 
vodstva ne more zagotoviti iz
plačila osebnih dohodkov. Tu 
pa je ključ vseh težavi

Resda občinski izvršni svet 
prepušča gospodarjenje podjet
ju samemu, da nima pravice 
vmešavanja, toda te brezbriž
nosti je lahko enkrat konec. 
Kdo pa bo poskrbel za 230 de
lavcev in njihove družine? So
cialna skrb bo padla na breme
na občine. Se bo potem zganil 
izvršni svet v občini Hrastnik in 
reagiral? Zdaj namreč modro 
spi!

ne, so navedli več kot dovolj.
Postopki o obeh zazidalnih 

načrtih se vlečejo že nekaj let 
in nekateri so bili mnenja, da bi 
po tolikem času morali ponov
no preveriti tako ekonomski 
razvoj kot ekološko sanacijske 
posege. Najbolj jih je zbodla 
širitev proizvodnje bazičnega 
dela Cinkarne, širitev proiz
vodnje titanovega dioksida 
s sedanjih 22.000 ton na 26.000 
ton, to pa pomeni, je nazorno 
ilustriral eden od poslancev, 
več odpadkov, več odpadnih 
vod, velika odlagališča. Kje je 
analiza celovitega vpliva Cin

karne na okolje, so se vprašali, 
kdo nam daje zagotovila, da bo 
Cinkarna sanirala sedanjo pro
izvodnjo in ne bo svinjala tudi 
z razširitvami, se je vprašala 
poslanka Anka Aškerc. Med 

'širitvijo in posodobitvijo, kot 
v isti sapi navajajo Cinkarnarji, 
je velika razlika, je menil Stani
slav Pirnat, Marko Brezigar pa 
je opozoril, da bi morali v go
spodarskem razvoju občine še 
enkrat premisliti, ali industrij
ski kompleks sodi v bližino

Zdaj imamo nov zakon 
o zavodih, velja od 1. aprila. 
Veljaven je tudi za bolnišni
ce in druge zdravstvene 
ustanove. Po zakonu vsem 
vodilnim v zavodih poteče
mandat. Po navodilu repu
bliškega ministrstva za 
zdravstvo obstaja možnost, 
da sedanje šefe imenujejo
za vršilce dolžnosti ali pa 
določijo nove vršilce.

V Celju so tisti, za katere 
se je občinska vlada tolikanj 
borila, storili po svoje. 
V statutarnem sklepu, ki ga 
je podpisal predsednik de
lavskega sveta dr. med. Bo
židar Buhanec, so preprosto 
zapisali, da vsi dosedanji šefi, 
vključno s predsednikom 
KPO, to je Alojz Žuntar, po
stanejo novi šefi; Žuntar di
rektor zdravstvenega centra.

Tako seveda ne gre.- V za
vodu namreč po zakonu ne 
morejo postavljati šefov brez 
občine ali republike. Če jih te 
že ne imenujejo, morajo dati 
soglasje. V Celju soglasja ni
majo, zaprosili pa so, da jih

mestnega središča. Najglasnejši 
so bili seveda Zeleni, Borut 
Alujevič pa je očital, da se zno
va ponavlja stara pesem in si 
Cinkarna in Zeleni stojijo na
sproti kot pes in mačka.

Ne Zeleni, je bilo slišati, 
ogromna večina Celjanov je 
proti Cinkarni in v njihovem 
imenu odloča parlament. Z ve
čino glasov so potlej zavrnili 
osnutka zazidalnih načrtov sta
re in nove Cinkarne.

kar čez noč potrdijo statutar
ni sklep in požegnajo nove 
stare šefe.

Bodo poslušali? Najbrž ne. 
Kaj potem? Če občinska vla
da ne bo zadovoljna, bo pri
šel na piano dobri stari bolj
ševistični sistem. Z zadevo se 
bosta ukvarjala družbeni pra
vobranilec samoupravljanja 
(Kaj je to dandanes samou
pravljanje?) in sodišče zdru
ženega dela (Kaj je že to 
združeno delo?).

Žuntar in njegovi se očitno 
ne dajo, vsaj zlahka ne. Bo 
zdaj gospodi v celjski vladi 
bolj jasno, koga sd podpirali. 
Če se vrnemo še na ekologi
jo: Bolnišnica bi morala že 
koncem leta 1989 sanirati se
žiganje svojih odpadkov, po 
sklepu sedanje vlade pa sploh 
nehati sežigali in neškodljive 
odpadke voziti na odlagališ
če. Ničesar niso uresničili in 
gospod Žuntar se lahko poti- 
hem smeje, češ, kaj nam pa 
morete. Le zaprite bolnišni
co, če jo morete.

CINKARNA IN ZELENI: PES IN MAČKA

Zazidalna 
načrta padla______

V CELJSKEM ZDRAVSTVENEM CENTRU SE 
POŽVIŽGAJO NA ZAKON

Žuntar
se ne da________________

Ni še dolgo tega, ko je sedanje vodstvo celjskega zdrav
stvenega centra dobilo žegen celjske občinske vlade. Takrat 
je šlo bolj na tesno, saj so zlasti protestirali celjski varstveniki 
okolja. No, gospod Mirko Kranjc, predsednik občinske 
vlade, je z vso avtoriteto poskrbel, da so bili vsi imenovani, 
tudi ALOJZ ŽUNTAR, znani ljubljenec bivših boljševistič
nih veljakov. Predstavnik obrtnikov v izvršnem svetu pa' se je 
takrat skorajda razjokal, ko je branil velikega šefa.

OCI IN USESA VOHUNSKE 
SLUŽBE - TOP SEKRET

svobodi izražanja misli, krinki. Nemški vladar Friderik II.

suvervncn m dvorov, njihovih državnih uradnikov, kolegi
jev in sodišč, privatna oseba m upravičena izrekati javnih 
sodb ali celo graj. niti objavljati ali prek tista razširjati taka 
poročila, ki hi jih bila dosegla. Privatna oseba jih tudi sploh 
ni možna ocenjevati, saj ji manjka popolnejše poznavanje 
okoliščin in motivov.«

Natančno nekaj podobnega poizkušajo Bučar in njegovi.

'"Z,,...... ............... .................. .. ................ ..

na ta dan višek prireditev, saj bo 30. junija zasedal kongres 
oziroma njegovo novo vodstvo tudi v knežjem mestu. Do 
konca junija je seveda še daleč in najbrž ne bo težko

stirali. Davek bomo ukinili in s tem dokazali, da smo za 
dejansko razbremenjevanje gospodarstva.«

(Presodite sami, če se je kaj takega tudi zares zgodilo.)

Vedeti je treba, da je v ceni elektrike, ki jo plačujemo, 

hiša Mihe. saj ne gre. da hi elekm brez dela zasinSId.

V P "Igr id. U J _ ____

nabirmala največ 20glasov od skupaj 250 poslancev. Rezul-

Demos rdeče zvezde.

' Zalivska vojna je pokazala, kako je pravzaprav eno- 
stavno biti slovenski zunanjepolitični no\ inar. Gledaš nekaj 
oddaj CNN in veš vse. To, da noben slovenski nov,nar ni 
od blizu povohal smodnika v Iraku ah Kuvajtu stm> zabele- 
A/, wm.v službi, zagotovo pa ste zamah tudi vi. d,am

Srbska anketna komisij., je pri svojem delu. k, naj hi 
povedalo, kdo je kriv za dva mrtva na beograjskih demon- 
stracijafi, pozabila na »majhno« podrobnost. Ni odgovorila 
na vprašanje, zakaj so srbski policaj! v polni bojni opremi 
prišli na beograjske ulice že pred demonstracijami. Tudi to, 
da policija ni javno pozvala demonstrantov - po zakonu 
mora to storiti trikrat - za komisijo ni bilo pomembno. 
Prezrli so tudi da noben jugoslovanski zakon tudi srbsk, 
ne. ne dovoljuje uporabe gumijastih izstrelkov.

V naših računalnikih so 
strokovnjaki izračunali, |jjl
kdo bo v Srbiji zamenjal g|jfi
Slobodana Miloševiča. To ' 
ne bo Vuk Draškovič. On 
in Slobo sta namreč enaka 
kalibra, polna velikosrb- 
siva. Računalnik jc tako 
kot možnega novega srb
skega vodža določil profe- ,s>
sorja Draguljuba Mičunovi- - . A:/«
ča, šefa srbske demokratske stranke. O njem že zbiramo 
obširnejše podatke. Zaenkrat le to, da je rojen leta 1930 na 
Kosovni. V letu 1972 so ga Titovi komunisti nagnali z beo
grajske univerze, kamor se je vrnil šele leta 1989.

•i«
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Po (kmh...) domovini
Beograd: Hrvaški in srbski voditelj sta se sešla na obmejnem 

območju med republikama.
Ljubljana: Sejem Alpe-Adria vabi s svojo bogato ponudbo.
Ljubljana: Upokonci so le dočakali izplačilo lanske razlike. 

Prejeli so jo skupaj s pokojninami za mesec marec.
Priština: Izvršni odbor Socialistične stranke Srbije za Kosovo 

Polje je izobčil člana glavnega odbora Bogdana Kecmana, ki 
s svojimi javnimi nastopi močno škodi ugledu stranke.

Sarajevo: V Nevesinju so napovedali ustanovitev sveta, ki bo 
združeval vse jugoslovanske Srbe.

Sarajevo: Novinarji v BiH nočejo biti žrtve demokracije. 
Upirajo se zakonu, ki bi jih razbremenil vseh sitnosti z izbira
njem svojih vodilnih delavcev.

Novi Sad: Vojvodinski kmetje zahtevajo zemljo. Predlagajo, 
da zakon o načinu vračanja razlaščene zemlje kmetom in pogojih 
zanj sprejmejo čimprej. ,

Titograd: Zakaj se je Bučin poslovil? Črnogorski parlament ni 
posnemal srbskega in je izrazil - Bučin je bil dober Srb, vendar 
premalo samoiniciativen.

Priština: Na Kosovu že nekaj časa primanjkuje naftnih deriva
tov, zlasti goriva za motorna vozila.

Ljubljana: Ne le hrvaške, tudi slovenske poslovne enote čez 
noč postajajo srbske.

Beograd: Zgledi vlečejo: vdor Črne gore v emisijo. Črnogor
ska skupščina si je dovolila poseg v primarno emisijo za več kot 
2,5 milijarde dinarjev.

Kragujevac: Crvena zastava iz Kragujevca daje desetodstotni 
popust za vozila jugo, zastava 101, zastava 128, za tri modele 
lada riva 1300, lada samara 1500 s petimi vrati in zastava 
karavan.

Beograd: Federalne enote so do konca februarja v letošnji 
zvezni proračun vplačale komaj 18,4 odstotka sredstev, v lansko
letni proračun pa je bilo vplačanih 89,7 odstotka obveznosti.

Ljubljana: Sindikat zdravstvenih delavcev sprašuje, zakaj 
predvideva proračun za zdravstvo 10,6 milijarde dinarjev, če pa 
se bo v resnici zbralo 11,8 milijarde.

Titograd: Črnogorska vlada, natančneje njen predsednik, 
širokopotezno izkorišča pooblastilo, da'kroji kadrovsko politiko 
v sredstvih javnega obveščanja. Uradniki so v krempljih vlade.

Sarajevo: Bosansko-hercegovski parlament si je vzel kadrov
sko oblast v sodstvu in sredstvih javnega obveščanja. Zakona so 
sprejeli po hitrem postopku.

Beograd: Devizne rezerve dosegajo 6 milijard dolarjev, nihče 
pa si ne upa napovedati, da bodo tolikšne vse leto. Zvezna vlada 
namerava prositi za odlog dolga.

Fernetiči: Zaradi dolgotrajne stavke italijanskih carinikov so 
se poslabšale razmere okrog sežanskega Terminala. Poginjati je 
začela natovorjena živina, razsajajo garje in prostitucija.

Ljubljana: Kriminalistična služba UNZ Ljubljana Mesto je 
ovadila osem ljudi, ki so osumljeni, da so lani v tujini ukradli in 
preprodali najmanj 30 avtomobilov.

Beograd: Protestni shod združene srbske opozicije je minil 
mirno, protestniki pa so zahtevali odstop,vlade in nove volitve.

Priština: Uvedli so dolgo napovedane prisilne ukrepe 
v tiskarni Rilindija. Razrešili so dosedanjega direktorja, na 
njegovo mesto pa postavili Vukota Vujinoviča, prej zaposlenega 
v Politiki.

Beograd: Miloševič pomilošča. Izdal je odlok o pomilostitvi 
večjega števila obsojencev.

Pakrac, Knin: Eksplozije v Pakracu in Kninu. Na srečo ni bil 
nihče ranjen.

Beograd: Prodaja naših turističnih aranžmajev je letos v Veliki 
Britaniji za 40, v Nemčiji pa za več kot 50 odstotkov slabša, kot 
je bila lani. . -

Beograd: V vseh zveznih enotah, razen v Črni gori in na 
Kosovu, so se osebni dohodki zaposlenih v negospodarskih 
dejavnostih povprečno zmanjšali za 3,6 odstotka. Povprečni 
osebni dohodek v gospodarstvu je bil januarja 5485, v negospo
darstvu pa 7221.

Ljubljana: Peterle in Rupel sta umirila vroče razdruževalske 
glave. Preprečila sta pobude nekaterih Demosovih poslancev za 
še eno razdružitveno deklaracijo.

Split: Srečanja v Splitu so se udeležili vsi predsedniki republik, 
vsi bolj ali manj optimistični, kar zadeva rezultat dogovora.

Dvor na Uni: Poslanci vseh treh zborov so sprejeli sklep 
o odcepitvi občine Dvor na Uni iz sestava Republike Hrvaške.

Beograd: ZIS je sprejel dva odloka, s katerima je časopisnoza- 
ložniškim hišam zmanjšal uvozne dajatve za 15 odstotkov.

Beograd: Od 1. januarja se bodo povečali osebna, družinska 
in povečana družinska invalidnina, dodatek za nego in pomoč, 
ortopedski dodatek in prejemki nosilcev spomenic in odlikovanj.

Ljubljana: Po dveh neuspešnih medzborovskih usklajevanjih 
so poslanci na skupni seji sprejeli letošnji republiški proračun, to 
je 69.637,6 milijona dinarjev.

Zagreb: Hrvaška valuta je že v trezorju in bo uporabljena, če 
bo potrebno.

Beograd: Narodna banka Jugoslavije obvešča javnost, da od 
31. marca bankovci za 2 milijona in 500 tisoč dinarjev niso več 
uradno plačilno sredstvo. Zamenjati jih bo mogoče v SDK.

Priština: Albanske stranke so za preložitev popisa, ker 
menijo, da na Kosovu za popis niso izpolnjeni pogoji.

Razpis
Dobre, pogumne 
in drzne novinarje
redno ali pogodbeno zaposlimo.

Uredništvo Nove dobe, 
Aškerčeva 15, Celje

NASLOVNI ŠKOF DR. V.GRMIČ: NEVARNOSTI GERMANIZACIJE

Cerkev na strani
V prelomnih časih sta člove

ku najbolj zanesljiv kažipot 
skozi labirint življenja vest in 
lastno prepričanje, narodom 
pa so v prelomnih časih lahko 
kažipot razumniki, ki so s svo
jim delom in življenjem doka
zali premočrtnost v svoji mo
ralni in etični drži in privrže
nost narodnim interesom 
— njihove presoje so pravza
prav nekakšna vest naroda. 
Med takšne razumnike sloven
skega naroda sodi tudi naslovni 
škof dr. Vekoslav Grmič, ki 
svoje moralne in etične presoje 
temelji na čvrstem lastnem pre
pričanju in spoznanju, do 
katerega se je dokopal s študi
jem, razumom in vero ter s ti
sto poštenostjo in preprostost
jo, ki je bila od nekdaj odlika 
največjih sinov slovenskega na
roda, sam pa jo je prinesel iz 
trdne prleške domačije v Dra
gotincih sredi rodovitnih polj 
v dolini reke Ščavnice. Tod 
okoli so posejane tudi domači
je Davorina Trstenjaka, Frana 
Ilešiča, Antona Korošca, Ed
varda Kocbeka, Bratka Krefta 
in drugih slovenskih razumni
kov, ki so pustili globoke braz
de v zgodovini slovenskega na
roda. Dr. Vekoslava Grmiča 
smo obiskali v njegovem pri
jaznem ter s knjigami in roko
pisi obloženem stanovanju 
v mariborski škofiji ter se po
govarjali z njim o dilemah na
šega časovne dobe.

Ali zares živimo v prelomnih 
časih — kaj se je prelomilo 
v človeku in družbi?

»Vedno so bili časi, ki bi jih 
lahko imenovali prelomni 
— v teh časih ni šlo samo za 
evolutivne spremembe, pač pa 
tudi za veliko bolj revoluci
onarne. Mislim, da so danda
našnje spremembe revolucinar- 
ne — zrušili so se sistemi, ki so 
zidali na avtoriteti in ideologijo 
postavljali nad človeka ter na
stajajo sistemi, ki poudarjajo 
svobodo človekove osebe in 
njene pravice. Seveda pa mora
mo reči, da so se sistemi, ki so 
gradili na avtoriteti, porušili 
zaradi pomanjkanja čuta za 
etične vrednote in za tisto, kar 
imenujemo duhovno razsež
nost človeškega bitja. Vpraša
nje je torej, ali bodo sistemi, ki 
nastajajo, res bolj upoštevali 
etične vrednote in duhovno 
razsežnost človeka — samo to 
jim bo namreč zagotavljalo tr
den obstoj in bo človeka osre
čevalo in delalo človeškega«, 
pripoveduje umirjeno in teko
če dr. Grmič.

Smo potemtakem na pragu 
nove zgodovinske epohe?

»Novo epoho pričakujem sa
mo. če se bodo vrednote, ki jih 
je socializem poudarjal — ne pa 
tudi uresničil - ter vrednote 
zapadnega sveta, ki se kažejo 
v osvobajanju človeka od priti
skov od zgoraj, združile. Človek 
je kot oseba namreč hkrati ne
kaj enkratnega in nekaj druž
beno vezanega.«

Ali lahko verjamemo, da bo 
prihodnja družba — družba so
cialne pravičnosti?

»Odvisno je od tega ali se bo 
človek resnično začel vesti kot 
človek - se pravi, da bo imel 
tudi čut za drugega človeka ter 
da mu ne bo tuj občutek soli
darnosti z drugimi ljudmi. Ob
staja namreč nevarnost, da člo
vek vidi samo svoje koristi. 
Prej je v naši družbi prednjačilo 
»družbeno«, sedaj »posamezno 
in privatno«. Vse je torej odvis
no od človeka in od tega ali bo

dovolj etično zrel. Zato ne bi 
želel prerokovati, saj še ne mo
remo reči. da se je začel človek 
spreminjati v skladu s siste
mom. Sistem pa lahko pri člo
veku vzpodbuja spremembe, 
zato je človekov razvoj odvisen 
tudi od sistema v katerem 
živi.. .«

Nek model socializma odha
ja z zgodovinske scene, vče
rajšnje vrednote in cilje mar
sikdo danes vidi kot zmoto in 
zablodo. Marsikdo je zbegan in 
ne ve, kaj je in kaj ni prav. Na 
kaj se pri presoji tega opirate 
sami?

»Ljudje nagibajo k temu, da 
sistem, ki je prenehal biti. krat
ko malo imenujejo »zmota in 
zabloda«. Ne pomislijo pa na 
to, da je sistem konec koncev 
takšen, kakršni so ljudje. Več
krat v preteklosti ni odpovedal 
sistem ampak ljudje, ki so si
stem zlorabili ter kradli in go
ljufali. Veste, največkrat je ta
ko, da se najbolj idealen sistem

etos v človeku se ne da kar 
tako pohoditi. Prej kot slej pri
dejo na dan zločini in nastane 
vprašanje, kako popraviti kri
vice, ki so se zgodile.«

In kako doseči spravo?
»Vidite, tukaj pa gre za to: 

če govorimo o spravi, je temelj
no vprašanje, ali znamo odpuš
čati. Če tega ne znamo in ne 
zmoremo, bomo morali čakati 
na »pozabljenje« .. . Sprava bo 
mogoča samo, kolikor si bomo 
znali odpuščati, kajti vprašanje 
je, kdaj bo pozabljeno. . .« za
mišljeno pribija dr. Grmič.

Ob tem pa je treba popraviti 
krivice. Kako?

»Kar zadeva krivice, je nji
hovo popravljanje najprej 
vprašanje etike in morale, nato 
pa tudi vprašanje pravne drža
ve, ki mora popraviti krivice 
kolikor je to mogoče. Seveda 
pa mora popravljanje krivic te
či brez revanšizma, ki bi prive
del do novih krivic.«

venskega naroda, kolikor bo 
res Slovencem dana možnost 
da se v naših razmerah uvelja
vijo tudi kot gospodarstveniki 
in gospodarji. Ce pa bi s priva
tizacijo odprli vrata predvsem 
tujemu kapitalu, potem bi se 
lahko zgodilo, da bodo ljudje 
na tem koščku zemlje, ki se 
imenuje Slovenija, res dosegli 
materialno blaginjo, vprašanje 
pa je ali bo to v korist Sloven
stvu. Ali se ne bo zgodilo, da 
bo potem vedno manj slovenske 
zavesti?

Po mojem prepričanju ne
varnosti germanizacije naših 
krajev tudi zaradi pomembno
sti njihove geografske lege 
— pot do morja — ne smemo 
podcenjevati. Nedvomno bodo 
tudi nehote še vedno poskušali 
Nemci oziroma Avstrijci imeti 
čim odločilnejši vpliv na druž
bo, ki bi jim omogočal dostop 
do morja. Ni nujno, da bi šlo za 
načrtno germanizacijo, pač pa 
za čim večji gospodarski vpliv, 
ki ima nujno za posledico ger
manizacijo.«

zruši zaradi človeka« pripove
duje dr. Grmič in dodaja, da se 
je treba pri presoji o tem, kaj 
je in kaj ni prav, opreti pač na 
temeljna načela človečnosti. 
»Veste, ta načela ostanejo v ve
ljavi v vseh sistemih, naj bodo 
takšni ali drugačni. Če se je 
človek pripravljen ravnati po 
teh temeljnih človeških nače
lih, bo znal tudi spreminjati si
stem tako, da bo le-ta ustrezal 
človeku.«

Tudi Slovenci smo v polpre
tekli zgodovini doživeli veliko 
tragičnega, ker se pred, med in 
po vojni niso vsi ravnali po teh 
temeljnih načelih človečnosti 
o katerih govorite.

Nova oblast je našla gospo
darstvo v zelo težkem položa
ju. Ali lahko denacionalizacija 
in privatizacija Slovencem na 
novo prebudijo motivacijo za 
boljše gospodarjenje ali je po
trebno še kaj več...?

»Gotovo privatizacija in de
nacionalizacija spodbujata člo
vekovo iniciativnost in ustvar
jalnost, vendar je potrebno še 
nekaj več. Človek se kljub te
mu, da mu je dana možnost 
sprostiti ustvarjalne sile, mora 
vesti tako, da pri tem ne bi 
oviral drugega in da bi imel 
pred seboj dobro vsega sloven
skega naroda. Mislim, da lahko 
denacionalizacija in privatizaci
ja privedeta do prebujenja slo

Pred dvema tednoma ste ob 
otvoritvi spominske plošče na 
rojstni hiši dr. Antona Korošca 
dejali, da tisti, ki so lačni slo
venske zemlje, še niso izumrli. 
Samo teden dni kasneje so vaše 
besede dobile potrditev v sedaj 
že »zloglasni« izjavi avstrijske
ga izvedenca za mednarodno 
pravo in dolgoletnega poslanca 
ljudske stranke dr. Felixa Er- 
macora... Se dovolj zaveda
mo nevarnosti, ki s te strani 
preti naši suverenosti?

»Mislim, da se tega danes 
marsikdo ne zaveda dovolj, ker 
trenutni položaj narekuje neke 
interese povezovanja s seve
rom. ki pa so lahko nevarni. 
Sploh bi moral reči. da Sloven-

»Tudi v Sloveniji so se doga
jale hude stvari prav zaradi te
ga ker je etična, duhovna raz
sežnost človeka prihajala pre
malo do veljave. Vsaka vojna
- tudi tista, ki je kakor pravi 
Kocbek obenem revolucija
- nedvomno zareže globoke 
rane v človekovo etično bit. 
Marsikaj se da razumeti iz te
ga: človek je izgubil čut za ti
sto, kar sme in česar ne sme, in 
je preprosto mislil, da mu je 
vse dovoljeno, če to služi ci
ljem, ki jih ima pred seboj. Ve
ste, o revoluciji pravijo, da žre 
lastne otroke - kako ne bi tudi 
drugih . . .

Koliko nas je Slovence vse to 
obremenilo za naprej?

»Pozneje se takšne reči ved
no maščujejo, kajti temeljni
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NE SMEMO PODCENJEVATI

ubogih
ci s slovenske Štajerske tudi 
glede na to, kar se je zgodilo 
med okupacijo — gledamo na 
odnose s severom nekoliko 
drugače kakor Slovenci, ki so 
tudi okupacijo drugače doživ
ljali kakor mi. Za nas je bil 
med okupacijo edini sovražnik, 
zoper katerega se je bilo treba 
boriti. Nemec.«

Predsednik kmečke zveze 
— ljudske stranke Ivan Oman 
ob odkrivanju spominske ploš
če na rojstni hiši dr. Antona 
Korošca tega poudarka v va
šem govoru ni začutil. Ali mor
da zato. ker je Primorec?

»Glede na to kar sem rekel, 
je mogoče razumeti tudi neko
liko drugačno stališče, ki ga je 
izrazil ob odkritju spominske 
plošče dr. Antonu Korošcu go
spod Ivan Oman. Vendar: Ko
rošec in Krek sta nas s svojim 
dejanjem rešila smrti. Zato te
ga dejanja ni mogoče postavlja
ti pod vprašaj. Prav tako pa je 
res. da v tistem času ni bila 
realna misel na Slovenijo kot 
samostojno državo.«

Revni kot smo, se bomo ven
darle morali na široko odpreti 
tujemu kapitalu ...

»Kot Slovenci bomo morali 
paziti, da ne bfl za nas vključe
vanje v Evropo pomenilo isto, 
kakor da bi se po kratkem po
stopku odpovedali svoji samo
stojnosti in izginili med tistimi, 
ki bodo v Evropi pomembni in 
vplivni.

»Veste, vprašanje je ali bodo 
mali narodi v Evropi enako
pravni z velikimi, zato bi bilo 
treba male narode posebej zaš
čititi. Šele tedaj bi lahko bili 
enakopravni. V kolikor bodo 
mali narodi formalno izenačeni 
z velikimi narodi, bodo na slab
šem. Tu veljajo enaka načela 
kakor pri zagotavljanju enako
pravnosti nacionalnih
manjšin...«

Vedno, tudi takrat ko to 
marsikomu ni bilo povšeči, ste 
se borili za človekove pravice 
in socialno pravično družbo. 
Socialna stiska ljudi dandanes 
postaja vse hujša ...

»Človek v socialni stiski, ki 
je povezana tudi z dosedanjim 
pretirano porabniškim razpolo
ženjem, je vedno v nevarnosti, 
da bi bil pripravljen prodati ali 
zatajiti vse vrednote, samo da 
bi se rešil socialne stiske. Ve
ste. zato je danes pri nas po
trebno skrbeti tudi za tiste

vrednote življenja, za katere se 
splača tudi kaj žrtvovati. Če se 
bo človek za takšne vrednote 
navdušil, potem si bo tudi sam 
skušal pomagati in ne bo samo 
pričakoval pomoči od drugih.«

Ali Cerkev ljudem v stiski 
dovolj pomaga?

»Cerkev si s karitativno de
javnostjo gotovo prizadeva, da 
bi lajšala najhujše pomanjka
nje. Vendar to še ni dovolj. 
Cerkev se mora odkrito posta
viti na stran ubogih - tistih, ki 
že danes živijo v pomanjkanju. 
Cerkev mora v zvezi s tem po
stavljati zahteve ne glede na to 
ali bo zaradi tega postala nepri
ljubljena pri tej ali oni stranki.«

Sicer pa tudi Cerkev čaka na 
denacionalizacijo?

»Morda bi bilo treba resno 
razmisliti, koliko se lahko Cer 
kev danes odpove zahtevam po 
denacionalizaciji svojega nek 
danjega premoženja ... Najbr- 
že bi bilo treba le prisluhniti 
tudi pogledom pleterskih meni
hov (le-ti so proti vračilu zem
lje Cerkvi — Op. Nove dobe) ali 
pa iskati rešitev v formiranju 
fondov, ki bi naj bili ustanov 
Ijeni na račun denacionalizira 
nega premoženja. Cerkev pa bi 
iz njih črpala nujno potrebne 
dohodke. Gospodarska in poli 
tična moč Cerkve je bila in bo 
tej vedno v škodo. Cerkev je 
bogata, kadar je revna . . .«

Kako naj ljudje preživijo te 
težke čase? Kakšen bi bil vaš 
nasvet?

»Nedvomno se je treba ved
no najprej spomniti, da človek 
ne živi samo od kruha. Res pa 
je. da tudi brez kruha ne more 
preživeti. Mislim, da bi si mo
rali prizadevati, da se čim bolj 
uveljavijo splošna humana na 
čela in splošne humane etične 
vrednote v vsakodnevnem živ
ljenju med ljudmi... Če bomo 
uveljavili to, bomo našli tudi 
najboljšo rešitev za izhod iz se
danjih težav. . .

Slovencem bi zaželel, da ne 
bi izgubili upanja, kljub še tako 
težkim razmeram v katerih ži
vimo. Želim jim, da bi živeli 
v prepričanju, da se stvari, ki 
so navidez nemogoče, pokaže
jo kot mogoče in uresničljive. 
Seveda pa moramo tudi delati 
in ravnati tako. da bomo opra
vičevali svoje upanje. Veste, 
velikonočno sporočilo, kakor 
ga najdemo v Bibliji, je v tem 
pogledu vzpodbudno ...«

NUJNA JE AVTOCESTA MED 
BUDIMPEŠTO IN TRSTOM - PA TUDI 
ŽELEZNICA

Preko Zagreba
ali Celja?

Nove razmere v Evropi so 
pokazale, da bo treba čimprej 
povezati Trst z Budimpešto in 
naprej s Češko. To velja tudi za 
železnico. Že letos bodo itali
janske institucije pripravile ne
katere zamisli. Hudo narobe bi 
bilo, če bi Slovenci ob tem mol
čali ali čakali na Hrvate.

Sedanje stanje je tako, da že 
imamo skorajda večji del avto
ceste med Ljubljano in Sežano, 
cesto proti Trstu moramo zgra
diti po ozimskih sporazumih, 
prav tako odcep proti Gorici. 
Imamo tudi del avtoceste - hi
tro cesto Arja vas—Hoče. Pre
cej logično bi bilo, da zgradimo 
cesto med Arjo vasjo in Ljub
ljano, od Slovenske Bistrice pa 
proti Ptuju in na Madžarsko.

Hrvati seveda želijo cesto od 
Trsta do Reke, pa do Zagreba, 
Varadžina in naprej na Mad

ali celo proti Dramljam. Ta po
vezava bi se zatem nadaljevala 
tudi proti Mislinji. (Gre za slo
venski podkriž Rogatec-Mi- 
slinja.)

Kar zadeva železnico, so 
prav tako variante: Trst-Seža
na-Ljubljana-Celje-Čako- 
vec-Budimpešta ali Trst Seža
na-Ljubljana-Zagreb-Bu- 
dimpešta. (Najlepše bi bilo, če 
bi imeli obe povezavi!)

Kakor rečeno, do konca leta 
bo marsikaj znano. Koridor 
Italija, Jugoslavija, Madžarska, 
Češkoslovaška v okviru t. i. 
Pentagonale je vsekakor potre
ben. Besedo bodo imeli stro
kovnjaki, predvsem italijanski
- Madžarom bo precej vseeno, 
kako bodo prišli na Jadran.

Za obe cesti ne bo denarja
- to je jasno. Če slovenski fi

žarsko. Zagreb-Karlovac av
tocesta že je, de! te je tudi pred 
Reko.

Po slovenski varianti bi bilo 
od Budimpešte do Trsta okoli 
516 kilometrov, preko Zagreba 
562. Je pa treba še reči, da so 
Hrvati precej bolj podjetni. 
Del ceste Šentilj—Zagreb bo 
po Hrvaški lahko tudi del avto
ceste Zagreb-Varaždin! Tu 
smo bitko že izgubili, čeprav ni 
bilo malo idej. da bi Žagreb 
povezali z Mariborom od Ro
gaške proti Slovenski Bistrici

nančni minister ne bo dal de
narja niti za sodelovanje slo
venske stroke, da pove svoje 
mnenje (na Hrvaškem je denar 
zagotovljen za ustrezne razi
skave), je boljše, če že sedaj 
odstopi. Pri tem ga opozarja
mo, da smo bencin lani podra
žili - pocenili pa ga nismo 
— prav zategadelj, da bi zgradi
li več cest. Brez načrtov in stro
kovnih osnov pa seveda ni no
bene pomembnejše ceste. Mi
nister Kranjc — kaj boste torej 
storili?

KAKŠEN BO SLOVENSKI DENAR?

Brezimni
nedonošenček

Vsa Slovenija, pa še marsik
do, ugiba, kakšen bo slovenski 
denar. Vključili smo vse naše 
sodelavce in nekaj vendarle iz
brskali.

Predvsem denar bo. Zaen
krat je na eni strani videti Tri
glav, pa knežji kamen - levo 
spodaj, na drugi razne čire ča
re, kakršne ima vsak papirnati 
denar, v sredini pa bo čebela.

Napisana je tudi številka. Ni pa 
še imena in nekaterih drugih 
podatkov. Da bi denar predsta
vili v sliki, seveda ni mogoče, 
ker potem bi se nemudoma sre
čali z Bavčarjevimi specialci, 
inšpektorji.

Denar zaenkrat torej nima 
imena in je še nedonošenček.

Celje, eno 
samo grobišče
9. Grobišče Babno

Pokopana ena žrtev, junija 1945. JVs kraju je zdaj reguli
ran potok Črna mlaka.

nega in bližnji kmet K.

19. Grobišče Konjsko - Hraški vrh
Ena žrtev iz letu 1944. Na kraj je zdaj neurejena grapa. 
Tu nekje počiva Kolšek iz Vojnika, na gmajni na Konj-

Konjskega, Brezove ter bivše partizane.

11. Trnovlje pri Socki L
Dve žrtvi iz leta 1944. Na grobišču je travnik.
Tukaj počiva gostilničar Medved (po domače Boštjan),

cije bi lahko dul B S. iz Frankohvega in bivši partizani 
s tega območja. Podatke bi bilo moč dobiti tudi pri R. z 
Belega potoka in pri njegovi hčerki.

12. Trnovlje pri Socki /J.

angleške »leteče trdnjave., zadete od nemških lovskih letal 
nad Frankolovim. Padala se jim niso odprla m so sc pri

SSS: s'
rolmče Žepina - Čatrova bosta

cesti stoji kapela, je grob nekega Dalmatinca, doma

Delavske ulice v Celju.

mmmm.

Ctva gostilničarja, tnoz m zena. ona siaicjsu uuma iz 
Dobrne, pisala sta .ve Šauperl. Pokopana /e tudi grot,ca iz 
.Lemberga, lastnica istoimenega gradu, Mastnakova iz

groba. Lončar, ki si je tudi kopal grob. je bil lepo oblečen, 
Skvšal je zbežati Streh so ga pokosili le nekaj metrovffsrs

Recimo mu brezimeni nedono
šenček.

Je pa vsekakor pomembnej
še, koliko bo ta denar dejansko 
vreden — doma in na tujem. 
Da ne bomo govorili »ubogi 
mencinger« ali »revček peterle- 
tek«. Slovenci si pač zaslužimo 
trdno lastno enoto, vsaj toliko 
kot je bil trden »denarič«, ki so 
ga pred več kot 450 leti kovali 
v celjski knežji kovnici. Je pa 
res, da bo naš denar trden toli
ko, kot bo trdna samostojna 
Slovenija.
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- da Bojan Brezigar, predsednik iniciativne
ga odbora Svetovnega slovenskega kongresa 
v petek in soboto v Poljčah ni dovolil fotografi
rati udeležencev sestanka iniciativnega odbora 
niti ni hotel dali izjave za javnost, kaj šele, da 
bi dovolil prisotnost novinarjev na seji.

- da predstavnika celjske podružnice Sve
tovnega slovenskega kongresa, ki sta bila po
vabljena v Poljče, nista smela niti kot poslušal
ca slediti razpravi o tem, kakšen bo program in 
statut Svetovnega slovenskega kongresa.

- da so odborniki Liberalno-demokratske 
stranke in Kranja vso sejo družbenopolitičnega 
zbora, ko je na skupni seji razpravljal o občin
skem statutu, prešpricali. Na hodniku so čakali 
na zanimivejše teme, vendar so se ušteli. Ko so 
namreč poslanci v dvorani ugotovili, da niso 
sklepčni, so mimo »stavkajočih« odšli 
- domov.

- da bo Toper v Celju potopila lastna banka. 
Lani so morali interni banki plačati več obresti, 
kot je znašal iztržek, z Ion posli. Potemtakem 
bi bilo ekonomičneje, če bi delavci za stroji ves 
ta čas samo - sedeli.

- da so aktivisti Zveze svobodnih sindikatov 
iz Maribora pred četrtkovim shodom Mihi Rav
niku svetovali, naj večtisočglavo množico de
lavcev, svojih tovarišev ne bi javno pozdravil. 
Bali so se, da delavci ne bi ponovili geste izpred 
treh let, ko so predsednika sindikata - izžviž
gali.

- da televizija pomirjujoče vpliva na poslan
ce. Ko je novinarka Janja Koren želela širši 
javnosti predstaviti vzdušje v kranjski skupšči
ni, so se poslanci prelevili v — zgrbljene ovčke. 
Zato je Zvone Petek predlagal, »da na vsako 
skupno sejo pripeljejo TV, ker smo potem tako 
pridni in mirni...«.

- da se gospod celjski župan loteva nove 
metode zbujanja svojih poslancev. Z velikim 
veseljem treska po mikrofonu, da s hreščanjem 
ustvarja pravšnje decibelno vzdušje.

- da ima Matjaž Železnik, gospod, zagreti 
krščanski demokrat, jaja. Celo več jaj. Pred 
velikonočnimi prazniki jih je nekaj razdelil med 
kolege poslance. Onim, ki so to zaslužili, po 
dve jajci.

- da ima gospod profesor Slavko Brinovec, 
poslanec kranjske socialistične stranke, nekaj 
težav z računanjem. V skupščini je trdil, da iz 
proračuna ne gre toliko denarja za športne 
funkcionarje, da gre le za 19 zaposlenih trener
jev, 6 vzdrževalcev in tri strokovne delavce. 
Poslanec Jakob Verčič pa je iz skupščinskih 
gradiv bral: »38 delegatov, od tega 15 tre
nerjev ...«

- da Cinkarna nima niti dovoljenj, niti po
trebnih registracij za preprodajo sladkorja in 
moke. Zakaj bi naj le imela, saj nima tudi za 
določene proizvodnje, od katere ostaja na stoti
ne ton škodljivih snovi.

- da so v Kemični tovarni v Hrastniku neko
liko popravljali plače. Ne vsem in ne enako, da 
ne bi prišlo do uravnilovke. Toda pozor, go
spod direktorje dobil komaj polovico vsote, ki 
s tolikšno hitrostjo kroži po Zasavju. Ubožec.

Aktualni komentar
KRALJ ANTON I. DROFENIK

»Besedo ODCEPITEV je treba črtati. Ker ta beseda ne 
velja. Moralo bi biti osvoboditev. In to izpod okupatorja. 
Novinar bi moral napisati članek z naslovom: OSVOBO
DITEV SLOVENIJE ZDAJ - TAKOJ!«

BO BREŽIŠKA BOLNIŠNICA UMRLA? HUMORESKA

Himmler prišel, 
Katje ni blizu

V pičlem mesecu dni so se kar vsi trije posavski župani 
(med njimi premore Sevnica celo županjolj znašli kar dva
krat pred Canosso. Po zgledu spokorjenega nemškega 
cesarja Henrika IV., ki se je bil daljnega leta 1077 podal 
pred to znamenito severno italijansko mesto prosit odpuš
čanja samega papeža Gregorja VII. Po tistem — dokaj 
nenavadno za Nemce — slovi za ponižanca, za tistega, ki se 
je vdal v političnem boju. Šele iz televizijskega dnevnika, 
naslednje jutro pa še iz časnikov, so namreč Brežičani 
izvedeli, da jim kani republiško zdravstveno ministrstvo 
kratkomalo zapreti brežiško bolnišnico.

Nekaterim so med dnevnikom pri večerji menda padle 
kar žlice iz rok. Pa so taisti posavski župani vso jesen in 
zimo pred vrati zdravstvene ministrice dr. Katje Boh mole
dovali za sprejem zavoljo vsesplošnih težav, a jih dična g. 
Katja sploh ni imela časa sprejeti. Ona že ve. In katera je 
druga Canossa, manj pomembna za to zgodbo? Krška 
občinska skupščina še dlje modeluje okrog republiške vlade, 
naj reče kakšno konkretne^ kaj misli o zaprtju krškega 
jedrskega prvenca, sploh, ko se ve, da če že ne zavoljo česa 
drugega, jo bo treba zapreti še preje kot to vlada itak 
namerava preprosto zato, ker bo že ob letu polno začasno 
skladišče jedrskih odpadkov. Krška atomska skupščina je 
bila, željenega premierja Peterleta pa tja ni bilo, kar jim je 
bil ie-ta vljudno napovedal, pismo pa je namesto v Krško 
odromalo na obalo - proti Kopru... To menda tudi kaj 
pove, ka-li?

Malo zgodovine
Splošna bolnišica Brežice, ustanovljena v daljnem letu 

1872, ni karsibodi. Krajevni leksikon Slovenije je že leta 
1976 poročal, daje dobila »sedanje« osrednje poslopje, ker 
je hitro postala pretesna že leta 1889, kraj nje pa še 
izolirnico. »Po zadnji vojni so odprli pljučni ter 1. 1972 
interni in porodniški oddelek. Po vojni je bil njen primarij 
Poljak J. Cholewa, ki se je mimo poklicnega dela posvetil 
raziskavi rakastih obolenj, si tu postavil onokološki labora
torij in kasneje položil v Ljubljani temelje univerzitetnega 
onkološkega inštituta ... Zdravstveni dom s specializirano

KAKO 1 / KOT
GRE? ; ( VIPITE

Vojna in mir 6. del

zdravstveno službo za ftiziologijo, pediatrijo in ginekolo
gijo. Lekarna je v zanimivi enonadstropni stavbi iz 17. 
stoletja.« Tako ta modra knjiga takrat, ministrstvo za 
zdravstvo pa kani proračunu kratkomalo »privarčevati«, če 
ukine nekaj bolnišci (ki vse nisi niti »na koncu mesta«, npr. 
dr. Petra Držaja v Ljubljani) 63 milijonov dinarjev!

Prihranek, ki to ni
V javnosti se je sprožil plaz, na ministrstvu v Ljubljani pa 

so zvito tiho. Radio Brežice je oddajal presunljive izlive 
jeze Brežičanov in okoličanov. Dr. Peter Zorčič, umirjeni 
direktor brežiške bolnice je potegnil iz rokava nekaj šte
vilk, ki republiško ministrstvo postavljajo na laž tudi glede 
prihranka. »Ukinitev bolnišnice bi postavila na cesto 278 
delavcev, 24 specialistov različnih strok, 6 delavcev 
z visoko, 40 delavcev z višjo in 100 s srednjo izobrazbo. 
Skorajda 280 zaposlenih pravzaprav sodeluje v povezani 
verigi. Resda bolnišnica daje za plače vseh teh zaposlenih 
polovico svojega budžeta, z drugo polovico pa kupuje 
zdravila, živila, energijo, itd.!« pojasnuje direktor. Užalje
nim, sedaj pa že tudi togotnim Brežičanom, je bilo bojda 
namignjeno, naj prično novačiti bolnike kjer vedo in znajo. 
Zagorce in nasploh marsikoga iz sesedanje Hrvaške bi prav 
radi vzeli, a njihovi »sizovi« so slabi ali sploh nikakršni 
plačniki. Krčani nasploh pošiljajo svoje bolnike v Novo 
mesto, Sevničani kakor nanese: z dolenjskega dela občine 
praviloma vsi zahtevajo od svojih zdravnikov, da jih 
pošljejo v dolenjsko metropolo, drugi breg pa proti Celju, 
vsi skupaj pa bi menda najraje šli v Klinični center. Če je 
jasno kaj, drži ta trenutek to, da je ugled republiške vlade, 
še posebno ministrice dr. Katje Boh v teh logih tako nizko, 
da ni vreden počenega groša. Avstrijci, ki so ravno te dni 
z nekaj svečami in krstami šarili okrog krške občine, se 
zatem še z verigami privezovali za ograjo jedrske, so že 
vdrugič dali Posavcem vedeti, da jim je tam v Ljubljani 
zanje kaj malo mar. Pravzaprav že stari Latini niso zaman 
govorili, da je zgodovina učiteljica življenja. Med vojno so 
okupatorji ravno ta del dežele najvztrajneje čistili, prega
njali in izseljevali, sam Himmler je prišel na Bizeljsko. »A

Dr. Katja Boh: Predaleč so Brežice

je vsaj prišel, z vso zloščeno uniformo in cvikerji. ti. ti pa 
ukazujejo kar z ekrana,« je, verjetno že z dvignjeno stopnjo 
sladkorja, oni dan pljunil nek diabetik. In to zopet zato, da 
bo pridobil nekdo tretji. S še večjim ogorčenjem so tačas 
v Posavju sprejeli vest. da kanijo v Novem mestu zidati dva 
nova oddelka. Nekateri nemočno zmigujejo Z rameni, češ. 
da'se je ponovno pričelo krasti, preden je ponovno prišlo 
do novih starih okrajev. Ali bo vsega vajena brežiška 
bolnišnica, kot vedno, preživela tudi to učno uro demokra
cije?

Kje
so moji 
dolarji?

Moški v temno modrem 
plašču in izrazito bledega 
obraza se je že nekaj časa po
govarjal s čakajočim v vrsti in 
pogledoval proti bančnemu 
okencu na levi. Povedal mu 
je, da prihaja sem skoraj vsak 
dan in kar naprej gleda tisti 
napis TRENUTNO NI TUJE 
VALUTE in da je najbolj ža
lostno to, da človek še svoje
ga denarja ne more dvigniti. 
»Mislim seveda na devize,« je 
dodal, ker je oni čakal na di
narje. »Na dolarje, ki sem jih 
še kako krvavo zaslužil.«

Povedal je, da je delal več 
let na Lutrovem, kjer se je 
moral po strašni vročini, tudi 
skozi peščene viharje, prebi
jati do dolarjev. Zavistneži 
doma so mu bili nevoščljivi, 
zato mu tudi pravijo Hasan 
Kdovekateri. »Zdaj se jim je 
pridružila še banka,« je rekel. 
»Ali nisem bil nor, da sem 
polnil devizni račun države?« 
je vprašal sogovornika, »ali 
ne bi bilo bolje, da sem ostal 
doma in bi imel zdaj na raču
nu take plave petstotake.« 
Potegnil je enega iz žepa, ga 
pogledal in rekel: »Salam 
Aleykum. Oni bankovci so 
bili pa tako zeleni. Tako 
zdravi. Od njih te ni prav nič 
ščemelo v očeh, pa če si jih še 
tako dolgo ogledoval. In tudi 
papir je čisto drugačen. In da 
ne pomislim, koliko dobiš za
nje. Saj veste.«

»Res čudni časi,« je rekel 
oni. »To je najbrž zato tako, 
ker so dovolili, da so ljudje 
pokupili tudi vaše devize. 
Morda sem še jaz dobil nekaj 
vaših dolarjev.«

»Saj, ne bi dvakrat rekel.«

Hasan je stopil do devizne
ga okenca, se sklonil in skozi 
odprtino vprašal uslužbenca, 
če bo le lahko dobil nekaj 
deviz. Svojih, da se razume. 
Povedal mu je, da je bil več 
let v Iraku, v času, ko je tam 
divjala vojna z Iranom in so 
se dvigali peščeni viharji, on 
pa je moral letati v zaklonišča 
in se skrivati pred bombami, 
da bi služil dolarje.

»Kje so zdaj? Kje jih ima
te? Ste jih res prodali onemu 
tamle, kot pravi?« je ostro 
vprašal skozi stisnjene zobe.

»Trenutno jih nimamo. Kaj 
moremo. In tudi ne vem, kdo 
vse jih je pokupil,« se je bra
nil uslužbenec.

»Kako da ne morem do 
svojih deviz? Povejte, sem jih 
zaslužil ali ne? Poglejte, koli
ko bi jih moralo biti na raču
nu! Salam aleykum.«

»Sadam Alejkum? Kdo pa 
je to?« je vprašal uslužbenec.

»To ni Sadam, da ne boste 
mislili. To je iz Tisoč in ene 
noči!« je skoraj zarjul Hasan. 
»Samo to bi nam še poma
galo. «

In potem je odšel iz banke, 
vsaj zelen kot dolar, so rekli 
tisti, ki so ga videli.

FOTOREPORTAŽA

Jutro na 
avtobusni

NI RES..
kar pravijo samo vizualno obveščeni, 

da republiški poslanec Janez Lampret vadi za 
bodočega predsednika slovenske vlade, če je 
na zadnjem zasedanju republiške skupščine se
del v prvi vrsti ob sedanjem predsedniku Lojze
tu Peterletu. Ker je bil na njegovi desni, bi 
rekli, da je njegova desna — roka.

- da zeleni Stanislav Pirnat ima avtomobil. 
Prav otroško se je namreč razveselil zahteve 
poslanskega kolege Mira Gradiča, ko je ta 
predlagal moratorij za gradnjo individualnih 
garaž v celjski občini. Možno pa je, da Pirnat 
garažo že ima.

- da je zamenjava nekega vodstva enostavna 
reč. Gospod Mitja Jenko, doslej desna in že 
pred meseci prva roka Gorenja, bi naj za prev
zem krmila v Gorenju potreboval skoraj trikrat 
toliko časa, kot je bilo uradno povedano. Koli
ko bi trajalo, če gospod Jenko že doslej ne bi 
bil Rigelniku desna roka.

- daje bivši podpredsednik slovenske skupšči
ne, zdaj poslanec kranjske skupščine Aleksan
der Ravnikar, menjal navade. Ko je njegov 
poslanski kolega Edi Resman predlagal, da 
zmanjšajo dotacijo Radiu Kranj, se je Ravnikar 
uprl in zahteval, da denar iz tega prihranka iz 
»tekoče proračunske« prelijejo v »občinsko re
zervo«.

- da Bogo Skalicky, novinarski kolega, zadnja 
leta služi le režimu v Mariboru. Pred dnevi je 
bil viden na Trgu svobode, kjer se je zbralo na 
tisoče delavcev. Skalicky bi naj baje vpraša: 
prvega »kdaj pa so Borštnikovo srečanje pre
stavili in kje so naša mati županja?«.

- da sta Dušan Rogelj (ex odgovorni urednik 
Radia Kranj) in Peter Tomazin (v. d. direktorja 
kranjskega Radia) na smrt skregana. Na sreča
nju slovenskih lokalnih radijcev na Otočcu sta 
bila namreč kar naprej skupaj...

- da bi bil na Otočcu minister Stane Stanič 
prav slabe volje. Ni ga zmotilo niti to, da so 
prisotni delovni osnutek zakona o radiodifuziji 
popolnoma raztrgali...

- da je Marko Valjavec še vedno direktor časo
pisa Gorenjski glas. Res pa je tudi, da sila rad 
koketira z bralci, kar naprej jih namreč nekaj 
obvešča, seznanja...

- da je bil Milan Kučan na Otočcu gost sloven
skih lokalnih radijcev. Menda ga je bil najbolj 
vesel Uroš Dular (ex CK ZKS), sedanji direk
tor dolenjskega Studia D.

- da je Rastko Tepina šef poslanskega kluba 
kranjske LDS. Ni pa res (vsaj tako se govori), 
da bi rad prišel na čelu občinske hiše v Kranju.

I - da so posamezniki iz kranjskih (pozicijslk 
vrst posebej čestitali za velikonočne prazniti 
Samo dve imeni iz čestitke: Aleksander Ravc? 
kar (ex šef kranjske partije), Edo Resman (tat 
ex šef kranjske partije).

- da seje odprla neke vrste vojna med Gorenj
skim glasom in Radiom Kranj. Časopis je svojo 
karto že povlekel, Radio zaenkrat še molči...
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TRNOVA POT UČITELJA PETRA 
ZALOKARJA IN NJEGOVE FIRME 
MAKARENKO NA DIDACTO 91

»Nesrečna roka 
pri izbiri 
agentke«______

V tretje gre rado, a z Didacto 91 v Diisselctorfu, strokov
nim potovanjem na razstavo učil, je Šlo narobe, vsaj za 
pobudnika in pokrovitelja, učitelja in pisca poučnih knjig 
Petra Zalokarja, sedaj tudi lastnika zasebne firme Maka
renko. Sto petdeset prosvetnih delavčev v treh avtobusih, 
katerim je kril del stroškov, je bilo leta 1985 nad izletom 
v Stuttgart navdušenih, enako zadovoljni so lani z Izletni
kom s šestimi avtobusi potovali na Didacto v Basel, nad 
letošnjo navezo z Alenko Klemen, turistično vodičko in 
svetovalko iz Laškega, pa so bili mnogi razočarani.

»Didacta bo zame zaključena z dnem, ko bo še zadnji 
izmed tisoč petdesetih udeležencev spoznal, da sem pri vsej 
stvari kriv le toliko, ker sem imel nesrečno roko pri izbiri 
agencije,« pravi Peter Zalokar, ki je, kot dodaja, šele iz 
časopisnih polemik izvedel, da Alenka Klemen Sploh nima 
agencije, v kateri bi lahko prišla do deviz po rednih bančnih 
poteh.

»S šolami delam že sedem let in nisem eden tistih zaseb
nikov. ki bi želeli na hitro obogateti, Čudi me, da me je 
Klemenova, ki bi ji zagotovil najmanj štirideset avtobusov 
na leto, tako potegnila. Res sem učitelj, vendar nisem tako 
naiven. Alenka Klemen bo morala občini predložiti vsa 
vplačila šol in vse dokazila, kam je šel šolski denar, vrniti 
pa bo morala tudi ves denar, ki ga je prejela od prodaje 
mojih knjig in map,« pravi Peter Zalokar.

Mož je sklenil na letošnjo Didacto popeljati najmanj tisoč 
učiteljev. Alenka Klemen je ponudila najugodnejšo ceno. 
Zalokar je preko podjetja ( antmania namenil v sorazmerju 
s prodanimi šolskimi knjigami dobršen del denarja za pla
čilo prostih mest, ki jih je obljubil na šolah. Kasneje pa je 
naročil, naj denar od prodaje nakazujejo n e povedno 
v Laško. Domenili so se. da lahko šolniki aražma v vredno
sti 2.100 dinarjev ali še lani 300 DEM plačajo v treh 
obrokih, zadnjega po Didacti.

»Alenka Klemen je torej vedela, da vnaprej potrebuje 
okoli 150 D_EM na osebo, A na dan je prihajala z novimi 
zahtevami. Šole naj doplačajo še odstotek v banki zahte
vane provizije za menjavo, čez nekaj dni je terjala tri 
odstotke, po novem letu 10 odstotkov. Napravil sem prvo 
napako. Nisem hotel vznemirjali šol in sem ji iz lastnih 
prihrankov za avto plačat 30 tisoč dinarjev, še pred novim 
letom pa je od prodaje moje knjižice Moji spomini na 
osnovno šolo dobila 3300 DEM. Jz tega naslova je kasneje 
prejela za vstopnine in večerjo še 124.000 dinarjev ali 
13.770 DEM ter od map 6043 DEM.«

Alenki Klemenovi, razmišlja Peter Zalokar, se račun še 
kar ni izšel, šolam hoče zaračunati štieungo 400 dinarjev po 
osebi. Po grožnji z drugo agencijo od tega začasno odstopi.

»Že tedaj sem vedel, da je od šol prejela preko 200.000. 
DEM avansov, od prodaje knjig za vstopnino in spoznavni 
Večer še okoli 23.000 DEM. Sedaj preverjam nakazila po 
šolah in odgovor sem dobil od 772 udeležencev. Samo ti so 
do Novega leta v Laško nakazali 58.249 DEM, do odhoda 
na Didacto še 129.134 DEM. Vse skupaj z nakazili od 
prodaje to znese 215.000 DEM, v kar ni vštetih še nekaj 
manj kot tristo udeležencev. Kljub tem vrtoglavim števil
kam je Alenka Klemen na večei pred odhodom od mene 
zahtevala 25.000 DEM in zagotovila, da bom poskrbel za 
plačilo avtobusov po vrnitvi z Didacte. Ali pa ne gremo na 
Didacto, mi je zagrozila. V stiski iščem rešitve. Alenko še 
vedno ščitim, nakar me kot strela ž jasnega zadene njena 
izjava na spoznavnem večeru, ko pravi, da finančno nisem 
uspel pokriti vseh stroškov in da ona prevzema sponzor
stvo. .. Šole sedaj prejemajo dodatne fakture za štieungo. 
Opozoril sem jih. naj v Laško ne nakazujejo nobenega 
denarja več. Ko bo davčna uprava dokazala njegove trdi
tve, bo stvar seveda dobila epilog na sodišču.

NEKDANJA OBRTNICA IZ KOPRA GROZI Z GLADOVNO 
STAVKO

Gmbeličev prijatelj goljuf
»Zaradi Mirka L. iz Police 10 pri Grosupljem sem izgubila 

delo in morala zapreti delavnico. Ostala sem brez denarja in brez 
sna. Sprašujem, kdo je močnejši od slovenske policije, ki je že 
leta 1986 podala kazensko prijavo zoper Mirka L. Če gospod ne 
bo obsojen in ne bo vrnil mojega denarja, bom odšla na republi
ško javno tožilstvo in začela z gladovno stavko. Edino upanje mi 
ostaja to, da zaupam v sedanjega javnega tožilca Antona Drob
niča, kije privolil v pogovor z menoj.«

To so bile prve besede naše 
sogovornice, 52-letne Marije 
Totič iz Kopra, nekdanje po
slanke, porotnice, vzorne 
uslužbenke in obrtnice, ki ji je 
obrtnik Mirko L. iz Police 10 
pri Grosupljem, lastnik podjet
ja za orodjarstvo in brizganje 
plastičnih mas zagrenil življe
nje. Zenska, ki je leta in leta 
varčevala, da bi denar vložila 
v posel in si tako omogočila 
boljše življenje, se je morala 
zaradi Mirka L., tudi predčas
no upokojiti. Ne le, daje ostala 
brez strojev oziroma denarja, 
s katerim je stroj delno plačala 
in da je bil tudi drugi stroj, ki 
ga je dobila, pokvarjen in ne
uporaben, morala se je tudi 
predčasno upokojiti. Človek, 
ki jo je prevaral, ostaja nekaz
novan, obstaja pa celo sum, da 
bo razrešen obtožbe, Marija pa 
bo ostala brez svojega denarja.

Sumila sem v takšnega 
»poslovneža«

»Ko sem spoznala Mirka L., 
se mi je takoj zazdel sumljiv 
poslovnež. Svoje slutnje sem 
zaupala možu, ki je Mirka L. 
spoznal preko svojega prijate
lja. Vendar sva si z možem 
močno želela odpreti delavnico 
metaloplastike, v kateri bi pro
izvajala izdelke s pomočjo stro
ja za vakumiranje. Tako je bila 
najina želja močnejša od mojih 
sumničenj, zato sva stroj za va
kumiranje vseeno naročila, saj 
nama je Mirko L. obljubil, da 
ga bo naredil. Stroj sem plača
la, dobila pa sem pokvarjen 
stroj, saj ga je Mirko L. že po
prej prodal nekomu drugemu, 
ki mu ga je vrnil. Najmanj dvaj
setkrat je Mirko L. prišel po
pravljati stroj, vendar ga še do 
danes ni uspel popraviti.

Medtem, ko sem stroj plača
la in preden sem ga dobila, sem 
Mirku naročila tudi drugi stroj, 
ki je v tej proizvodnji neobho- 
den in dopolnjuje stroj za vaku
miranje. Časovni »vakuum« 
med naročilom prvega in dru
gega stroja mi ni dal možnosti, 
da bi podrobneje spoznala Mir
kovo poslovanje. Mirko se je 
tedaj redno pojavljal v Istri. 
Popravljal je že prvi stroj, dru
gi, ki se imenuje rollu števec za 
obrezovanje plastičnih izdel

kov na podlagi vakUmiranja, 
pa ni nikoli prišel do mene. Za 
ta stroj sem 21. septembra leta 
1985 plačala petdeset starih mi
lijard avansa, pozneje bi mora
la doplačati še dvajset starih 
milijard. Postajala sem že ne
strpna, saj je dobavni rok že 
davno minil. Potem mi je Mir
ko L. nekega dne dejal, da se je 
zgodila prometna nesreča in da 
se je stroj, ki ga je prevažal, 
močno poškodoval oziroma 
uničil. Na moje vprašanje, kje 
se je nesreča zgodila in ali ima 
zapisnik, mi ni odgovoril. Tako 
sem končno na žalost spoznala 
da ni pošten, da sem bila ogo
ljufana kar je on pozneje s svo
jim obnašanjem tudi potrdil.

Mirko L. v Črni kroniki
V takšnem razmišljanju je 

Marija Totič iz dneva v dan 
bolj verjela, da jo je Mirko L. 
prevaral in ni vedela, kaj naj 
stori. Ali naj ga toži. vendar bi 
lahko bilo to zanjo še slabše, 
saj bi želela čimprej dobiti 
stroj, ker je delo pomembnejše 
od vsega, poleg tega pa pravde 
predolgo trajajo. Marija je raz
mišljala in čakala, dokler ni 13. 
decembra 1986, v Delovi črni 
kroniki zasledila članka z na
slovom: »Obrtnik in njegova 
žena osumljena davčne in šte
vilnih goljufij«. O članku nam 
je Marija povedala naslednje:

»Pravzaprav me članek ni 
presenetil. V članku je med 
drugim pisalo, da je Mirko L. 
včasih prodajal tudi povsem 
neuporabne stroje, včasih pa 
kupcem obljubljal marsikaj, 
kar potem ni izpolnil. Med ti
stimi, za katere sem sumila, da 
jih je Mirko L. prevaral, sem 
videla tudi sebe. Tako sem za
čela upati, da bom dobila svoj 
denar nazaj in da mi bo gospod 
L. prodani pokvarjeni stroj 
vzel nazaj ter da mi bo vrnil 
denar. Takoj sem poslala dopis 
na ljubljansko UNZ in prijavila 
svoj primer. To je bilo 17. de
cembra 1986. Čez nekaj časa so 
me poklicali na sodišče, da bi 
dala svojo izjavo, potem pa je, 
vsaj kar zadeva mene, vse za
stalo. Vsi moji dopisi, vztraja
nje, da dobim povrnjen denar, 
so ostali neuspešni. Prepričana 
sem bila in v to še danes verja

mem, da bo zaradi Mirkovih 
nečastnih poslov prišlo do soje
nja in da bo tožbo vložil javni 
tožilec. Zato nisem proti Mirku 
L. sprožila zasebne tožbe, mi
slila sem, da ni potrebna. Sedaj 
pa jo bom! Pisala sem javnemu 
tožilstvu v Ljubljano in dobila 
odgovor od javnega tožilca re
publike Slovenije Antona 
Drobniča, da je kazenski po
stopek proti Antoniji (Mirkovi 
ženi) in proti Mirku L. zaradi 
kaznivega dejanja goljufije še 
v postopku pri Temeljnem so
dišču v Ljubljani Enota Ljub
ljana. Pred kratkim sem pokli
cala Javno tožilstvo republike 
Slovenije in zaprosila, da bi me 
gospod Drobnič sprejel na raz
govor. Sprejel je mojo prošnjo, 
za kar se mu zahvaljujem. 
Upam, da bom lahko že ta ali 
prihodnji teden odpotovala 
v Ljubljano na pogovor. Za
upam v gospoda Drobniča, ki 
je sedaj na tej funkciji in verja
mem, da bo sedaj ta zadeva 
kmalu rešena.

Mirko L. mi je prodal pok
varjen stroj, vzel denar za drugi 
stroj, ki ga nikoli nisem dobila 
- tu so stvari jasne, imam tudi 
čvrste dokaze. Ali morda čaka
jo, da primer zastari...«

Zakaj se primer Mirko L. 
zavlačuje

»Da so bili Grubeliči že pred 
Grubeličem, dokazuje tudi ta 
moj primer. Vsekakor želim 
svoj denar, ki sem ga dala Mir
ku L., dobiti nazaj. Ne zanima 
me ali ga bodo obsodili ali ne. 
Sama sem zaradi tega primera 
izgubila ne le denar, temveč 
celo dobiček, ki bi mi omogočil 
boljše življenje. Izgubila sem 
tudi mnogo živcev, saj ne mo
rem preboleti tega, da me je 
nekdo prevaral in mi vzel veli
ko težko prisluženega denarja. 
Morala sem se predčasno upo
kojiti, pokojnina pa je nizka. 
Mirko L. me je zavil v črnino, 
zato sem pripravljena na vse. 
Če pa bom ostala brez svojega 
denarja, bom odšla v slovensko

palačo pravice v Ljubljano in 
bom začela z gladovno stavko. 
Zahtevam javni odgovor, zakaj 
se celoten primer Mirka L. in 
njegove žene tako dolgo zavla
čuje. Upam, da bo ta primer 
zanimal tudi sedanjega javnega 
tožilca republike Slovenije go
spoda Drobniča. Prepričana 
sem v to. Iz zaupnih virov sem 
izvedela, da je bil Mirko L. 
tesno povezan s Sandijem Gru
beličem, kar je razlog, da so 
bili v Grosupljem »Grubeliči« 
že pred Sandijem Grubeličem. 
Zanima me, kakšne so te »ve
ze«, ki ščitijo prevarante, kot je 
Mirko L.

Morda bo primer zastaral
Kot smo že pojasnili, je Ma

rija kdo ve kolikokrat že klicala 
v Ljubljano. Pogovor, na kate
rega se pripravlja že veliko ča
sa, je pustil na njej posledice.

»Verjemite mi, da se že več 
dni naprej pripravljam, na to
žilstvo v Ljubljano. Po tistem, 
ko se z nekom pogovorim, še 
dolgo podoživljam te trenutke. 
Tako ne morem pozabiti tega, 
kar mi je nekoč povedal neki 
gospod na tožilstvu: »Gospa, 
morda bo ta primer zastaral in 
bo lahko Mirko L. razrešen ob
tožbe.« Po tistem sem mislila, 
da bom doživela živčni zlom. 
Mar je lahko človek, ki mi je 
»ukradel« denar, osvobojen? 
Saj se to vendar ne more zgodi
ti. Drugi so mi govorili, da je 
primer zapleten. Kaj naj bi bilo 
vendar pri vsem tem zapletene
ga, ko pa je vse (vsaj kar se 
mene tiče) povsem jasno - de
nar sem dala, stroja pa nisem 
dobila. Ne morem razumeti 
takšnih ljudi, kako lahko nam 
nepoznavalcem prava tako od
govarjajo. Ne poznam prava, 
vendar sem poštena. Poznam 
pa Mirkov podpis na položnici, 
s katero mi je vzel denar. Ali 
ga bodo njegove dobre »zveze« 
v Ljubljani, kot mi je pojasnila 
oseba iz javnega tožilstva, 
osvobodile, storitve pa plačale 
z mojim denarjem!?«

Ker sta bita s sklepom prvostopenjskega sodišča v Ljub
ljani že maja 1987 Mirko in Antonija L. spoznana za

informacijah Anton Ozimek m Marjan Celec z Vrhnike,

^St^'“m's“,"Pr'dri8M‘,k0....... ..

Marija Totič obupuje nad dolgotrajnostjo sodnih postopkov.
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ILEGALNO VODENJE TUJIH DRŽAVLJANOV ČEZ 
JUGOSLOVANSKO ITALIJANSKO MEJO POSTAJA VSE BOLJŠI 
BIZNIS

Tihotapci rumenega 
blaga _____________
Ko se je pred tremi, štirimi leti prvič pojavila novica, da je 
skupina tujih državljanov iz nekaterih azijskih držav poskušala 
ilegalno prehoditi jugoslovansko italijansko mejo in bila ujeta, je 
to pritegnilo pozornost širše javnosti. Danes, ko gre za števil
nejše skupine - celo do 70 beguncev - takšne novice ne 
pritegnejo posebne pozornosti domačih bralcev.

Razlaga je enostavna. Vsa
kodnevna ujetja beguncev, ki 
poskušajo ilegalno priti v Itali
jo, so postala stalno delo naših 
in italijanskih mejnih organov, 
tako da so takšne novice posta
le bralcem že nezanimive.

Podatek, da je bilo samo le
tos na jugoslovansko italijanski 
meji prijetih okoli 700 prebež- 
nikov iz azijskih držav (med 
njimi največ Šrilančanov) in 
okoli deset vodičev, dokazuje 
porast števila beguncev proti 
Italiji. Lani pa jih je bilo odkri
tih ter vrnjenih tja, od koder so 
prišli (torej v Jugoslavijo) kar 
okoli 10 tisoč.

Na tisoče ameriških dolarjev 
se nar teden obrne na jugoslo

vanskih kanalih črnega biznisa 
moderne »trgovine sužnjev«, 
pomembni tranzitni kanali pa 
potekajo skozi Ljubljano in 
Reko. Ti dve mesti sta se, zara
di svoje geografske lege, znašli 
na poti enega glavnih kanalov 
preko katerega se Filipinci, Šri- 
lančani, Bangladešani, Paki
stanci, Turki ter drugi prevaža
jo na Zahod. Policiji so že zna
ne osnovne poti ter kanali, ki 
se iz omenjenih mest širijo do 
same jugoslovansko italijanske 
meje. Nesporno je tudi, da je 
to ilegalno početje pritegnilo 
številne Jugoslovane, ki z njim 
zaslužijo precejšnje vsote zele
nih bankovcev.

Kako ogromni zneski se vrti
jo v tem ilegalnem poslu, kaže 
tudi najnovejši primer organizi
ranega prevažanja skupine Si
tih oseb iz Šri Lanke. ki je bila 
te dni po naključju odkrita na 
Reki. Samo z njo so tihotapci 
zaslužili 60 tisoč ameriških do
larjev. Cena za vodenje ilegal
nega potnika po skrivnih kana
lih, ki jih vodiči najbolje pozna
jo, je med tisoč in dva tisoč 
dolarji. Ilegalni biznis opravlja
jo preko turističnih agencij, na 
primer v Šri Lanki ter na Filipi
nih, ki organizirajo turistične 
izlete v Medjugorje v Jugosla
vijo. Na ta način državljani

omenjenih držav prihajajo le
galno v Jugoslavijo z urejenimi 
potnimi dokumenti, tu pa jih 
pričakajo »pravi« ljudje. Jugo
slovani vpleteni v tihotapljenje 
»turistov« preko naše meje 
z Italijo. Kanali torej vodijo 
preko Dubrovnika ali Zagreba, 
kamor »turisti« priletijo z leta
lom. čez Reko in Ljubljano do 
jugoslovansko italijanske meje.

Vodiči so zadnji člen tihotap
ske verige na poti »turistov 
v boljše življenje«. Da bi lahko 
prišli na Zahod — kakor pripo
vedujejo — prodajajo tujci do
ma hiše in zemljo. Nekaj dru
žin zbere denar, da bi enega 
izmed njih poslali v »boljše živ
ljenje«. Ta naj bi na Zahodu 
zaslužil in nato vrnil vanj vlo
žen denar domačim. Na ta na
čin je omogočena pot nasled
njemu članu družine in tako 
naprej, dokler gre. Številni be
gunci, ki ne uspejo, plačajo 
svoj poskus bega z veliko večjo 
kaznijo kot njihovi vodiči. Or
ganizatorji bega namreč polni
jo žepe z dolarji, veliko begun
cev pa se nahaja v taboriščih za 
prebežnike, kjer ne oni ne nji
hove družine ne zmorejo zbrati 
denarja za vrnitev v domovino.

KOVINOTEHNA
SPOMLADI UREJUJEMO DOM, DVORIŠČA, VRTOVE, 
GREDICE...
ŽELJE, DOMISELNOST IN SPRETNOST SO V VAŠIH 
ROKAH - KOVINOTEHNA PA JE ZA VAS PRIPRAVILA

POPUST PRI NAKUPU Z GOTOVINO

LESNI PREMAZI, BARVE, LAKI IN KITI

V naslednji številki: kako 
vodiči od beguncev pobira
jo denar, doživetja in skriv
nosti Azijcev, ki bežijo pre
ko jugoslovansko-italijan- 
ske meje.

GARNITURE VRTNIH ORODIJ

Da pa žuljave ne bodo vaše nežne ročice, dobite pri 
nakupu še zastonj rokavice!

RAZLIČNI GRADBENI 
MATERIALI IN ROČNA 
ORODJA

MOŽNOST NAKUPA TUDI NA POTROŠNIŠKA 
POSOJILA IN SICER NA4 MESECE S 6% 
OBRESTMI ALI 6 MESECEV Z 10% OBRESTMI!

OB 20-LETNICI VELEBLAGOVNICE T

Jubilejno leto z bogatejšo izbiro
Trgovsko podjetje Teko se novemu času in kon
kurenci prilagaja z večjo izbiro domačih in dodat
nim uvozom tujih izdelkov. Prav med našim obi
skom so se v veleblagovnici T (v sestavi podjetja 
Teko) po telefonu dogovarjali za uvoz nove po
šiljke raznega blaga iz Italije. Seveda, upoštevati 
je treba stanje na meji. stavko italijanskih carini
kov, ki močno otežkoča pretok blaga. Zato datu
ma uvoza ni mogoče napovedati. Vendar...

»Vendar ne bo dolgo, ko bo nova pošiljka 
prispela,« pravi Alojz Foršlner. ko se skupaj 
z Milanom Zajcem, vodjem komerciale, pogovar
jamo o dosežkih in načrtih trgovskega podjetja 
Teko v Celju.

Z uvozom nekaterih izdelkov iz Italije, Avstri
je in Nemčije so v veleblagovnici T precej oboga
tili ponudbo blaga. Sočasno so v minulih mesecih 
povečali izbiro tudi z večjo selekcijo domačih 
dobaviteljev. Tako so z večjo popestritvijo po
nudbe trgovskega blaga in z upoštevanjem mode, 
želja, okusa in kupne moči uspeli mnogo bolje 
zadovoljiti kupce, hkrati pa utrditi tudi svoj fi
nančni položaj.

To je nedvomno najpomembnejša stvar, s kate
ro se brez kakšnega posebnega pompa predstav
ljajo ob dvajsetletnici svoje matične hiše - vele
blagovnice T, še vedno največje in najpomemb
nejše trgovske hiše na Celjskem. Kmalu po zgo- 
tovitvi so si jo hodili ogledovat od blizu in daleč, 
tudi iz tujine.

Prilagajati, modernizirati...
Veleblagovnica T ima v štirih etažah skupno 

2.800 kvadratnih metrov prodajnih površin. 
Zgradilo jo je trgovsko podjetje Tehnomercator, 
ki se je leta 1978 po »prijateljskem prepričeva
nju« politikov vključilo v močnejšo Kovinotehno. 
Ni torej čudno, da je »zakon« trajal le dve leti. 
Tako se je že leta 1980 iz Kovinotehne izločil 
znaten del Tehnomercatorja (brez trgovin s teh
ničnim blagom). Nastalo je podjetje Teko. Poleg 
veleblagovnice je dobila še nekaj drugih trgovin. 
Spet po volji politike so TEKO vključili v sozd 
Merx. Kot običajno so imele tako pogostne reor
ganizacije poleg slabih tudi dobre strani. No, zdaj 
ko sozd Merx v dosedanji obliki doživlja svoj

konec, bo tudi samostojno trgovsko podjetje Te
ko poslej samo soustanovitelj in član bodoče 
Merxova hranilnice in posojilnice, naslednice biv
še zelo koristne interne banke.

Prvih dvanajst let se v veleblagovnici T ni kaj 
dosti spremenilo. Leta 1983 pa so se že lotili 
precej obsežne prenove in notranje reorganizaci
je. Zdaj je na vrsti že druga notranja prenova. 
Pritličje in kletni del so že preuredili, prvo in 
drugo nadstropje pa še pride na vrsto.

Preureditve, modernizacije in prilagajanje po
trebam časa pomenijo tudi širjenje ali oženje 
posameznih oddelkov. Veleblagovnica T ima se
daj 14 oddelkov, razen tega tudi prostor za akcij
ske prodaje raznega blaga.

In kaj je mogoče kupiti v veleblagovnici T?
Vsega od »igle do lokomotive« sicer ne, vendar 

dovolj. Začnimo s prehrano in gospodinjskimi 
potrebščinami, nadaljujemo pa z drogerijo, elek- 
tro materialom, galanterijo, otroškimi potrebšči
nami. manufakturo, pleteninami, moško in pose
bej žensko konfekcijo, tukaj so tudi športne po
trebščine, obutev, perilo, steklo jn porcelan ter 
igrače.
" Poleg veleblagovnice ima podjetje Teko še se
dem trgovin, vse v središču Celja. To so Salon 
T na Trgu V. kongresa. Melodija in DOM v Can
karjevi ulici, NOVOST v Stanetovi in OBLAČI
LA v soseščini v Lilekovi ulici pa M Klub in YU 
butik na Tomšičevem trgu. Direktor Forštner 
trdi, da bodo tudi te prodajalne postopoma in po 
potrebi dodatno opremljali in modernizirali.

_' y ^

Da bi bilo kar najmanj stroškov, pri Teko 
okrog 60 odstotkov trgovskega blaga kupujejo 
neposredno pri proizvajalcih, deloma tudi pri 
zasebnikih, samo 40 odstotkov pa pri grosistih. 
Poleg občasnih akcijskih prodaj spodbujajo naku
pe tudi z ugodnimi kreditnimi pogoji. Posebej 
velja omeniti prilagajanje cen neposredno s proiz
vajalci. Po domače bi temu rekli skupno zniževa
nje cen glede na tržne razmere. Časi so pač taki.

Proslava jubileja bo jeseni
Veleblagovnico T v Gubčevi ulici v središču starega Celja so odprli 27. marca 1971. Jubilej pa 

bo kolektiv predvidoma proslavil v drugi polovici leta, najbrž jeseni, ko je za večja srečanja bolj 
primerno vreme.

Kot zanimivost lahko omenimo, da v veleblagovnici T tudi po dvajsetih letih poslovanja 
potrjujejo primernost izbrane lokacije. Starejši Celjani se najbrž še spominjajo, da so bila 
v Celju pred pričetkom gradnje te trgovske hiše mnenja o lokaciji deljena. Eni so se zavzemali 
za ohranitev že urejenega parkirišča avtomobilov, drugi pa menili, da je prostor sredi starega 
mestnega jedra preveč dragocen, primeren torej za poslovno dejavnost, nadomestno parkirišče 
za motorna vozila pa naj uredijo na robu mesta.

da tisti, ki se hitreje prilagajajo tržišču, tudi bolje 
shaja.

Konkurenca naj bo, vendar...
Trgovska dejavnost ima v Celju zelo močno 

konkurenco. Tukaj so še druge blagovne hiše. 
celo 35 industrijskih prodajaln in kopica novih 
zasebnih prodajalcev.

»Konkurenca naj kar bo, konkurenca nas ne 
moti, motijo pa nas razni ulični prodajalci, ki 
v trgovskem centru zunaj tržnice bodisi iz nekakš
nih zabojev ali kar avtomobilskih prtljažnikov 
prodajajo pretihotapljeno ali doma izdelano ne
obdavčeno blago. Kljub našim opozorilom še ni 
učinkovite intervencije pristojnih občinskih orga
nov,« je nejevoljno dejal Lojze Forštner.

Da ima prav, smo se prepričali sami tik pred 
našim pogovorom. V Lilekovi ulici, samo nekaj 
metrov od veleblagovnice T, smo namreč sami 
videli, kako možakar iz polnega avtomobilskega 
prtljažnika kar na ulici izroča neki ženski več 
tekstilnih izdelkov.
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Nasi lepi boksarji
Doktor Dušan Polimac in Bogoyogo Amadav, Miodrag Peruno- 
vič, Milorad Dukovič.

ODLIČNA PREDSTAVA BOKSARJEV

Gledalci so zatajili
Prva profesionalna boksar

ska revija v Sloveniji je v halo 
Golovec privabila nekaj manj 
kot 1.000 gledalcev. Za razliko 
od finačnega kraha (organiza
tor revije ESO commerce iz 
Celja je naredil vse, da bi revija 
uspela), so naši boksarji iztržili 
100% uspeh, amaterja; težkaši 
Darko Gajanič iz Celja in Miro 
Flajšman iz Ptuja - pa sta svoji 
srečanji končali neodločeno.

V uvodnih borbah pred na
stopom glavnih akterjev revije 
Miodraga Perunoviča in Ama- 
daua Bagoyogoa sta se spopri
jela Milorad Dukovič in Fran
coz Brillant Benoit. V drugi 
borbi med Draganom Konova- 
levim in Portugalcem Bernar
dinem De Oliviero smo videli 
boljši boks z veliko raznovrsni-

mi udarci. Zadnja uvodna 
borba med Zdravkom Kosti- 
čem in Francozom Remi Du- 
vergerom je samo potrdila na
povedi, da je Kostič najresnejši 
kandidat za naslov profesional
nega prvaka Evrope v srednji 
kategoriji. Glavna borba veče
ra med Miodragom Perunovi- 
čem, interkontinentalnim prva
kom, bivšim amaterskim prva
kom Evrope in vice šampi
onom sveta in afriškim prva
kom, Malijcem Amadauom Ba- 
goyogom je prinesla boks kot 
»plemenito veščino«. Naš bok
sar je na celjskem ringu prika
zal širok repertoar raznovrst
nih udarcev in eskivaž. Izkuše
nemu nasprotniku je sodnik 
v tretji rundi dvakrat štel do 
devet,' v četrti je zaradi nepra

vilnega udarca dobil javni opo
min, v peti rundi, po novem 
nock-downu pa je sodnik Dajič 
prekinil borbo. Ostaja sum, da 
je zaradi poškodbe Perunoviča 
(pesti obeh rok) sodnik za vsak 
slučaj prekinil borbo in na ta 
način »rešil« našega boksarja 
hujše poškodbe pred obrambo 
naslova interkontinalnega pr
vaka 17. maja v Baslu.

Čas bo pokazal, ali je mladi 
in talentirani 400 m oviraš, Mi
ro Kocuvan, šesti mladinec 
z lanskega svetovnega prven
stva v Plovdivu, naredil napa
ko, ko ni sprejel vabila enega 
od ameriških kolidžev za šola
nje in treniranje. Tudi zaslu
žek, če bi se Kocuvan odločil 
za pot v Ameriko, ne bi bil

Lastnik firme ESO commer
ce, Lojzi Kuijad,. organizator 
boksarskega spektakla, prvega 
v Celju in v Sloveniji, je naredil 
vse, da bi delček profesionalne 
boksarske atmosfere preselil 
v celjsko dvorano Golovec. 
V tem je uspel, na žalost pa 
pričakovanega odziva med gle
dalci ni bilo. Mogoče kdaj 
drugič!

slab. Letno bi dobival 25.000 
dolarjev, s tem da bi možnost 
zaslužka bila odvisna od dose
ženih rezultatov. Vse to je Ko
cuvan zavrnil, kljub temu da so 
oče in trener Miro Kocuvan ter 
vodilni ljudje Kladivarja dr. 
Rudi Čajevec in Roman Lešek 
bili za to, da Miro gre preko 
»velike luže«.

Kocuvan ostaja

SE JE UPANJE ZA SLOVENSKO SMUCARIJO

Smučine malega Davida
Najboljši športnik Šaleške doline, 14-letni David De Costa, se 

lahko pohvali z izrednimi letošnjimi uspehi v kategoriji starejših 
pionirjev. Na državnem prvenstvu na Kopah je mladi Velenjčan 
osvojil dve tituli državnega prvaka v veleslalomu in supervelesla
lomu, na mednarodnih tekmovanjih za pokal Loke je osvojil 
prva mesta v slalomu in veleslalomu, ter drugo mesto v slalomu 
in šesto v veleslalomu, ter drugo mesto v slalomu in šesto 
v veleslalomu na dirkah v ČSSR, neuradnem prvenstvu Evrope za 
starejše pionirje.

»Letošnja sezone je bila za 
Davida zelo uspešna. V parad
nih disciplinah Gorenjcev je pr
vič po dolgih letih na državnem 
prvenstvu zmagal »kontinenta- 
lec«, kar najbolje pove, o kakš
nem talentu je beseda. Tudi na 
mednarodnih tekmah, ki šteje
jo za evropski pionirski pokal, 
le bil zelo dober. A od večih 
tekmovanj mu je ostala samo 
dirka Pinocchio Topolino, ena 
iz serije tekmovanj za pionirski 
pokal Evrope. Po uspehih v le
tošnji sezoni SK ga bo Velenje 
poslalo na eno manj »pomemb
nih tekmovanj v Španijo, a za 
prvomajske praznike v Franci
jo,« je zadovoljen z uspehi svo
jega učenca trener Marko Lih- 
teneger.

—' Naslednje leto bo David 
tekmoval v mladinski konku
renci med takšnimi asi, kot je 
Mitja Kunc. Kaj pričakujete od 
prve sezone v mladinski kon
kurenci?

V prvi sezoni v mladinski 
konkurenci se bomo prilagaja
li, drugo sezono začeli bolj za
res. V štiriletnjem ciklusu se bo 
pokazal rezultat. David je po 
zadnjih testih in napredovanju 
na najboljši poti da pride v sam 
vrh, ne samo jugoslovanski, 
temveč svetovni. Za razliko od 
konkurence ima David v sebi 
še precej rezerve in ob pomoči 
vseh zainteresiranih faktorjev 
v Velenju, Športne zveze, SK 
Velenje in bodočih sponzorjev 
sem prepričan da bo David

v »belem cirkusu« zagotovo 
uspel. Do sedaj sta k Davido
vemu uspehu veliko pripomo
gla maser in psiholog Franc 
Vrečko in serviser Drago 
Tamše.«

Oče Tone De Costa, profe
sor športne vzgoje, bivši košar
kar in trener Šoštanja, sedaj 
veliki ljubitelj narave in tabor
ništva, je vesel predvsem 
uspešnega sodelovanja Davida 
in trenerja Marka Lihtene- 
gerja.

jtr

'Pinocdii? $u0li sel

»Vesel sem. da je sodelova
nje med Davidom in Markom 
na tako visoki ravni. Rezultati 
govore, da je David pod vod
stvom trenerja Lihtenegerja ze
lo napredoval in upam, da bo 
tako tudi naprej. Razen Marka 
moram pohvaliti tudi klub SK 
Velenje in vse te ljudi, ki s svo
jim ogromnim in požrtvoval
nim delom omogočajo vsem 
smučarjem maksimalne pogo
je. Omenil tudi bi Športno zve
zo Velenja in ŠRC Golte, ki 
nam po svojih zmožnostih gre
sta na roko.«

Predstavnik Športne zveze 
Velenja Vlado Vidmarje pose
bej vesel uspeha mladega Davi
da De Coste.

»Za takšne primere, kot je 
David je Športna zveza ustano
vila sklad za pospeševanje vr
hunskega športa, iz katerega

bodo sofinancirali vse velenj
ske talente. David je velik ta
lent in v prihodnosti od njega 
pričakujem vrhunske uspehe in 
dosežke.«

In na koncu smo vprašali 
Davida, kaj pričakuje v prihod
nosti od svoje smučarske ka
riere?

»Po dosedanjih rezultatih, so 
napovedi zelo obetavne. Od ci
cibanov pa vse do pionirjev 
sem vseskozi zmagoval na re
publiških in državnih prven
stvih. Tudi na mednarodnih 
tekmah sem se uveljavil. Zato 
upam. da bom tako uspešen 
tudi v mladinski konkurenci in 
pozneje v članski. Seveda pri 
tem pričakujem pomoč v prvi 
vrsti staršev, trenerja, kluba, 
šole, maserja, psihologa, zveze 
in sponzorjev,. ker brez takšne 
ekipe ne bi bilo uspeha.

Rokomet 
za Celje

ROKOMETNI KLUB CELJE
PIVOVARNA LAŠKO

JSAS-N-S-

Celjski rokometni drugoligaš Pivovarna Laško se vneto pri
pravlja na nadaljevanje pomladanske lige. Osnovni cilji roko
metnega kluba so v tem trenutku prvo mesto v drugi ligi, uspeh 
v kvalifikacijah za prvo ligo, želijo pa tudi uspešno delati z vsemi 
selekcijami.

Svoje ambicije pred tekmo bej pa so mirni po zmagi, ki so 
s Partizanom Bjelovar in kvali- jo dosegli v Slovenj Gradcu, 
fikacijami za prvo zvezno ligo Celjani trenutno vodijo s tremi 
so predstavili na tiskovni kon- točkami naskoka pred ekipo 
ferenci. Partizana in bi z zmago vrnili

upanje, da v naslednji sezoni 
V klubu je stanje pred derbi- slovenska ekipa ponovno zai- 

jem zelo optimistično, še pose- gra na ZVezni ravni. Poleg zma

ge v derbiju, ki bo v soboto 
v hali Golovec s Partizanom, si 
želijo tudi končnega uspeha in 
športno srečo v kvalifikacijah, 
najbolj pa težko pričakovano 
vrnitev v prvo zvezno ligo.
Da rokometna kakovost ne bi 
upadla, bodo nadaljevali 
uspešno delo z vsemi selekcija
mi.

Rokometni klub bodo zas
novali kot d. o. o., da bodo

lahko uspešneje poslovali.
Za sobotno tekmo pa uprava 

kluba pripravlja še posebno 
presenečenje. Športni program 
se bo pričel ob 16. uri s tekmo 
med RK Celje Pivovarna La
ško in Veliko Nedeljo, ob 17. 
uri se bodo za točke pomerile 
2. ekipi Celja in Velenja, ob 
19. uri pa bo veliki derbi, ki bo 
med odmorom popestren 
s show programom akrobatske
ga kluba Mont Kozje.
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KULTURA POSLOVNEGA KOMUNICIRANJA

SMO VODILNO GRAFIČNO PODJETJE
Tradicija, kvaliteta, inovativnost so vodilo našega dela in razvoja.

SMO DRUGAČNI
Ponujamo Vam tisk, design, inženiring, svetujemo in izobražujemo. Uvajamo novosti v sistem poslovnega

komuniciranja in rešujemo probleme.
Med prvimi smo proizvedli samolepilne nalepke, zebra papir, računalniške obrazce in vrednostne tiskovine.

Naši proizvodi so kreativni, originalni, barviti, prijazni in osebni.
Ponosni smo, da Vam lahko ponudimo tako širok proizvodni program: 

tabelirni papir in vse vrste tiskanih računalniških obrazcev, 
data mailer, kuverte, vrečke, obrazce za optično čitanje; 

vrednostne tiskovine: čeke, obveznice, delnice; 
tabelirne, cenovne, industrijske etikete; 

koledarje, prospekte, papirno galanterijo.

ŽELIMO OBLIKOVATI KULTURO POSLOVNEGA KOMUNICIRANJA
Naš prispevek so kreativni tiskani proizvodi in poenostavljene rešitve zapletenih postopkov.

Ml SMO VAŠ PARTNER PRI KREATIVNIH POSLOVNIH KOMUNIKACIJAH

ČŽTI5 Grafično podjetje, p. o.
63000 Celje, Čopovo 24 
Telefon: 063/31-312, 34-888 
Telefax: 063/37-610

CETIS JE NOVO IME ZA AERO GRAFIKO
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KAKO DEKLETA PRIDEJO NA ZELENO VEJO

Hrepeneče pleh punce
Pojavljajo se na vidnih mestih, navadno pred šolo, ali v lokalih 

kjer ponosno razkazujejo svoje jekleno bogastvo na kolesih. 
Vsem dajejo vedeti, da niso kar tako, da imajo več kot drugi. Ne
katera dekleta jih skrivaj ogledujejo, druga se ne zmenijo zanje, 
a kar preveč je tistih, ki komaj čakajo na namig, da se lahko tem 
jeklenim konjičkom približajo.

In tako se navadno začenja 
tisto, čemur učeno pravimo 
mladinska promiskuiteta. Mo
ški s svojim simbolom boga
stva, avtoriteto in napuhom ter 
z obilo predrznosti zlahka naj
dejo svoj plen med šolajočimi 
dekleti. Sprva kot zreli in izku
šeni partnerji skušajo dekleta 
prepričati, da gre za globoka 
ljubezenska čustva do njih.
V kolikor niso »vezani« moški, 
se z njimi dogovarjajo za zme
nek pred šolo - da zadovoljijo 
statusnemu simbolu, ali pa 
v lokalih, gostinskih ipd. De
kleta peljejo na večerje, ali

v boljšem primeru na ples, nato 
pa se intimen dan najpogosteje 
konča v avtu ali v njegovem 
stanovanju.

Sčasoma postanejo te oblike 
druženja pogostejše. Takšni 
pari v kolikor sploh iščejo druž
bo, se družijo največ s sebi ena
kimi ali pa s prijatelji partnerja.

Zadovoljevanje želja
V ničkolikih televizijskih spotih vidimo mlada dekleta in 

fante, ki se vozijo s sanjskimi avtomobili, pijejo »osvežu
jočo »pijačo, razkazujejo svojo garderobo ter mamljivo 
uporabljajo intimno kozmetiko.

V Svet sanj in blagostanja poželjivo zre mnogo mladih 
obrazov z druge strani ekrana. Pred njimi se odpira nedo
segljivi svet zunanjega blišča.

Pot do pridobitve skomercializiranih vrednot in s tem do 
uresničitve lastnih sanj je veliko.

Ob takšnih namenih in željah je mati narava poskrbela, 
da si dekleta »lažje« kot fantje poiščejo poti do zadovo
ljitve.

Kot »beli princi na konju« se tukaj pojavijo dobro situ
irani moški, navadno starejši od deklet, s precej denarja 
pod palcem. Ti znajo v svoje zadovoljstvo s pridom izkoriš
čati tihe želje deklet.

r
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ZDRAVILIŠČE
ATOMSKE TOPLICE

63254 PODČETRTEK 
TEL:063/828 000 

TELEX: 33819 TKI AT YU 
TELEFAX:063828 024 1MI

Bazenski kompleks »Terme«
Za našo deželo doslej edinstven bazenski kompleks velikosti 2800 m2, od tega 

900 m2 vodnih površin, nudi vsem ljubiteljem vodnih užitkov zares veliko 
izbiro. Podvodne, rimske kopeli, vroče vrelce, slap, bazen, namenjen otrokom, 

vodni prehod, ki omogoča plavanje iz notranjega dela kopališča v zunanji, 
prostor za počitek, del namenjen nudistom, solarij, finsko in turško savno ter 

prikupen »Bikini bar«, kjer se obiskovalci lahko odžejajo.
Temperatura vode se giblje med 30 in 36° C.

TERME SO ODPRTE VDAK DAN 
od 9. do 20. ure

Kaj pravijo šolarke
Pogostnost in intenziteta pojava nas je vzpodbudila, da 

smo o tem vprašali šolajoča dekleta iz različnih celjskih šol. 
Usklajenost in prizadetost vprašanih sta potrdili naša pred
videvanja. Kar tri četrtine deklet je pritrdilno odgovorilo 
na Vprašanje, če obstojajo ljubezenska razmerja med učen
kami in premožnejšimi moškimi. Več kot polovica teh 
deklet pozna ljubezenska razmerja sošolk, ki od dobro 
situiranih partnerjev dobivajo v dar razne materialne stvari. 
Nekako po priljubljenosti daril so na prvo mesto postavile 
nakit, nato pa obleke, kozmetiko, povabila na večerje in 
podobno. Dokaj edina so si tudi v mnenju, da so najpogo
steje dogovorjeni zmenki v avtu moškega, sledijo pa jim 
srečanja v njegovem stanovanju. Kar tretjina deklet meni, 
da je to pogost pojav. Vendar je na srečo dokaj zdravega 
razuma med vprašanimi. Večina teh deklet sicer ne obsoja, 
toda usmiljenja so deležne.

Jasno, najtežje pri vsej tej stvari pa je potegniti mejo in 
določiti kdaj gre za promiskuiteto, kdaj za ljubezenska 
čustva. Mogoče bi dobili odgovor na to vprašanje, če bi 
vprašali moške???

bi ji v pouličnem jeziku rekli, 
prostitucija. Veliko bolj smo 
tolerantni do nje kot do narko
manije. Javnost, šole, družina 
si pred tem preveč zatiskajo oči 
ali pa pojava sploh ne opazijo. 
Organi javnega pregona imajo 
pri tej obliki razprodaje še 
manj moči kot pri znani najsta
rejši obrti.

Moških, ki znajo s pridom 
izkoriščati željo deklet po zu
nanjih efektih ali njihovo slabo 
ekonomsko situacijo, je dovolj. 
Pojavljajo se in osvajajo brez 
bojazni, saj javnost njihova po
četja ne opazi, noče opaziti in 
jih ne obsoja. Okolica obsoja le 
dekleta, »trojanskega konja« 
pa ne opazi in ga ne preganja.

Dekletom v znak hvaležnosti 
oz. »ljubezni« kupujejo nakit, 
obleke, kozmetiko, cvetje ali 
celo hrano. Dekle se navadno 
niti ne zaveda svoje poniževal
ne vloge, saj je prepričana, da 
gre za izraz ljubezni.

Vendar pa ni malo deklet, ki 
se prav dobro zavedajo svoje 
vloge in se ponašajo s svojimi 
dejanji pred sošolkami. Hvalijo 
se, da živijo kot »kraljice« in 
jedo v najboljših restavracijah.

Sošolkam, ki opazujejo do
gajanja in imajo več trezne pre
soje o takšni simbiozi, se zma
nipulirana dekleta nemalokrat 
smilijo ali pa se norčujejo iz 
njih. Nadele so jim vzdevek 
»PLEH PUNCE«, zaradi za
svojenosti z avti. Marsikatere 
točno vedo, da v teh odnosih 
moški zlorabljajo dekleta in jih 
zadovoljujejo z materialnimi 
drobtinicami.

Druge sošolke pa zavidajo 
tem »pleh puncam«. Najbolj 
zaskrbljujoči so vzroki, zakaj 
jim zavidajo. Kot same pravijo 
zato, »ker imajo vsega v izobi
lju, ker ne vedo kaj je pomanj
kanje, ker jim »dragi« kupuje 
lepe stvari, ker je to SUPER, 
ker se imajo včasih kar dobro.«

Katera dekleta največkrat iš
čejo stike za koristoljubno 
medspolno druženje. Težko bi 
jih kar tako okarakterizirali. 
Najdemo jih v skoraj vseh slo
jih šolajoče mladine. Nekako 
največ pa jih je med šolarkami 
»vozačicami«, ki vsak dan po
tujejo v šolo (ne glede na dolži
no poti). Situiranost družine, iz 
katere izhajajo, ne igra po
membnejše vloge. Premožnej
še iščejo takšne stike iz zabave 
ali postavljanja pred sošollka- 
mi, revnejše pa si želijo s tem 
izboljšati svoj materialni status.

Žal na koncu klasificiranja 
po vzrokih, namenih in osveš
čenosti, v ljubezni darežljivih 
šolark, najdemo tudi takšne, ki 
se prav dobro zavedajo svojega 
početja. In ravno tukaj najde
mo bistvo problema.

Mogoče enako grozeče kot 
narkomanija, ali pa vsaj z roko 
v roki z njo, se širi med mladi
no tudi promiskuiteta ali, kot

Zakoni
V 104, členu 11. poglavja Kazenskega zakona Republike 

Slovenije se omenja kršitev spolne nedotakljivosti z zlorabo 
položaja; citirano: 1. Kdor zlorabi svoj položaj in tako 
pripravi osebo drugega ali istega spola, ki mu je podrejena 
ali od njega odvisna, k spolnemu občevanju, ali da izvrši 
oziroma trpi kakšno drugo spolno dejanje, se kaznuje 
z zaporom od treh mesecev do treh let.

V nadaljnjem tekstu je mogoče razbrati, da je to medse
bojno razmerje dejansko vprašljivo, tako, da je storilčevo 
zlorabo treba ugotavljati v vsakem posameznem primeru. 
Zakon je rigoroznejši, kadar gre za mladino med 14. in 16. 
letom.
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IZ SRI C IRKE MUZIKA JE
BORI ZUPANČIČ

■ r~w Tt 0Zakaj ne 
hodim več 
v gledališče

pet let ne zahajam več vanj. Seveda; z nekaterimi naključ-

prZiioemam' k' Pi> Sam° 1X},nujej° t0 m°je nePJSiwo
PrNazadnje sem bil v gledališču na povabilo g!§1 I štefa.

■zpsxxgir.,,.—...

:sssss=;.i

Jetim zanosom vztrajati v njihovem poslanstvu. Našemu 
mestu dajejo pečat nekakšne svetovij a nskosti. k, lahko 
postane prav vznemirljivo privlačna, če se preplete z običaj-

& RSZZ %%%£££
čaka na avtobusni postaji. Pa Mira, ki po Ljubljanski 
biciklja m vaje. Da ne omenjam Brunovih znamenitih 
natančno odmerjenih postopanj po mestu. In Še bi lahko 
našteval.

Vse to so gotovo razlogi, da šo sc gledališki igralci 
prirasli k mojemu srcu. A zakaj potemtakem, da ne zaha
jam več v gledališče?

Tukaj je veijetno nekaj narobe z mojo podzavestjo.

^^^SgZr*!£SSi&
gledati te gledališke ljudi, ki jih poznam in imam rad. kako 
se razdajajo nekim drugim ljudem, ki jih tudi dobro poz
nam, a jih imam neprimerno manj rad kot igralce.

Naj bom direkten. Nerazumljiv bes me zgrabi, ko moram 
gledan kako večna naših igralcev v materialnem pogledu 
pravzaprav životari. Ne vem in niti ne zanima me po 
kakšnih merilih so nagrajeni za svoje vloge, a prepričan 
sem. da so v tem pogledu neštetokrat prepehar/eni

po končanih predstavah odhajajo domov enako apatični do 
duhovnih dobrin kot preit njihoumi začetki.

V hitrih avtomobilih brzdo mimo igralcev. Še pogledati 
jih ne utegnejo. Tiste, katerim so. ko je padla zavesa, tako 
navdušeno ploskal

V tem je gotovo nekaj zelo narobe. Če ne drugje, potem 
gotovo z menoi.

In zato že kakšnih pet let ne hodim več v gledališče

BIZNIS

Zunanja trgovina p. o.
Celje, Mariborska 7

Poslovni predmet našega podjetja obsega:
- izvoz in uvoz črne in barvne metalurgije, 
kovinsko finalnih proizvodov
- uvoz in izvoz bele tehnike in široke 
potrošnje
- specializiran uvoz investicijske opreme 
vseh vrst
- izvajanje investicijskih del v tujini
- poslovanje v maloobmejnem prometu

zastopanje tujih firm:
- NEMČIJA: GMN, INTENSIV FILTER, ABIG- 
WERKE, BMC, BUDERUS
- AVSTRIJA: PESTO, SCHINZEL,
ARTWEGER, LANDIS & GYR, KLUDI
- ITALIJA: OME.CEMB
- BELGIJA: SINKS

Poslujemo preko podjetij v tujini z udeležbo 
našega kapitala:

CARMETAL, Avstrija, UNIMERCAT, Nemčija,
RESCO, Italija, APRIMEX, Kenija in EURO PACIFIC,
Hong Kong o
in predstavništev s sedežem v Moskvi in Minsku, X
v Pragi in Bratislavi, Bukarešti, Berlinu, Pekingu in o
Varšavi. ^
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Nič ni bolj donosnega kot 
ponovne izdaje starih uspešnic. 
Poglejte: nekdo se domisli, da 
bi ponovno izdal neko pesem, 
ki je pred leti kraljevala (ni naj
bolj nujno) na lestvicah popu
larnosti. Ko se avtorske agenci
je, založniki in nosilci avtorskih 
in izvajalskih pravic pogodijo 
okrog procentov, najame izda
jatelj kakšnega uspešnega pro
ducenta, ki naredi remiks in 
hopla - denarci začno priteka
ti. Seveda je remiks mogoče 
narediti le, če obstaja original
ni studijski trak. Sicer pa re- 
miksov ni potrebno delati rav
no pri vsaki ponovni izdaji. Po
polnoma namreč zadostuje ori
ginalni master trak. Poglejte, 
naprimer, kompilacije raznih 
hitov. Najdete jih pod naslovi 
kot: »Zlata šestdeseta« ali pa 
»Najlepše ljubezenske pesmi 
vseh časov« ali morda »The 
best of Rock’n’Roll«. In te 
kompilacije se prodajajo v mi- 
Ijonskih nakladah.

Poglavje zase so razni »Tri
bute to:« založniški podvigi. 
Tudi tu gre za kompilacije, le 
da posnetki niso originalni, 
temveč kopije, ki so bile posne
te z imitatorskimi glasbeniki. 
Založniki se na ta način odkri- 
žajo plačevanja izvajalskih pra
vic (avtorske seveda ostanejo), 
pa še lažje pridejo h koritu. Na 
zgoraj opisan način posneto 
npr. »Hey Jude« lahko namreč 
izda vsakdo, ki bo najel glasbe
nike, ki mu jo bodo poskušali 
čim bolj verno odigrati in zape
ti, medtem ko se za original 
lahko mirno obriše pod nosom.

S pojavo digitalne tehnologi
je in kompaktnih diskov (CD) 
se je v glasbeni industriji (od
delek za ponatise) odprla po
polnoma nova poslovna prilož
nost, Gre za digitalne re-izda- 
je. Na ta način so s populariza
cijo CD standarda ponovno iz
dali kompletno diskografijo, 
od klasične in resne glasbe, 
preko Jazz-a, do rocka. Varira- 
nja v kvaliteti so tudi tu odvis
na od denarja, ki je bil vložen 
v projekte na začetku. O klasi
ki in Jazz-u ni treba govoriti 
preveč (kot poizkusne serije so 
izdali prav plošče teh zvrsti), 
pri rocku pa je razlika v kvali
teti več kot očitna.

Prav gotovo ste že slišali za 
razvpiti digitalni remiks največ
jih uspehov in nekaterih še ne
izdanih posnetkov skupine Led 
Zeppelin. Ta High-Tech pro
jekt, ki je prav gotovo zahteval 
ogromna finančna vlaganja, je 
iz ene glavnih referenc v rocku 
naredil živeče bogove. Danes 
Les Zeppelin poslušajo najstni
ki, ki se takrat še rodili niso. 
Ne trdim, da je to povzročil 
prav ta digitalni mumbo-jum- 
bo, je pa v veliki meri pospešil 
cel proces. Z Elvisom ni čisto 
nič drugače. Njegove original
ne master trakove so lepo digi
talno prečistili in King je spet 
na novo zapakiran in varno 
shranjen v sicer nekaj manjši, 
a še vedno, plastiki. Tudi Jimi 
Hendrix-a lahko najdemo na 
vseh mogočih in nemogočih re- 
izdajah, ki gredo kot vroče 
žemlje. Najbolj hecna situacija 
pa je s Stooges, ki so v svojem 
času bili vse kaj drugega kot 
mega zvezde. Eden izmed nji
hovih ponovno izdanih posnet
kov je na CD presnet kar 
5 plošče, tako da se na njem 
sliši celo tisto značilno in avdi- 
ofilom tako nostalgično poka
nje. Pa nikar ne mislite, da se 
tak CD ne bo dobro prodajal. 
The Stoogies so bili daleč od 
kakšnega High-Tech benda in 
tisti, ki jih radi poslušajo, to 
dobro vedo. Da ne davim več 
z naštevanjem, ponatisnili so 
vse- kar se je sploh dalo pona
tisniti, nekaj na megalomanski 
ravni, nekaj kar tako, pa tudi 
dosti šlamparije je zraven. De
narci pa cingljajo.

Velik biznis so naredili tudi 
The Clash, z reklamo za Levi’s 
jeans. Njihov singl »Should 
I Stay Or Should I Go« je nji
hov prvi in edini, ki je dosegel 
vrh angleške lestvice najbolje 
prodajanih singlov. Lahko si 
mislite, kako je zrasla prodaja 
njihovih plošč. Pa že lep čas je 
minil, odkar so razpadli. Melo
dy Maker pa je že objavil raco, 
da bo v naslednji reklami za 
Levi’s glasbena podloga pesem 
»Anarchy In The U. K.« benda 
Sex Pistols. Pristavili so še, da 
je firma Levi’s že dobila pro
testna pisma zgroženih punker- 
jev, ki se, ogorčeni, sprašujejo: 
»Did Sid die for this?«

Šalo na stran, kakorkoli že 
gledamo na vedno nove domi
slice glasbenih poslovnežev, 
zmeraj drži kot pribito, da je ni 
pesmi, izvajalca (uspešnega se
veda), ki se ga (je) ne bi dalo 
vnovčiti še na kakšen nov na
čin. V poslovnem svetu, ki ima 
opraviti z glasbo, namreč vla
dajo isti zakoni kot povsod dru
god. In glasba je pač roba kot 
vsaka druga.

LESTVE

The Clash v reklami za Levi’s: 
»Should we buy it or should we 
not?«

Velika Britanija (NME)-singli
1. THE CLASH - Should 

I Stay Or should 1 Go
2. THE SIMPSONS - Do 

The Bartman
3. MADONNA - Crazy For 

You
4. SOURCE ft. CANDi STA

TON - You Got The Love
5. XPANSIONS-Move Your 

Body (Elevation)

Chris Rea: ata so še kar pri 
močeh.

Velika Britanija (NME)-al- 
bumi

1. CHRIS REA - Auberge
2. OLETA ADAMS - Circle 

Of One
3. QUEEN — Innuendo
4. CHRIS ISAAK - Wicked 

Game
5. FREE-The Best Of Free- 

Ali Right Now

VIDENO
JANE’S ADDICTION, 26 

3., »SLOVAN« Kodeljevo
»We came here to show you 

what is America! Many Ameri
cans belives in peace and de
mocracy! And we are four of 
them!«

Kaj porečete, če vam prise- 
žem, Ja sem zgoraj napisane 
stavke prav zares slišal na tor
kovem koncertu Jane's Addic
tion? In da jih je izrekel Baud- 
leaire ameriškega rocka, Perry 
Farell?

Še eno vprašanje: kako hi se 
počutili, če bi bili organizator 
koncerta in bi bend izrazil že
ljo, da bi namesto predskupine 
nastopili žonglerji, požiralci

plamena, ipd., in bi vi dobili 
najboljšo skupino za tovrstne 
predstave v državi, nakar bi 
bend prepovedal nastop sled
njih z obrazložitvijo: strah pred 
požarom? In kako bi se šele 
počutili, če bi bili eden izmed 
članov te skupine in bi šele uro 
ali dve pred nastopom izvedeli, 
da iz vsega skupaj ne bo nič, 
ker so se tipi iz benda pokakali, 
ko so videli nekaj pirotehničnih 
točk.

Janes.s Addiction so MTV 
bend in prosim vas: ne morali
zirajte in ne jemljite kratice 
MTV' kot psovko, saj je dobrih 
MTV bendov bore malo, J’s A. 
pa so gotovo eden izmed njih. 
Govorim o bendih, ki jih vrtijo 
vsak dan (pozabite na »120 mi
nut«), a R’n’R-a ne uporablja
jo le kot izrazno obliko, govo
rim o bendih, ki so (ali pa naj 
bi bili) Rock’n’Roll!

Zato je stiskaštvo J’s A. 
okrog ozvočenja toliko bolj ne
dopustno. Bend, o katerem be
remo čudovite stvari, bend, ki 
dela dobro glasbo in ima na 
tone deklariranih pristašev, si 
ne bi smei privoščiti tako bed
nega ozvočenja!!! Ves denar, 
ki so ga morebiti prihranili z iz
posojo nekakšnih turbo tranzi- 
storčkov, ne more odtehtati 
razvpitega slabega občutka na 
odru in v dvorani, ko izvajalec 
lahko »seže« kakšnih deset me
trov od odra, od tam naprej pa 
kraljuje kakofonija. Tisto, kar 
morda pristaja Ramonesom, 
ne pristaja J’s A. In obratno.

Seveda pa majhno ozvočenje 
ne pristaja nobenemu večjemu 
placu. Prav zato močno dvo
mim, da J’s A. niso pričakova
li, da bodo igrali tudi v večjih 
dvoranah. V Ameriki imajo po 
20000 duš na koncertih. In 
Amerika je že nekaj let »defini
tivno IN«.

Hvalabogu, vsaj tani so se 
zabavali. No, in težko priklica
ni in pritopotani bis je bil odli
čen. Toda kaj drugega reči 
o koncertu, na katerem te zara
di slabega ozvočenja (in morda 
še česa drugega) pribije le en 
komad?
Miles Davis, Cankarjev dom 
Ljubljana, 30. 3. 1991:

Govoril nič, povedal veliko, 
bi lahko rekli za koncert moj
stra Milesa, za petičneže. Če je 
kdo mislil, da je pravo presene
čenje večera vstopnina (900 
din), je bil verjetno prav prese
nečen ob pogledu na polno 
dvorano in resnično presene
čen šele ob koncu koncerta, ko 
je moral priznati, da Milesove

virtuozne interpretacije odteh
tajo tudi ta, za marsikoga ogro
men denar.

TV
»IN«

- SKATE TV v Studiu 
Ljubljana
»OUT«

— zgornjepopoldanske pre
kinitve sporeda na TVS 1 (lah
ko bi vključili kakšen satelit)

REKLI SO

Lemmy iz Motorhead: »Rad 
imam ženske. Pravzaprav sem 
v glasbenem biznisu zaradi 
njih. Odkril sem, da lahko do
biš žensko, jo slečeš in te stva
ri, če le imaš kitaro.«

NOVICE
Sonic Youth bodo izdali EP 

s petimi »živimi« posnetki, ki 
so bili posneti lani nekje v Kali
forniji in posebnim miksom pe
smi »Dirty Boots« z njihovega 
zadnjega albuma »Goo«.

KONCERTI
V petek, 5. 4. 1991 bo 

v Kljub-u v Celju t. i. »JAZZ 
KLUB«. Gostoval bo trio 
NEW ETNO CONNECTION 
iz Zagreba, ki s svojim LP pr
vencem »Wonderland« že do
življa uspehe na evropski jazz 
sceni.

V torek, 2. aprila bodo 
v KUD France Prešeren nasto
pili že v prejšnji številki napo
vedani URGE OVERKILL iz
Chicaga.

Če se boste mudili v Zagrebu 
si lahko 4. aprila v dvorani 
SKUC PAUK ogledate kon
cert skupine NEW MODEL 
ARMY.

V isti dvorani pa si boste lah
ko 16. aprila ogledali koncert 
skupine NOVA MOB iz ZDA, 
ki ga bomo še posebej napove
dali v prihodnji številki.

TREND
Izogibati se gostilniških de

bat o politiki.

TOP 10 DISCO CIBBY

1. BELINDA CARLISLE - The same Thing
2. ROXETTE - Joyride
3. MILLI VANILLI - Keep on Running
4. 2U - Take my Breath Away
5. FLOOR - Unchained Melody
6. ROBERT PALMER & UB 40 - I’ll be Your Baby 

Tonight
7. SECCHI - Keep on Jammin’
8. LONDON BEAT - I’ve been Thinking About You
9. GRAF HADIK - Zorba’s Dance (Tequila Bumm) 

10. DR. ALBAM - Hello Africa

DISCOTEKA CIBBY JE ODPRTA VSAK PETEK IN 
SOBOTO, GOST VEČERA »DANIEL«
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ŠALEŠKA DOLINA

Zaplenjena 
posest______
ŠMARTNO OB PAKI

ŠT. ANDRAŽ — kmetija - lastnika Jože in Marija Tanjšek
- vrednost (stanovanjska hiša in gospodarsko poslopje, 23 ha 
zemlje) 160.000 din;

ŠT. ANDRAŽ — zemljišče - lastnik Franc Maurer — vred
nost 18.500 din;

ŠT. ANDRAŽ - zemljišče z inventarjem - lastnika Ana in 
Ferdo Vasi - vrednost 15.000 din;

DOBRIČ — zemljišča - lastnik Ferdo Kasesnik — vrednost 
10.200 din;

DOBRIČ 42 — zemljišče - lastnik Franc Zabukovnik - vred
nost (zaplenjena polovica) 115.000 din;

ŠT.ILJ

ŠT. ILJ PRI VELENJU - kmetija - veleposestvo Gradič 
- lastnica Eleonora Goričar — vrednost (79 ha zemlje, grad 
z gospodarskim poslopjem, gospodarsko orodje, živina) 606.000 
din;

LAZE 6 - zemljišče - lastnik Jakob Jelen - vrednost 
(zaplemba do polovice) 62.500 din;

ŠT. JANŽ PRI VELENJU
ŠT. JANŽ pri Velenju - stanovanjska hiša z gospodarskim 

poslopjem in trgovski lokal v Velenju— lastnika Alojz in Ama
lija Podpečan - vrednost 230.000 din;

TOPOLŠICA
TOPOLŠČICA - stanovanjska hiša z vrtom - lastnik Jože 

Polanc - vrednost (zaplenjena do polovice) 11.400 din;

TOPOLŠICA 99 - kmetija, obrtna hiša z gospodarskim 
poslopjem - lastnik Ivan Skaza - vrednost 287.000 din;

TOPOLŠICA — kmetija — lastnica Eleonora Goričar — vred
nost (7 ha njiv, 10 ha travnikov, 52 ha gozda, hiša z gospodarskim 
poslopjem) 350.000 din;

ZAVODNJE
v ST. VID NAD ZAVODNJAMI - kmetija - lastnik Franc 
Žlebnik - vrednost (20 ha njiv, 15 ha travnikov, gozd, pašniki, 
sadje, živina) 512.000 din;

SV. VID - kmetija - lastnik Viljem Kosi - vrednost 185.000 
din;

ZAVODNJE 39 - kmetija z gospodarskim poslopjem - last
nik Matija Roglšek - vrednost (zaplenjena četrtina - zgradbe, 
orodje, živina) 36.000 din;

TRGOVINA IN ELEKTRO SERVIS 
TURNŠEK V MIKLOŠIČEVI ulici (v 
centru v Celju (v centru mesta), 
v dobro založeni trgovini ponujamo: 
elektromaterial, akustiko, belo 
tehniko, svetlobno opremo, drobne 
gospodinjske aparate in kombinirani 
plinski bojlerji SAVIO.
Vse informacije na telefon (063) 29-345 
ali 38-744

TRENUTNO NAJCENEJE V CELJU!

ŽELEZARNA ŠTORE: KO DRŽAVA 
VZAME PODJETJE

Goli in bosi
Sredi marca je štorska železarna podpisala pogodbo o prenosu 

družbenega kapitala na Republiko Slovenijo. To naj bi bil korak 
v prestrukturiranje slovenskega železarstva, v katerem naj bi 
opredelili dva proizvodna programa, pločevino in proTdni pro
gram, radikalno, na 500.000 ton surovega jekla, znižali sloven
ske količine in se v vseh treh železarnah domenili o delitvi dela.

Čas dela zlasti proti štorski 
železarni (nesreče in izpadi 
v preteklih letih), ki je ta čas 
kljub pogodbi in podržavljanja 
v domala brezupnem položaju. 
Iz republike, razen obljub, ni 
prišlo ničesar, delavci so se 
znašli v skrajnem uboštvu.

Bančniki so jim dokončno 
zaprli pipo. železarji jim dolgu
jejo 15 milijonov dinarjev, ob- 
Ijubljanih republiških akcept
nih nalogov do danes niso do
bili, občinski vladi, občinskem 
proračunu doslej tudi dolgujejo 
15 milijonov din, sami ne upajo 
več prevzeti odgovornosti za 
kreditiranje. Z usodo železarne 
so se zatorej morali minuli pe
tek spoprijeti sami poslanci ob
činskega parlamenta.

Odobrili so sicer kratkoročni 
premostitveni kredit v višini 
treh milijonov dinarjev, jam
stvo je pol milijona DEM de
viznega priliva železarninega 
nemškega partnerja Kruppa, 
s pomočjo katerega so s skoraj 
dvotedensko zamudo štorski 
železarji le dobili plače, vendar

so ostro napadli obnašanje re
publiških resorjev in republiške 
vlade, ki je nase navezala vse 
finančne vire, od občin pa terja 
reševanje nastalih problemov 
v njihovih okoljih. Še mnogo 
bolj kot v gospodarstvu se to 
odraža v družbenih dejavno
stih, na primer v zdravstvu in 
v šolstvu.

Republiški mlini meljejo ne
razumno počasi, z odločitvami 
odlagajo, o različnih inačicah 
razpravljajo dolge mesece in jih 
v udobnih foteljih malodane ne 
zanima, koga vse v njihovi dr
žavi jemlje vrag. Kako nepo
membno je za gospode v Ljub
ljani, če imajo podržavljeni de
lavci malico, če so zavarovani 
in se lahko pripeljajo na delo, 
če se morajo zaradi pomanjka
nja denarja odpovedati štorski 
celodnevni osnovni šoli, če ne 
morejo plačevati stanovanja in 
ogrevanja, če imajo v loncu le 
zelje in vodo. Počakajte, poča
kajte, gre le za prehodno ob
dobje, pravijo, jutri, ko se bo
mo dogovorili, bo vse drugače.

MLEKO

Bližnjica do 
grof) a

Celjani in okoličani se bodo poslej morali odpovedati še eni 
dobrini — nakupu mleka pri najbližjem kmetu. V mlekarni v Arji 
vasi namreč menijo, da je v mleku v okolici Celja veliko težkih 
kovin, ki so zdravju škodljive, zato priporočajo, da mleko kupu
jete v trgovinah, ki je gotovo boljše kakovosti.

V dobro svojemu zdravju bi stara navada kmetov, da mleko 
Celjani še najpametneje ravna- »krstijo« z malo vode in ne pa- 
li, če bi se odpovedali zelenjavi zijo dovolj na higieno, je bilo 
s svojih vrtov, mleku od naj- začasno zaprtih že nekaj zbiral- 
bližjih kmetov, vodi iz vodovo- nic. Zaradi higienske oporeč- 
da, to pa je ugotovila tudi ob- nosti bodo v tem mesecu tudi 
sežna raziskovalna naloga poostrili higienske norme in 
o vplivu onesnaženih celjskih pričakujejo, da se bo higiena 
tal na nekatere rastline. Naj- pri molži in transportu do zbi- 
bolj so nevarne koncentracije ralnic le dvignila.
kadmija, ki je zdravju tudi naj- »Samo izvajati bomo začeli 
bolj škodljiv. zakon iz 1983. leta, saj če bi se

V mlekarni v Arji vasi do tega držali že prej, bi morali 
sedaj raziskav na težke kovine zavrniti več kot polovica mle- 
še niso delali, ker pa Zeleni ka,« je dejal Alojz Kampuš, 
pritiskajo, bodo takšne raziska- Mlekarji bodo seveda nezado- 
ve gotovo potrebne, meni voljni, porabniki pa si bodo ne- 
Alojz Kampuš, član predsed- koliko oddahnili ob kvalitet- 
stva mlekarne. Sedaj analizira- nejši hrani. Celjanom pa nasvet 
jo mleko glede na vodo in mi- — kupujte rajši alpsko mleko in 
krobiološko sestavo, ker pa je poskrbite za zdravje.

žiiiSiise
nega mnenja

štipendiranje pomeni zaposlovanje, zaposlovanje 

Ja lahke nekateri ostanejo brez njih. Znane so ideje kot:

13% Posek! \ Jlmsopžj^ki ž

,Tf**•» ‘w»>- P®*'a*

S 2 T&Stl&Č
H*«>1 'n°r- k; Po /af Popolni abstinenci raz,muje kar V 
stipend,,. Kako se glede tega razumeta direktorska dmasta.

število Štipendistov m letno razpisanih štipendij je bilo

Tbrezi ahi^rmoZi!^ ntšeZ

zzmjzzms
Okupacija zavodov za zaposlovanje muh izuatv.o sonnana-
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VSE, KAR STE ŽELE!J VEDETI 
O ANGLEŽIH, PA NISTE NIKOL!
11RAŠALI (4.)

Sloji in jedača
sloj, je aristokratske krvi. Tisti, s plemiškimi naslon ljudje

za otočane neznansko pomembno, h kateremu sloju in 
podsloju pripadajo. Med najvišji sloj spadajo tudi visoki 
vladm funkcionarji, finančni in bančni moguli. gospodarski 
mogotci. ljudje skratka, ki držijo v svojih rokah kapital 
Velike Britanije. Načeloma so konzervativno orientirani 
(sicer se ravnajo po angled., politiku ta pa je žc ler čas 
konzervativna). Tako majo tudi svoja pravila, med Late,e 
šteje, ne boste verjeli, tudi branje izbranih časopisov. Za 
pripadnike najvišjega sloja je to Times.

Srednji sloj je zelo heterogen po svoji strukturi, zato je 
delitev na podsloje še toliko pomembnejša. Za otočane

dosegH največ. Med'srednji sloj spada tudi del birokrat
skega sloja, tak, kije bolj napredno orientiran, pa manjši 
kapitalisti, predvsem pa so v tem sloju zdravniki, prote- 
sorji, zavarovalni agenti. Ljudje, ki na družbeni lestvici ne 
stojijo ravno slabo, pa so zaradi svoje napredne poUtične 
orientacije dostikrat blokirani in ustavljeni v svojih akcijah. 
Za te ljudi izhajajo Časniki kot sta Guardian in Indepen
dent.

Kaj naj rečem o spodnjem sloju? Da so v njem zajeti

zanimajo javni škandali, kakor pa tisto umazano ozadje, 
v katerem se sučejo glavni ekonomski, politični m tudi 
vojaški projektr. Projekti, ki določajo smernice Angliji kot 
močni gospodarski sili, obenem pa kažejo na njene glavne 
pomanjkljivosti. Za te sloje izhajajo časopisi Sun, Daily 
Mirror in podobne smeti.

Kakor se nam zdijo razlikovanja med sloji v Angliji 
boleča, so za otočane čisto naravna. Zakaj Anglež je, ne 
glede na pripadnost sloju in podsloju, vdan dvema stva
rema: svoji usodi in kraljici.

Ko se oziram nazaj, na vse tisto, kar sem o Angležih 
zapisal, se zdi situacija malce grozljiva. Sploh niso tako zelo 
slabi, v este. Po kol,rim pasjih sprehajalcev m tistega, kar so 
puščali njihovi ljubljenci na pločnikih je očitno, da imajo 
radi pse. To jim vsekakor štejem v dobro. Kot jim štejem 
i dobro n/ihtn način prehranjevanja. Saj že mogoče poz
nate angleški zajtrk, to slastno jutranjo pojedino, k, člo
veka okrepi in zagotovo motivira za delo v nadaljnjih urah. 
Sestavljen je iz klobasice (v kateri te ogromno kri ha, z do 
,e rnen okus nenavaden, ter jajc s šunko (ampak čisto 
pravo, angleško šunko). Namesto šunke je mogoče dobiti 
še bolj hrustljavo slanino. Povrh pa še maslo m domač 
džem. Pa pomarančni sok in kavo. vse skupaj ob perfektno 
zapečenem toastu---- hm, kar sline se nn pocedijo.

Ker so Angleži ves dan v službi, je drugi glavni obrok 
dinner . nekakšna kombinacija kosila m večerje hkrati

c SE
S'

odlična priloea k vsaki jedi. Obvezen dodatek h kosilu

KšSsSSSšES

.ve bojim, da sc bodo Slovenske gospodinje ždele nemi,-

vec Pomislite bilo mi jenela^lno, medtem ko je mn^ca 
^h^oorehmsezaba^No tuoi ta zadrega je

sem začel gledat, še z enega zornega kota.

bili prava označba za otočane toliko dekad nazaj. Ce ste

SSBmSžSiZB
vedno znova tudi vleče na otočje: Poleg tipičnih lazseznosti 
odkriješ nove, neznane, presenetljive m vznemirljive 
hkrati. Prav zato sem jih. trmaste m cucaske. pa vendar 
tako zelo poštene in vljudne otočane, tudi vrijuhiL^^^ .

MAJHNI IN USPEŠNI

Mont leze proti 
vrhu

Ko se je obrat celjske Metke v Kozjem pred dvema letoma 
izločil iz matične firme in preimenoval v Konfekcijo Mont, so 
z Metko vseeno ohranili poslovno sodelovanje, zmanjšali pa 
stroške za režijo. Danes je med 230 delavci Monta v Kozjem le 11 
režijskih delavcev, kljub težkim časom za gospodarstvo in še 
posebej za tekstilce pa zdaj solidno poslujejo.

Kar polovico zmogljivosti imajo zasedenih z lastnimi programi, 
med katerimi prednjačita Mont (puhovke, kombinezoni, spalne 
vreče in vetrovke) ter Kontrast (oblačila za prosti čas), tretjino 
njihovega dela pa obsegajo dodelavni posli za veliko nemško 
firmo. Za celjsko Metko še vedno delajo posteljnino, obenem pa 
razvijajo povsem nov, razmeroma revolucionaren konfekcijski- 
program o katerem pa zaenkrat še sramežljivo molčijo. Direktor 
Jože Planinc poudarja, da se lahko v Montu za uspešnost zahva
lijo predvsem sebi. Zadolženost za naložbe so zmanjšali na 
minimum, razvijajo lastne programe, ker niso preveliki se hitro 
prilagajajo potrebam tržišča, s primernim družbenim standardom 
in odnosi v podjetju pa dosegajo tudi visoko motiviranost de
lavcev.

CELJE

Velikodušni
komunalci

Komunalne storitve in stana
rine v Celju so spet dražje. 
Celjski izvršni svet je potrdil 
višje cene odvoza smeti, vode, 
kanalščine, ogrevanja in za do
bro tretjino zasolil celjske bi
valne prostore. Povprečno 55 
kvadratnih metrov veliko sta
novanje velja sedaj mesečno 
kar 880 dinarjev, še pred po
dražitvijo pa so morali ljudje, 
denimo, v Novi vasi, za vse 
s stanovanjem povezane daja
tve brez elektrike odšteti od 
1800 do 2300 din.,

V tolažbo so celjski komu
nalci svečano razglasili, da po-

cenjujejo plinsko ogrevanje in 
s tem prispevajo svoj delež 
k hitrejši plinifikaciji onesnaže
nega mesta. Za gospodinjstva 
so znižali ceno za slabih 28 od
stotkov. Kako velikodušno! 
Meni nič tebi nič so oklestili 
ceno in so se pripravljeni odpo
vedati velikim denarjem, ki jih 
v komunali vselej primanjkuje. 
Pa ne mislite, da so Celjanom 
kaj podarili. Vsa leta nazaj, še 
posebej pa lani in v prvem tro
mesečju letošnjega leta, so si 
nu račun plina nagrabili toliko 
milijonov, da bi plin nekaj časa 
lahko delili tudi zastonj.

PO SVETU
Tirana: Kaj bodo prinesle večstrankarske volitve? V bistvu je 

šlo za preglasovanje komunistov, manj pa za odločanje med 
petimi strankami, ki delujejo na političnem prizorišču.

Washington: ZDA nočejo iz Zaliva. Pentagon je na tem, da 
z bahreinsko vlado podpiše sporazum o postavitvi stalnega voja
škega oporišča v tej zalivski državi.

Trst: Protest tovornjakarjev sredi Trsta in Gorice. Predsednik 
deželne vlade Furlanije-Julijske krajine je od zvezne vlade 
zahteval izredne ukrepe.

Pariz: Direktor nove Evropske banke za razvoj je izjavil, da 
bodo odobrili finančno pomoč Sovjetski zvezi.

London: Iran se nadeja posojil. Upajo, da bodo to poletje 
sklenili kreditne aranžmaje v vrednosti 10 milijard dolarjev, 17 
milijard dolarjev pa v obliki neposrednih bančnih posojil.

Peking: Vse pogostejše težave tujih investitorjev na Kitajskem. 
Vzrok so vse bolj pogoste težave v zvezi s predčasnim umikom 
njihovega denarja iz poslov, ki niso prinesli rezultatov.

Moskva: V vojaškem skladišču blizu Moskve je eksplodiralo 40 
raket zemlja-zrak. Do eksplozije je prišlo, ko so rakete prelagali 
z vlaka, napolnjene pa so bile s klasičnim eksplozivom.

Johanesburg: V neredih, ki so izbruhnili v črnskih predmestjih 
južnoafriških mest, je bilo ubitih najmanj 43 ljudi.

Moskva: Zadnjič so se sešli voditelji vojaških struktur Varšav
skega pakta.

Nairobi: Malijski predsednik Moussa Traore kljub krvavim 
spopadom ne razmišlja o umaknitvi po 22-letnem vladanju. Pri
pravljen je privoliti v volitve.

Berlin: Na nemških ulicah spet milijon demonstrantov. Neza
dovoljstvo v vzhodni Nemčiji narašča, oblasti pa so osuple nad 
srditostjo in cinizmom ljudi.

Moskva: Moskva v senci tankov. Poslanci so odložili kongres, 
ker v takšnih razmerah ne morejo delati, Gorbačov pa je nepo
pustljiv.

London: Komunistična partija Velike Britanije seje preimeno
vala v Demokratsko levico.

Kairo: S podporo Sadamu Huseinu si je bogati vodja PLO 
Jaser Arafat dokončno zapravil zaupanje zmernih Arabcev in 
zahodnih držav.

Trst: Občina San Michele al Tagliamento se želi odcepiti od 
Veneta in se priključiti Furlaniji—Julijski krajini. Občani so 
nezadovoljni z deželno vlado.

New York: Pripravljata Moskva in Washington konferenco? 
Na skrivaj naj bi se dogovarjala o velikem bližnjevzhodnem 
mirovnem srečanju.

Bukarešta: Najstarejši izmed treh otrok Elene Ceausescu, 
profesor jedrske fizike Valentin Ceausescu, bi rad dobil podntžb- 
ijeno posestvo svoje babice po materi.

Rim: Predsednik italijanske vlade Giulio Andreotti je odstopil.
Budimpešta: Prve dni aprila bo na Madžarskem prišlo do 

tretjega letošnjega vala podražitev. Cene se bodo dvignile pov
prečno za 20 odstotkov.

Belfast: Neznani napadalci so v katoliškem predmestju Craiga- 
von na Severnem Irskem ubili dve 17-letni dekleti in nekega 
fanta.

Tirana: V študentskem centru albanskega glavnega mesta je bil 
miting Demokratske stranke, na katerem se je zbralo približno 
50 tisoč ljudi.

Bukarešta: Romunsko - maratonsko sojenje komunističnim 
funkcionarjem se je končalo z obsodbo 16 bivših mogotcev.

Buenos Aires: Pred predsedniško palačo v Buenos Airesu 
gladovno stavka 9 železničarjev. Z njo izražajo protest, ker vlada 
ni pripravljena ugoditi njihovim zahtevam in jim zvišati plače.

Nairobi: Malijski diktator Traore je skušal pobegniti iz države, 
pa so ga aretirali na letališču. Oblast je prevzela vojska.

Moskva: Vrhovni svet SZ je prepovedal vse stavke.
Peking: Li Peng skuša rešiti ideološke temelje socialistične 

družbe. Kitajski premier se je na zadnjem zasedanju kongresa 
ljudskih predstavnikov oddaljil od konzervativizma, z reformami 
pa je še vedno previden.

Trst: Finančni stražniki so dobili potrebna pooblastila, da 
lahko opravljajo službo carinikov.

Singapur: Štirje Pakinstanci so ugrabili letalo, last Singapurske 
letalske družbe, ki je letelo na progi Kuala Lumpur-Singapur. 
V letalu je bilo 118 potnikov in 11 članov posadke.

Bagdad: Kaj se dogaja v Iraku? Bagdad trdi, da se uporniki 
predajajo, na drugi strani pa, da zmagujejo.

Drač: Med spopadi vojske z nekaj sto Albanci, ki so iz Drača 
nameravali v Italijo, so ubili enega človeka, osem pa je bilo 
ranjenih.

New York: Jugoslavija je skupaj z dvajsetimi članicami ZN 
zahtevala od predsednika varnostnega sveta, naj začne postopek 
za povračilo škode, ki sojo te države imele zaradi zalivske vojne.

Bonn: Med letoma 1963 in 1989 je Bonn plačal nekdanji 
Vzhodni Nemčiji dobrih 3,5 milijarde mark za odkup političnih 
zapornikov in vnovično združitev razbitih držav, trdi Ludwig 
Rehlinger, državni sekretar v bivšem mednemškem ministrstvu.
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Avto BRANCE Laško
vam nudi poleg že vpeljane prodaje osebnih
vozil TAS - AUDI - VW - OPEL SE IZREDNO
UGODNO PONUDBO vozil: ŠKODA FAVORIT
135 L, z garantirano ceno na dan vplačila ji
Pri nakupu vozil ŠKODA FAVORIT vam d.o.o. 8
AVTO BRANCE podari opremo za vaše vozilo ^
po dogovoru. b
V vozila ŠKODA FAVORIT 135 L je možna b

CM am Ijaifž ■ vgradnja KATALIZATORJA. |
. , DDAkl/,r Prodaja STARO za NOVO m organizirana servisna 8
Avto BRANCE Laško: tel. - , », 1 m Q
fax.: (063) 731-282 služba. SE PRIPOROČAMO! g
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MALI OGLASI

AVTOMOBILI
126 P, letnik 1986. dobro ohra
njen. prodam. Tel. (063) 25-881 
(dopoldne). (063) 741-769 (po
poldne)
VUGO Skalo 55. letnik 1989. 
prodam za 7.800 DEM. Tel. 
(063) 28-994 (od 15. ure dalje) 
SAAB 99 letnik 1979. tehnično 
brezhiben, neregistriran, pro
dam. Tel. (063) 31-663 (po
poldne)
ZASTAVO 750, letnik 1983. re
gistrirano do 1/1992. z radiokase
tofonom. prodam za .2.000 
DEM. Tel. (063) 851-226 . 
VUGO 65, januar 1991. prodam. 
Zagrad 70 c. Celje. Tel. (063) 
29-788 (popoldne)
SUZUKI VITARO .ILX 1,6, 
staro 3 mesece, najboljšemu po
nudniku prodam. Tel.: (063) 
33-816

R 4 TLS. letnik 1977. registri
ran do 25. 2. 1992. prodam za 
1.600 DEM. Ogled na Klanjško- 
vi 11. Lava. Celje. Tel. (063) 32- 
697

VUGO 45 Koral, maj 1989, 
prevoženih 13.800 km, ugodno 
prodam. Franc Deželak. Rimska 
cesta 4, Laško

VUGO 45 A. modre barve, 
notranjost siva. garažiran. prevo
ženih 28.000 km, prodam za 
5.500 DEM. Tel. (063) 858-834

VUGO 1,1 GX, letnik 1988, 
registriran do 2/1992, prevoženih
21.000 km. prodam. V račun vza
mem tudi video ali starejši avto. 
Prodam tudi Fiat 127, dobro 

‘ohranjen za 2.300 DEM. Tel. 
(063) 821-579

PASATT GT turbo diesel, do
datno opremljen, prevoženih
8.000 km, letnik 1990. prodam. 
Tel. (063) 39-063

ZASTAVO 750. letnik 1984, 
prodam za 1.800 DEM. Tel. 
(063) 711-956

ZASTAVO 101 GTL. letnik 
1987. prevoženih 39.000 km. do
bro ohranjeno, ugodno prodam. 
Tel. (063) 38-030

RENAULT Fuego. odlično 
ohranjen, prodam. V račun vza
mem les. Več po dogovoru. Tel. 
(063) 33-066

R 4 GTL. letnik 1984/12. pre
voženih 58.000 km. prodam. Tei. 
(061) 485-814

OSTALO
PRIKOLICO Skif-brako, za 
kampiranje, prodam. Tel. (063) 
34-509.;
GARAŽO v Dečkovem naselju 
(Adamičeva ul.), prodam. Tel. 
(063) 32-808
PEČ-ŠTEDILNIK, skoraj novo 
(2x kurjen), znamke Feniks, 
prodam. Tel. (063) 711-157

ZAZIDLJIVO PARCELO z vo
do in elektriko v neposredni bli
žini. velikost parcele je 500 m:, 
na lepi sončni legi na Paškem 
Kozjaku v bližini Velenja, pro
dam za 6.000 DEM. Tel. (063) 
853-446
PROSTOR za mirno dejavnost 
v Celju ali okolici, najamem. Tel. 
(063) 29-586
KONSTRUIRAMO vse vrste 
orodij in priprav. Tel. (063) 
29-586

PRTLJAŽNIK ZA SMUČI,
s ključem, prodam. Cena je
800.00 din. Prodam tudi navaden 
prtljSžnik. Cena je 300,000 din in 
surf burjo in prtljažnik zanj. Tel.: 
(063) 35-822

SLOVENSKI KRALJ vabi 
preprosto mladenko, do 26 let za 
poroko - ohcet. Tel. (061) 
341-208.

MOTORNO KOLO honda 
900 cm\ edino v Jugoslaviji, 
ugodno prodam. Tel. (063) 730- 
030, int. 24-45 (od6. do 14. ure).

OBRTNIKI POZOR! Vodim 
poslovne knjige hitro, natančno 
in poceni. Tek (063) 35-671 (po 
15. uri).

OTROŠKO POSTELJICO
z jogi vložkom, prodam. Tel. 
(063) 742-280 60d 15. ure na
prej).

MOTOR APN 6S, star 1 leto. 
malo vožen. prodam. Tel. (063) 
823-124.

LASTNIKI PSOV KODROV
(pudlov)! Za lep izgled vaših 
ljubljencev nudim kakovostno 
striženje. Tel. (063) 36-606, (po 
17. uri).

IŠČEMO pritlikavega pinca 
- srnico, ki sliši na ime MIKI. 
Predvidevamo, da se je izgubil na 
Otoku, ko je šel na potep, doma 
pa je iz Lise. Ima pristrižen re
pek. Najditelja prosimo, da nas 
pokliče po telefonu (063) 24-942.

POROČNO OBLEKO, belo. 
št. 38-40, s klobučkom, ugodno 
prodam. Tel. (063) 35-729.

USNJENO JAKNO, črno. št. 
38, moderno (z resicami), pro
dam. Tel. (063) 34-415 (do
poldne).

INŠTURIRAM matematiko, 
fiziko, angleščino, prevajam tudi 
strokovno angleško literaturo. 
Tel (063) 37-315.

100-kg prašiča, domače reje 
ter seno. prodam. Tel. (063) 701- 
469.

PRALNI STROJ Gorenje, 
star 5 let, otroško dirkalno kolo. 
Tel. (063) 39-755.

VOZIČEK (kombiniran) av
strijski, rabljen 6 mesecev in hoj- 
co, italijansko (Cam), zelo ugod
no prodam. Tel. (063) 28-374.

KAKRŠNOKOLI DELO NA 
DOMU, sprejmem (tipkanje, ši
vanje gobelinov ali fizično delo 
pri kakšnem privatniku). V po
poldanskem času. Sandi Zupanc, 
Mariborska 110, Celje 

PARCELO 300 m* 2 * *, v okolici 
Pule, pripravljeno za kampira
nje, oddaljenost od morja 400 m. 
pogled na morje. Cena je 4.000 
DEM. Tel (063) 855-862 

LAMBRETO, letnik 1958 
150CCA. brako prikolico, rablje
no 10 dni. poln Maestral 18 in 
Tomos 3,5. prodam. Prodam tu
di šotor za 4 osebe. Tel. (063) 34- 
837

AKVIZITERJE za prodajo 
zelo atraktivnega artikla, iščem. 
Tel. (063) 850-552.

YAMAHO RD 350, letnik 
1982 in veliko rezervnih delov, 
prodam. Cena je 3.600 DEM. 
Možna je menjava za drug mo
tor.Tel. (063) 33-410 (od 17. do 
21. ure)

100 m2 stanovanjskega prosto
ra (v centru Rogaške Slatine) od
dam. Marija Dejanič. 14. divizije 
št. 42. Rogaška Slatina

AGREGAT 2 kVV. nov. pro
dam po zelo ugodni ceni. Tel. 
(063) 27-675 (po 16. uri)

VABLJENI
TRGOVINO

JOLLY
TRGOVINA z 
ekskluzivnimi 
izdelki

A®
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EKSKLUZIVNA 
PONUDBA 
SEX SHOPA
- KATALOŠKA 

PRODAJA
- DOSTAVA PO 

POŠTI
- NAROČILA PO 

TELEFONU 
(063) 741-326

Odprto vsak dan od 9. do 
12. in od 16. do 20. ure 
sobota od 9. do 13. ure

Trgovina ZOYA
___ ____ Vida Medved ŠKOFJA VAS

8 ŠP
§ IZKORISTITE AKCIJSKO PRODAJO OTROŠKIH HLAČ 

PO SAMO 99,90 din jjj
VIDIMO, DA NAM ZAUPATE, ZATO VAM NUDIMO S 
POPUSTE S
- za nakup NAD 1.000,00 10% c!
- za nakup nad 500,00 din 5%

POPUSTI NE VELJAJO ZA CIGARETE IN AKCIJSKO 
PRODAJO J

SoGoocoeocooocoeoGecoooooooooooooooooooood?

ZAPRAVLJIVČEK, obnov
ljeni leseni deli novi (jesenov 
les), primeren za turizem in raz
vedrilo. prodam. Tel. (063) 741- 
562

Družba z omejeno odgovornost
jo v Celju z 20 zaposlenimi in 
enostavnim tehnološkim postop
kom išče izvajalca računovodskih 
storitev (brez finančnega poslo
vanja!).
PONDUBE Z NAVEDBO ME
SEČNE CENE USLUGE PO
ŠLJITE POD ŠIFRO:
»1. 4. 1991«.

AVTOMATIK A 3 MS, star
2 leti. malo vožen. prodam. Tel. 
(063) 731-133.

ŠIVALNI STROJ Danica in 
šivalni stroj Junger ruh, šiva us
nje. skaj. prodam. Prodam tudi 
termoakumulacijsko peč, 3 kW 
ter dve nemški ovčarki, stari 10 
mesecev. Košec. Vrunčeva 9, 
Celje.

BARVNI TV Gorenje, star 
1 leto, ugodno prodam. Tel. 
(063) 854-400.

JAPONSKI VIDEOREKOR
DER. vrhunski, nov, v garanciji, 
poceni prodam in priključim. 
Tel. (063) 858-907

BIRO OPREMA 
V 3HQ&#
Biro bit vam v svojem novem 
prodajno razstavnem prostoru na 
Mariborski 116 v Celju ponuja 
najsodobnejšo BIRO OPREMO. Do 
15. 4. 1991 s posebnimi ugodnostmi.

Obveščamo vse cenjene stranke, da smo odprli NOV 
PRODAJNO RAZSTAVNI PROSTOR v katerega je 
vključena tudi servisna služba.
Razstavno prodajni prostor vam ponuja biro opremo, 
vsak dan od ponedeljka do petka, kjer vam bomo 
ponudili brezplačen strokovni nasvet, posebne 
popuste, servisno službo in brezplačno montažo opreme, 
ki jo boste kupili v našem prodajnem salonu.
Nudimo sledečo opremo: CANON FOTOKOPIRNE 
STROJE, PC računalnike, tiskalnike EPSON, REGISTER 
BLAGAJNE in FAX APARATE.
Seveda pa to ni vsa biro oprema, ki vam jo nudimo. Zato, 
če še niste obiskali Biro bita, morate to storiti TAKOJ, 
kajti v naši hiši vam ponujamo tudi ves potrošni material 
in servis za vašo opremo, ki mora biti vsak trenutek 
pripravljena za uporabo.
Oglasite se nam za vse potrebne informacije.
Strokovno vam bomo svetovali in pomagali pri nabavi 
BIRO OPREME, ki jo vaša d.o.o. ali vi osebno potrebujete.
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TA-AX 520. 2 x 10 OW. zvočni
ke Ila 2 x 80 W, Aiwa 999. Teh- 
nics RSB 40. RM 235 X, RSB 
225. video player Orion, pro
dam. Tel. (063) 32-923 Robi 

KOLO Z MOTORJEM APN 
6. staro dve leti in 4 mesece, 
dobro ohranjeno, takoj prodam 
za 7.000.00 din. Lahko tudi na 
dva obroka po 3.500.00 din. Tel. 
(063) 712-463 (vsak dan od 19. 
do 21. ure)

SEDEŽNO GARNITURO.
kavč-postelja, drap žamet, pro
dam. Tel. (063) 857-070 

30 I KOMPRESOR, s preto
kom 250 1 na minuto, od 0-10 
bara. prodam za 750 DEM. Tel. 
(063) 31-111

HLADILNIK AEG Yunior,
100 1. v odličnem stanju, prodam 
za 2,000.00 din. Ogled po 15. uri. 
Boris Gabrovec, Vojkova 6, 
Celje .

GARAŽO prodam ali jo za
menjam za avto starejšega letni
ka. Tel. (063) 24-550 

ŠTEDILNIK Tema central, le
vi. nov. 25 kcal, za etažno ogre
vanje, ugodno prodam. Branko 
Vengust, Proseniško 15, Šentjur 

KITARO POUČUJEM Tel. 
(063) 33-820

VARILNI APARAT CO?
Mig-mag 160, ugodno prodam. 
Prodam tudi etažno peč, central 
20. Cena Mig-mag + jeklenko 
CO-. je 1200 DEM, za peč pa 
2.000.00 din. Jože Selšek, Lisce 
6 a. Anski vrh, Celje 

GARSONJERO s centralno, 
zamenjam za večje stanovanje 
s klasično kurjavo, ni pogoj. Tel. 
(063) 39-256

BRAKO prikolico, rabljeno 
10 dni. prodam za 1500 DEM. 
Prodam tudi motorno kolo Lam- 
breta 150 za cca 700 DEM in 
šotor za 4 osebe za 400 DEM. 
Tel. (063) 34-837 

GUME Tigar TG 615 155/70 
x 13. 4 kom. malo rabljene, po
ceni prodam. Tel. (063) 24-955 
int. 50 (dopoldne)

IVA

KONFEKCIJA

MONT
KOZJE

63260 KOZJE/TELEFON (063) •
781 031,781 042,781 046/FAKS*

o / tv » /^I TXT "

ŠOTOR za 4 osebe. Tel. (063) 
31-887 ali 33-l 12, 46-55 Roman 
Paulin

KAJAK — slalom, prodam. 
Tel. (063) 26-973 

HONDO 900 cm3, ugodno 
prodam z dodatno vrhunsko 
opremo Moriwaki, Lockhed, 
Marzocchi, Joshimura kit. Tel. 
(063) 730-030 int. 24-45, Marko 
Selič, Sp. Rečica. Laško ’

GOJENJE GOB, šampinjo
nov, tartufov. Podroben opis go
jenja in slikovni prikaz ureditve 
prostora ter naslovi odkupa in 
nabave potrebnega materiala za 
200.00 din + pošt. Tel. (063) 36- 
749

ŽVICE, grobance. šmarnice, 
izabela in kvinton, prodam. 
Adolf Lipuš. Zvodno 63, Celje. 
Tel. (063) 21-481

(063) 781 128 / ŽIRO RAČUN 
SDK ŠMARJE PRI JELŠAH 
50730-601-18299
KONFEKCIJA MONT 
KOZJE
SKOZI VSE LETNE ČASE 
Z VAMI
puhovke - MONT 
kombinezoni - MONT 
spalne vreče - MONT 
vetrovke - MONT 
joggingi — MONT 
elastična posteljnina jogi 
oblačila za prosti čas 
Lastna trgovina na avtobusni 
postaji Izletnik v Celju 
Trgovina v Kozjem 
Ugodne cene

TRGOVINA Z MEŠANIM BLAGOM
/'v h-\ Hm:

Skaletova 17, CEUE-HUDINJA, tel.: (063) 34-337 

PO ZELO UGODNIH CENAH VAM NUDIMO
- PIVO 9,90 din
- SLADKOR 1 kg 10,00 din
- OLJE ZVEZDA 1121,60 din

OBIŠČITE NAS, ALI PA NAS POKLIČITE IN BLAGO 
VAM BOMO
DOSTAVILI NA DOM
delovni čas: VSAK DAN od 7. do 20. ure 

, NEDELJA od 8. do 12. ure v.

ELEKTROINSTALACIJSKI 
MATERIAL za hišo, komple
ten, ugodno prodam. Možno pla
čilo z naročilnico stanovanjske 
zadruge. Tel. (063) 29-517.

MODNA OBLAČILA za vso 
družino izdelamo 30% ceneje, 
kvalitetno, hitro in po vaših že
ljah! Tel. (063) 701-237 (po 15. 
uri)

VESPO PX 200 E. letnik 
1987. prevoženih 19.000 km. be
lo, prodam. Cena je 2000 DEM. 
Prodam tudi »Tori« cross, letnik 
1986 za 6.000.00 din. Tel. (063) 
32-772

REJCEM PERUTNINE spo
ročam, da prodajam jarkice nes- 
nice Isabrown, na Celjski tržnici 
vsako sredo, petek in soboto. Na 
domu pa vsak dan v popoldan
skem času. Drago Skočir, Ku- 
merdejeva 3, Celje (pri glavnem 
vhodu Cinkarne).

KRAVO simentalko, brejo 
7 mesecev, tretjega teleta, nujno 
prodam. Tel. (063) 753-340.

LADIJSKI POD za opaže, cca 
120 m2, prodam. Cena po dogo
voru. Tel. (063) 753-350. •

SVINJSKE POLOVICE pro
dam. Kupim krmno korenje ali 
peso. Tel. (063) 21-481.

BRAKO PRIKOLICO z do
datno opremo ugodno prodam. 
Prodam tudi videorekorder Sa
nyo, v garanciji. Tel. (063) 821- 
130.

CAGIVO FST 125, zelo do
bro ohranjeno, Enduro Stil, 
ugodno prodam za 1.800 DEM. 
Tei. (063) 33-132.

PLINSKI ŠTEDILNIK
4x1 prodam za 1.000,00 din. 
Tel. (063) 36-334.

O
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IVAN
HRIBERNIK

IZKORISTITE PRODAJO BELE TEHNIKE IN AKUSTIKE PO 
UGODNIH CENAH IN UGODNIH NAKUPNIH POGOJIH (6
OBROKOV)
- TRIO kombinacija CANDY 29.685,00
- pomivalni stroj CANDY 15.009,00
- velik izbor opreme za CANDY

Mariborska 2, SLOVENSKE KONJICE, tel. (063) 755-207 
SERVIS CANDY, INDESIT in GORENJE pa je v PE CEUE na 
Partizanski 20 v Celju, tel. (063) 21-673 
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MALI OGLASI 
ZASTONJ KUPON

MOJ NASLOV:

Kupon in čitljivo besedilo malega oglasa pošljite 
na naslov Nova doba, Aškerčeva 15, Celje, s pripi
som »Za male oglase« in svojim polnim naslovom. 
Oglasov pod šifro in oglasov za podjetja in obrt
nike ne objavljamo brezplačno.

NAROČILNICA NOVA W DOBA
Ime ............................priimek

naslov ........................................

naročam časopis-tednik Nova doba na naslov

Na gornji naslov mi pošljite .................. izvodov.
(število)

Obvezujem se, da bom redno plačeval naročnino.

podpis naročnika

od 3. do
9. 4.

Oven 21. 3.—20. 4.
V prihodnjih dneh vam bo neki pro

blem naredil hude preglavice, če ga boste 
za vsako ceno hoteli rešiti sami. Vseka
kor potrebujete zaupnega svetovalca, ki 
vam bo pokazal pravo pot do cilja. Poslu
šajte ga. Srečne številke 8, 12. 23. 49.

Bik 21. 4.-20. 5.
Pomembno bo, da boste v prihodnjem 

tednu ohranili trezno glavo, kajti lahko 
bi si škodovali, če bi dogajanja in ljudi 
okrog sebe napačno presojali. Previdnost 
pred novimi znanci, ohranite do njih di
stanco. Srečne številke 2, 14, 27, 35.

Dvojčka 21. 5.-21. 6.
Pazite zlasti na denar in dokumente, 

ker se vas bo lotevala raztresenost in 
pozabljivost. Ko boste šli iz hiše. zakleni
te vrata. Ne zanemarjajte poklicnega de
la. vedite, da vas čakajo v zasedi z gorja
čo. Srečne številke 3. 25. 26, 48.

Rak 22. 6.-22. 7.
Ostanite zvesti svojemu načelu, kajti 

zelo se boste kesali, če boste krenili 
s svoje začrtane poti. Toda ne zapirajte 
se vase kot rak samotar, ampak pojdite 
med ljudi. V prihodnjih dneh bo dosti 
priložnosti. Srečne številke 5, 24, 30. 39.

Lev 23. 7.-23. 8.
To, kar vam bo v prihodnjih dneh 

delalo skrbi, so nepomembne reči. Zna
čilno je, da vidite strahove, kjer jih ni. 
Otresite se nezaupljivosti in svet se vam 
bo prikazal v veliko lepši luči. Bodite 
strpni. Srečne številke 3, 32, 40. 45.

Devica 24. 8.-23. 9.
Ne bo vam padla krona z glave, če 

boste v zvezi z neko delikatno zadevo 
sprejeli nasvet starejše osebe. Pri njej 
boste našli kvečjemu pomoč. V družini 
utegne v prihodnjih dneh zapihati pravi 
veter. Srečne številke 11. 23, 33, 43.

Tehtnica 24. 9.-23. 10.
Ste v nevarnosti, da se boste razdali na 

mnoge strani in ne boste ničesar pripelja
li do konca. Poskusite se osredotočiti na 
najvažnejše, vse drugo pa pustiti ob stra
ni. Ne bo odveč pogovor s partnerjem. 
Srečne številke 5, 14, 28, 27.

Škorpijon 24. 10.-22. 11.
V prihodnjh dneh niso izključene 

zdravstvene težave, zaradi katerih bi mo
rali obiskati zdravnika. Na vsak način se 
izogibajte vsakršnih telesnih naporov. 
Bodite previdni v prometu in športni re
kreaciji. Srečne številke 8. 19, 22, 31.

Strelec 23. 11.-21. 12.
Kar ste si zastavili za cilj, se bo sicer 

izplačalo, vzelo pa vam bo veliko časa. 
Ker potrpežljivost še nikoli ni bila vaša 
vrlina, ne bi bilo slabo, če bi vse še 
enkrat premislili. Možnost denarnega 
dobitka. Srečne številke 2. 18. 33, 41.

Kozorog 22. 12.-20. 1.
Zdaj ne boste mogli naprej, če se boste 

kot maček sukali okrog vrele kaše. Treba 
se bo čim hitreje in dokončno odločiti. 
Kdor hoče nekaj novega, mora opustiti 
staro. V poklicu bo nekaj manjših težav. 
Srečne številke 4, 16, 27, 30.

Vodnar 21. 1.-19. 2.
Ta teden si boste morali razjasniti po

membno stvar, odlašanje bo imelo slabe 
posledice. Denarno si boste zelo opomo
gli. Mirne duše se lahko odločite za poto
vanje, ki bo prineslo nepričakovane spre
membe. Srečne številke 3, 13, 22, 46.

Ribi 20. 2.-20. 3.
V prihodnjih dneh vas bodo motile 

samo malenkosti. Toda če svoje razdraž
ljivosti ne boste kontrolirali, utegne priti 
do eksplozije. Ne dopustite, da hi vas 
kdorkoli sprovociral. V družini bodo 
spori. Srečne številke 6, 20, 39. 43.
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MČ M TAKO VARNO,
Da ne bi potrebovalo zavarovanja

SOBOTA, 6. april ob dramskega gledališča iz Nove 
19.30: Ira Levin: SMRTNA Gorice. Predstava je za 
PAST, režiser Janez Pipan. IZVEN, 
gostovanje Primorskega

Aleksander 
Galin: ZVEZ
DE NA JU
TRANJEM 
NEBU režiser 
Franci Križaj

ZIIEZDE
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* NEBU ★


